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Της Πάφου
Αδεσμευτος

Αιωνόβια δέντρα μνημεία της φύσης
Τα περισσότερα προστατευόμενα δέντρα 
ηλικίας από 120 μέχρι 800 ετών βρίσκο-
νται στην επαρχία μας. Δείτε πού…

Αφιέρωμα

Παρά τις αντιξοότητες και τις συνεχόμενες 
προκλήσεις ξεπεράστηκε το ρεκόρ του 2019 
και το 2024 θα είναι η χρονιά σταθεροποίησης 
αλλά και μεγαλύτερης αύξησης της αεροπορι-
κής κίνησης προς την Κύπρο…

Σελ. 07

Οι τιμές κατοικιών σε τριμηνιαία βάση ση-
μείωσαν αύξηση σε όλες τις επαρχίες για 
τρίτη συνεχόμενη τριμηνία και κατά το τρί-
το τρίμηνο του 2023. Συγκεκριμένα, στη 
Λευκωσία καταγράφηκε αύξηση 0,7%, στη 
Λεμεσό 2,9%, στη Λάρνακα 2,8%, στην Πά-
φο 2,4% και στην Αμμόχωστο 2,8%...

Σελ. 05

Αεροδρόμια

Ακίνητα

Ν. Τσαππής
Με θετικό πρόσημο έκλεισε το 2023 για την Αστυνο-
μική Διεύθυνση Πάφου η οποία ανταποκρίθηκε με 
επάρκεια  στα καθήκοντα και τις υποχρεώσεις της...

Σελ. 04

Χ. Παπαδοπούλου
Έκκληση στο κοινό να συνεργαστεί για να σταματήσει 
το επικίνδυνο φαινόμενο κλοπής εξοπλισμού της ΑΗΚ 
από ασυνείδητους…

Σελ. 14

Γ. Παπαχριστοφή
Ολοκληρώθηκε η ετοιμασία του ρυθμιστικού σχεδίου 
και η περιβαλλοντική μελέτη και αναμένονται τα κατα-
σκευαστικά σχέδια για παραλιακό πεζόδρομο…

Σελ. 06

Σελ16

Ακάμας

Δεν ανακάμπτει το εμπορικό κέντρο της Πάφου

Οι γιορτές των Χριστουγέννων και της Πρωτοχρονιάς, μπορεί να  αύ-
ξησαν γενικότερα την κίνηση στα καταστήματα, όμως η κατάσταση 
στο εμπορικό κέντρο της πόλης δεν διαφοροποιήθηκε ουσιαστικά και 
δεν ανέτρεψε τα αρνητικά δεδομένα που βιώνουν οι επαγγελματίες 
την τελευταία δεκαετία και μετά τα έργα ανάπλασης. Η κίνηση στην 
περιοχή αυξάνεται κυρίως τις νύχτες με τα κέντρα αναψυχής που λει-
τουργούν, όμως στην διάρκεια της ημέρας τα εμπορικά καταστήματα 
βλέπουν με τα κιάλια πελάτες. 
Τα τελευταία χρόνια έκλεισαν δεκάδες εμπορικά καταστήματα και έ-
φυγαν σχεδόν όλα τα μεγάλα brands names τα οποία μετακόμισαν 
στο mall…

ΣΕΛ. 
04

Σελ. 04

Απογοητευμένοι οι καταστηματάρχες

Κινητές βόμβες
Τρομακτικά στοιχεία κατάγραψε εκστρα-

τεία της Τροχαίας στην επαρχία μας για τον 
έλεγχο φορτηγών και Λεωφορείων…  

Καταγγελίες για την υποστελέχωση του 
Τμήματος Οδικών Μεταφορών στην Πάφο το 
οποίο δεν μπορεί να εξυπηρετήσει… ΣΕΛ. 

03

Ανεξέλεγκτα φορτηγά και λεωφορεία στους δρόμους

Ρίχνει στον Καδή την ευθύνη για 
τον σχεδιασμό. Ποιους άλλους 
παίρνει η μπάλα της αντεπίθεσης Χ. 
Αλεξάνδρου για τα έργα στον Ακά-
μα…                                                        Σελ. 06

Ελπίδες για βροχές στο επόμενο διάστημα, αλλά υπάρχει και η αφαλάτω-
ση…  Οι βροχές των τελευταίων ημερών δεν έφεραν μεγάλη ροή νερού 
στα φράγματα της Κύπρου, με αποτέλεσμα οι πληρότητά της συντριπτι-
κής τους πλειοψηφίας να παραμένει κάτω από το 50%.
Συγκεκριμένα στην Πάφο τα μόνα φράγματα που έχουν σήμερα πάνω α-
πό 50% πληρότητα είναι αυτά τους Ασπρόκρεμμου με 55,4% και της Καν-
ναβιού με 50,7%. Συνολικά τα φράγματα της επαρχίας μας σε Πάφο και 
Πόλη Χρυσοχούς διαθέτουν σήμερα 50 εκατομμύρια 862 χιλιάδες κυβικά 
μέτρα νερού, ενώ την αντίστοιχη περσινή περίοδο διέθεταν 71 εκατομ-
μύρια 471 χιλιάδες κυβικά μέτρα. Φέτος δηλαδή έχουμε μέχρι σήμερα 
πάνω από 20 εκατομμύρια κυβικά μέτρα νερού λιγότερα από πέρσι την 
ίδια περίοδο… Σελ. 07

Ελάχιστη ροή νερού στα φράγματα
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Γιώργος Σαξατέ

Έ χει παραγίνει το κακό εδώ στην εναλία νήσο μας 
με τους όρους που κάποιοι εντελώς αυθαίρετα και 

πολλάκις προσβλητικά καθιερώνουν, με ποιο δικαίωμα 
αναρωτιόμαστε…
Όταν για παράδειγμα κάποιος ονομάζει τον εαυτό του 
οπαδό της λύσης, αμέσως χαρακτηρίζει όποιον διαφω-
νεί μαζί του ότι δεν επιθυμεί λύση του προβλήματος 
της πατρίδας μας και άρα δεν επιθυμεί ούτε την επα-
νένωση της!
Όταν επίσης χαρακτηρίζουμε κάποιον απορριπτικό, 
δεν εννοούμε ότι απορρίπτει κάθε είδους πρόταση 
που κατατίθεται στο τραπέζι των συνομιλιών για επί-
λυση του Κυπριακού, αλλά απορρίπτει τη λύση που 
εμείς επιθυμούμε.
Αυτό όμως που γίνεται από κάποιους οι οποίοι έχουν 
διαχωρίζουν τα κόμματα σε πατριωτικές και μη δυνά-
μεις είναι άνω ποταμών… Τι θα πει δηλαδή αυτό; Ότι 
τα υπόλοιπα κόμματα δεν είναι πατριωτικά; Εμείς θέ-
λουμε να πιστεύουμε ότι στην πατρίδα μας είμαστε 
όλοι πατριώτες αλλά είναι φανερό ότι κάποιες λέξεις 
και έννοιες έχασαν πραγματικά την πραγματική ση-
μασία και αξία τους. 
Πατριώτης για παράδειγμα, είναι αυτός που αγαπάει 
την πατρίδα του. Είναι το άτομο που αγαπάει την πατρί-
δα του και την υπερασπίζεται, όχι με παράνομα μέσα 
και με τρόπο ώστε να μη βλάπτει άλλους ανθρώπους, 
χωρίς να παραβιάζει δικαιώματα, νόμους, κλπ. 
Πολύ απλά, πρόκειται για έναν «πιο αγνό» εθνικιστή 
που αγωνίζεται για το καλό του έθνους και της πατρί-
δας του, με θεμιτά μέσα.
Πολύ απλά, πρόκειται για έναν «πιο αγνό» εθνικιστή 
που αγωνίζεται για το καλό του έθνους και της πα-
τρίδας, με θεμιτά μέσα. Εθνικιστής από την άλλη εί-
ναι το άτομο το οποίο πιστεύει στην ιδεολογία του 
εθνικισμού. 
Είναι το άτομο το οποίο αγαπάει υπερβολικά την χώρα 
του και πιστεύει στην κουλτούρα της, στα ήθη και έθιμά 
της, κλπ, αποβάλλοντας τυχόν ξενόφερτες κουλτούρες, 
ήθη και έθιμα, κλπ. Ο εθνικιστής υποστηρίζει ότι στη 
χώρα του θα πρέπει να ζούνε μόνο άνθρωποι που ανή-
κουν σε αυτήν και δεν θα πρέπει να ζούνε και ξένοι.
Αυτοί είναι οι αυστηροί ορισμοί των δυο πιο πάνω 
όρων. Τώρα μπορεί ο καθένας να κάνει τους συλλογι-
σμούς του και βγάλει τα σωστά συμπεράσματα. Δυστυ-
χώς όμως υπάρχει και το πολύ πιθανό ενδεχόμενο να 
βγάλει λάθος συμπεράσματα εάν δεν λειτουργήσει με 
βάση την κοινή λογική, η οποία και πάλι δυστυχώς στην 
Κύπρο του 2016 ανήκει στον κατάλογο με τις υπό εξα-
φάνιση αξίες, αφού τελικά ο καθένας σκέφτεται όπως 
θέλει και όπως τον βολεύει για το κάθε τι…

Όπως μας βολεύει…

Παραπολιτικά
Σχόλια, σφήνες, σάτιρα 
και μικρές ειδήσεις, από 
την επικαιρότητα δοσμένα 
με χιούμορ και καυστική 
κριτική από τους συντά-
κτες του Αδέσμευτου...

ΣΕΛΙΔΕΣ 8, 9&10

  Επικαιρότητα
Οι γιορτές μπορεί να  αύξη-
σαν γενικότερα την κίνηση 
στο Εμπορικό Κέντρο  όμως 
η κατάσταση δεν διαφορο-
ποιήθηκε ουσιαστικά.
                       

                                                ΣΕΛΙΔΑ 4

Επικαιρότητα
Με θετικό πρόσημο έκλεισε 
το 2023 για την Αστυνομική 
Διεύθυνση Πάφου η οποία 
σύμφωνα με τον αστυνομι-
κό διευθυντή Ν. Τσαπή α-
νταποκρίθηκε με επάρκεια  

στα καθήκοντα και τις υποχρεώσεις της.
ΣΕΛΙΔΑ 6

Επικαιρότητα
Τα δέντρα «Μνημεία της Φύ-
σης» είναι δέντρα μεγάλης 
ηλικίας, που έχουν καταφέρει 
να επιβιώσουν δια μέσου των 
αιώνων,.

 ΣΕΛΙΔΑ 16

Αθλητικά
Με την πλάτη στον τοίχο ά-
παντες στην Πάφος fc. Την 
Κυριακή η Πάφος υποδέ-
χεται την ΑΕΖ με μοναδικό 
στόχο τη νίκη. 

ΣΕΛΙΔΑ 23

Πολιτισμός
Ιστορίες και θέματα που α-
ναδεικνύουν την ιστορία, 
την παράδοση και τον πο-
λιτισμό της επαρχίας μας 
και όλη η πολιτιστική κίνη-
ση της Πάφου… 

ΣΕΛΙΔΑ 15

Αγγελίες
Αγγελίες εργασίας και ανακοι-
νώσεις που μπορεί να σας ενδι-
αφέρουν σε ένα δισέλιδο...

   
ΣΕΛΙΔΕΣ 20-21

ΣΑΝ
     ΣΗΜΕΡΑ...

1967 - Μετά την αποτυχία του βασιλικού κινήματος 
για την ανατροπή του δικτατορικού καθεστώτος, ο βα-
σιλιάς Κωνσταντίνος διαφεύγει με την οικογένειά του 
στη Ρώμη, όπου θα ζητήσει πολιτικό άσυλο.

1990-Ψηφίζεται από την κυβέρνηση Μητσοτάκη ο λε-
γόμενος «τρομονόμος», που απαγορεύει τη δημοσίευ-
ση προκηρύξεων τρομοκρατικών οργανώσεων.

2007-Σε φυλάκιση 14 μηνών με αναστολή καταδικάζε-
ται ο δικηγόρος Κώστα Πλεύρης, για παράβαση του νό-
μου περί φυλετικών διακρίσεων, που αφορά βιβλίο του 

με τίτλο «Εβραίοι, όλη η αλήθεια». Δύο χρόνια αργότε-
ρα θα αθωωθεί από το Πενταμελές Εφετείο Αθηνών.

2015-Δημήτρης Παπαγγελόπουλος
Ο αναπληρωτής υπουργός Δικαιοσύνης, Δημήτρης Πα-
παγγελόπουλος, δηλώνει: «Καλώς ή κακώς, τρεις είναι 
οι Εθνάρχες στην Ελλάδα: Του κέντρου είναι ο Ελευθέ-
ριος Βενιζέλος, της Δεξιάς ο Κωνσταντίνος Καραμανλής 
και τώρα ήρθε η ώρα της Αριστεράς να αποκτήσει τον 
Εθνάρχη της -εάν δεν τον απέκτησε ήδη- τον Αλέξη Τσί-
πρα. Το πόσο μεγάλος είναι το απέδειξε το τελευταίο 
διάστημα, κόντρα σε όλο το σύστημα».
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“Η διαφήμιση 
είναι τυπωμένες 

πωλήσεις”

Daniel Starch
Διαφημιστής
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ΔΙΑΝΥΚΤΕΡΕΥΟΝΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ ΠΑΦΟΥ

Εφημερ εύ ον τες Οδ ον τίατρ οι 
Οι Εφημερεύοντες Οδοντίατροι Πάφου για το Σαββατοκύριακο είναι:

ΣΑΒΒΑΤΟ 13/01/2024-ΒΑΡΝΑΒΙΔΗΣ ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΗΛ 97629744
ΚΥΡΙΑΚΗ 14/01/2024-ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΤΗΛ 99465386

Χρήσιμα Τηλέφωνα

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26806060
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΠΑΦΟΥ  26803100
ΠΡΩΤΕΣΒΟΗΘΕΙΕΣ  26803145
ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚΗΠΑΦΟΥ  26806272
ΥΔΑΤΟΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 26943045/99603622
ΑΗΚΠΑΦΟΣ  26206000
ΑΗΚΒΛΑΒΕΣ  1800
ΑΤΗΚΒΛΑΒΕΣ  80000197
ΑΡΧΗΓΕΙΟΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 22808080
ΑΝΑΦΟΡΑΔΑΣΙΚΩΝΠΥΡΚΑΓΙΩΝ 26422641
ΕΚΤΑΚΤΗΑΝΑΓΚΗ  12-199
ΔΗΜΟΣΠΑΦΟΥ  26822270
ΔΗΜΟΣΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ  26962324

ΔΗΜΟΣΠΟΛΕΩΣ  26321321
ΔΗΜΟΣΠΕΓΕΙΑΣ  26621244
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26811580
ΓΡΑΜΜΗΤΟΥΠΟΛΙΤΗ  1460
ΒΙΑΣΤΗΝΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 1440
ΚΕΝΤΡΟΔΗΛΗΤΗΡΙΑΣΕΩΝ 1401
ΣΥΝΔ.ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΩΝ&ΦΙΛΩΝ 26819268
ΑΜΕΣΗΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗΝΑΡΚΩΤΙΚΑ 1410
ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΠΑΦΟΥ  26306385
ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΔΙΟΙΚΗΣΗ  26801101
ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΑΚΥΠΡΟΥ  77778833
ΠΟΛΙΤΙΚΗΑΜΥΝΑ  26818470
ΓΡΑΦΕΙΟΕΥΗΜΕΡΙΑΣ  26821602

Αναλαμβάνει η Χριστοφή στους Οικολόγους 

Σήμερα 13 Ιανουαρίου, είναι των Αγίων Ερμύλου και Στρατόνι-
κου των μαρτύρων. Αυτό σημαίνει ότι γιορτάζουν οι Ερμύλλος, 
Ερμίλλος, Ερμύλλη, Ερμίλλη, Ερμύλα.

Σ τη συνεδρίαση της Επαρχιακής Συνέλευ-
σης Πάφου του Κινήματος Οικολόγων – 

Συνεργασία Πολιτών, που πραγματοποιήθηκε 
την Παρασκευή 05 Ιανουαρίου, την θέση του 
Επαρχιακού Γραμματέα Πάφου αναλαμβάνει 
η κ. Χρίστα Χριστοφή, μετά από ψηφοφορία. 
Η κ. Χριστοφή είναι επίσης μέλος της Κεντρι-
κής Επιτροπής του κινήματος. Της ευχόμαστε 
καλή επιτυχία στο έργο που θα επιτελέσει στη 
νέα της θέση. 
Η Πάφος αποτελεί μια από της πιο νευραλγι-
κές και οικολογικά ευαίσθητες Επαρχίες της 
Κύπρου, συνεπώς, στόχος και της νέας δομής 
της Επαρχιακής Επιτροπής είναι να συνεχίσει 
το δραστήριο έργο των προηγούμενων ετών 
ενάντια στις περιβαλλοντικές πιέσεις που 
ασκούνται στην περιοχή, καθώς επίσης και να 
προωθήσει στην κοινωνία της Πάφου, την αλ-
ληλένδετη σχέση της πολιτικής οικολογίας με 
τη βιώσιμη ανάπτυξη και την υψηλή ποιότητα 
ζωής των πολιτών.

Βιογραφικό 
Γεννήθηκε στη Λευκωσία και μεγάλωσε στη 
Λεμεσό όπου αποφοίτησε από το ΣΤ’ Γυμνά-
σιο Αθηναίδειον. Σπούδασε στο Ανώτερο Ξε-
νοδοχειακό Ινστιτούτο Κύπρου όπου αποφοί-
τησε με άριστα. Συνέχισε τις σπουδές της με 
υποτροφία από την Κυπριακή Δημοκρατία 
στο Παρίσι στο École Hôtelière de Paris Jean 
Drouant δουλεύοντας ταυτόχρονα και στη Κυ-
πριακή πρεσβεία. 
Επέστρεψε στην Κύπρο το 1987 όπου εργά-
στηκε ως αναπληρώτρια εκπαιδεύτρια στο Ξε-
νοδοχειακό Ινστιτούτο. 
Εργάζεται ως εκπαιδευτικός στην Τεχνική και 
Επαγγελματική Σχολή εκπαίδευσης και Κατάρ-
τισης Πάφου στον κλάδο ξενοδοχειακών και 
επισιτιστικών τεχνών. 
Διετέλεσε πρόεδρος του Κ .Σ. Καταναλωτών 
στην επαρχία Πάφου όπου ανέπτυξε έντο-
νη κοινωνική δραστηριότητα μέσα και από 
την σχολή καταναλωτών. Δημιουργία ομάδας 
προσφέροντας πακέτα Αγάπης κάθε χρόνο, 
κατά την διάρκεια των εορτών σε άπορες οι-
κογένειες της επαρχίας Πάφου. Ενεργή συμ-
μετοχή σε διάφορους ελέγχους σε υπεραγο-
ρές και άλλων καταστημάτων. 
Η συμβολή της στην επίλυση διαφορών ήταν 
καταλυτική. Παρακολούθηση διαφόρων σεμι-
ναρίων τόσο στην Κύπρο όσο και στο εξωτερι-
κό για θέματα προστασίας των καταναλωτών 
όσο και για την εκπαίδευση γενικότερα. Διετέ-
λεσε εκπρόσωπος του Κυπριακό Σύνδεσμο Κα-
ταναλωτών στην επιτροπή της κεντρικής επι-
τροπής κυλικείων στο Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού. Είναι μέλος του Διοικητικού Συμ-
βουλίου του Κυπριακού Συνδέσμου Κατανα-
λωτών, μέλος της Alliance Française και μέλος 
της Διεθνούς Αμνηστίας.

13/1/24 ΣΑΒΒΑτο Σαββίδης Πανίκος Ευαγόρα Παλληκαρίδη 61 Δίπλα από 

Μέγαρο Τράπεζας Κύπρου Πάφος 26933568 26934034

14/1/24 ΚυριΑΚή Νικολαϊδου Κωνσταντία Γωνία Νίκου Νικολαϊδη και Γεωργί-

ου Χ. Ιωαννίδη κατ. 5 Elysia Park,  Pafilia 26935642 26933793

15/1/24 ΔΕυτΕρΑ Δημητρίου Γιώργος Κινύρα 30 Δρόμος από Δικαστήριο προς 

Τεχνική Σχολή (Δίπλα απο Travel Express) Πάφος 26942131 26951370

16/1/24 τριτή Ταλιώτου Μαρία Αλεξάνδρου Παπάγου 57 Round about Τεχνι-

κής Σχολής προς RIO CINEMA Πάφος 26910276  26932950

17/1/24 τΕτΑρτή Πιστέντη - Ιουλιανού Άντρη Τάφοι των Βασιλέων 24 

Ταφοι των Βασιλέων 300μ από MALL προς Coral Bay 26950073 26950778

17/1/24 τΕτΑρτή Ηρακλέους Μαίρη Ακαμαντίδος 31 Α  800 μέτρα από το Time 

Out προς την Χλώρακα, απέναντι από την Τρ. Κύπρου 26947629  99107608

18/1/24 ΠΕμΠτή Φιλιππίδου - Γεωργιάδου Κωνσταντία Ευαγόρα Παλληκαρί-

δη 93 Έναντι καταστήματος ρούχων ΝΟΥΜΕΡΟ Πάφος 26949259 26222670

19/1/24 ΠΑρΑΣΚΕυή Σαββίδης Πανίκος Ευαγόρα Παλληκαρίδη 61  Δίπλα από 

Μέγαρο Τράπεζας Κύπρου Πάφος 26933568 26934034
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Μ πορεί να έχουμε πάθει, αλλά δεν 
έχουμε μάθει και αυτό προκύπτει, 
από τα στοιχεία που κατέγραψε 

η εκστρατεία της Τροχαίας για τα Λεωφο-
ρεία και Φορτηγά στην Πάφο την Δευτέρα, τα 
οποία είναι τρομακτικά και καταδεικνύουν το 
μέγεθος του προβλήματος. 
Παράλληλα αναδεικνύουν και την απουσία 
ουσιαστικών και συστηματικών ελέγχων. 
Παρά το γεγονός ότι στην Πάφο είχαμε το 
τραγικό δυστύχημα του 1996 με το χωρίς 
φρένα φορτηγό που στο οποίο έχασαν τη 
ζωή τους  έξι άνθρωποι, οι αρμόδιοι δεν ανα-
λαμβάνουν τις ευθύνες τους, όπως προκύ-
πτει από τους πρόσφατους ελέγχους φορτη-
γών και λεωφορείων μόνο στην επαρχία μας, 
καθώς από τα 100 οχήματα που ελέγχθηκαν, 
διαπιστώθηκε ότι τα 74 είχαν θέματα με τους 
ταχογράφους. 
Η εκστρατεία οργανώθηκε από το Τμήμα Τρο-
χαίας Αρχηγείου και συμμετείχαν εξειδικευ-
μένα μέλη του Γραφείου Μηχανικού Ελέγ-
χου. Στόχος, ήταν ο τεχνικός και μηχανικός 
έλεγχος για την κατάσταση και καταλληλότη-
τα των λεωφορείων και φορτηγών οχημάτων. 
Έγινε επίσης έλεγχος και των εγγράφων των 
οχημάτων και των επαγγελματιών οδηγών 
λεωφορείων και φορτηγών. 
Από τις παραβάσεις που διαπιστώθηκαν και 
καταγγέλθηκαν, ξεχωρίζουν οι 74 καταγγελί-
ες σχετικά με τη χρήση ταχογράφων, οι έξι (6) 
καταγγελίες για φθαρμένα ελαστικά των τρο-
χών, οι πέντε (5) καταγγελίες σχετικά με τις 
προστατευτικές ράβδους σε φορτηγά οχήμα-
τα και τέλος, οι πέντε (5) καταγγελίες σχετι-
κά με τη λειτουργία των φώτων πορείας των 
οχημάτων. Έγιναν άλλες τέσσερις (4) καταγ-
γελίες σχετικά με τα πλαϊνά φτερά των οχη-
μάτων, δύο (2) καταγγελίες σχετικά με φιμέ 

ανεμοθώρακες οχημάτων, και μία καταγγε-
λία για μεταφορά ακάλυπτου φορτίου, από 
οδηγό φορτηγού οχήματος.  
Η εκστρατεία άρχισε στις 6.00 το πρωί και 
ολοκληρώθηκε στις 6.00 το απόγευμα της 
Δευτέρας, ελέγχθηκαν συνολικά 100 οχήμα-
τα και προέκυψαν 104 καταγγελίες.  Μεταξύ 
άλλων διαπιστώθηκε ότι σε ένα ημιφορτηγό 
στην θέση του οδηγού ήταν ένας 14χρονος με 
συνοδηγό 17χρονο. 

Αύξηση των ελέγχων 
Την ανάγκη άμεσης λήψης μέτρων για κα-
λύτερο έλεγχο των φορτηγών και λεωφο-
ρείων επεσήμανε ο Υπουργός Μεταφορών 
Αλέξης Βαφεάδης. Ο Υπουργός Μεταφορών 

Επικοινωνιών και Έργων, σχολιάζοντας στο 
Radiocosmos το μεγάλο αριθμό καταγγελιών 
που έγιναν την Δευτέρα για λεωφορεία και 
φορτηγά στην Πάφο, σημείωσε ότι πρέπει να 
ληφθούν άμεσα μέτρα, να οργανωθούν τα 
συνεργεία ελέγχου οχημάτων και να γίνεται 
καλύτερος έλεγχος. 
Ο κ. Βαφεάδης χαιρέτισε τους ελέγχους της 
Αστυνομίας και τόνισε ότι ανεξάρτητα από τα 
κενά που υπάρχουν στο Τμήμα Οδικών Μετα-
φορών, μπορούν να γίνονται συχνότεροι και 
αποτελεσματικότεροι έλεγχοι. 
Για τις κινητές κάμερες, ο Υπουργός Μεταφο-
ρών ανέφερε ότι η επιλογή των σημείων που 
στήνονται για τον έλεγχο της ταχύτητας γίνε-
ται από την Τροχαία. 

Στόχος πρόσθεσε, δεν είναι να παγιδεύουν 
τους οδηγούς, αλλά να ελέγχονται επικίνδυ-
να σημεία του οδικού δικτύου.

Υποστελέχωση 
Το Υπουργείο Μεταφορών έχει την ευθύνη 
να διαχειριστεί το τεράστιο κοινωνικό ζήτημα 
που αφορά στην ανάγκη μείωσης των οδικών 
συγκρούσεων και τα θανατηφόρα δυστυχή-
ματα λαμβάνοντας ουσιαστικά μέτρα και ενι-
σχύοντας τα κυβερνητικά τμήματα που είναι 
επιφορτισμένα με τον έλεγχο των οχημάτων 
δήλωσε o Βουλευτής του ΑΚΕΛ Βαλεντίνος 
Φακοντής. 
Τη μείωση των τροχαίων είπε, δεν θα την επι-
φέρουν τα αυστηρά, ούτε τα εξοντωτικά και 
φοροεισπρακτικά πρόστιμα των καμερών 
που καραδοκούν σε κάθε γωνία για να παγι-
δέψουν τους οδηγούς. 
Τη μείωση πρόσθεσε θα την επιφέρει, η ανά-
πτυξη οδικής συνείδησης, η καλλιέργεια του 
σεβασμού προς τους χρήστες του οδικού δι-
κτύου, προς τους πεζούς, η ανάπτυξη ενός 
σύγχρονου ασφαλούς οδικού δικτύου, με 
επικαιροποιημένα όρια ταχύτητας και ικανο-
ποιητικούς φωτισμούς και σημάνσεις. 
Οι κάμερες κατέληξε είναι πολύ χρήσιμες 
εκεί που πραγματικά χρειάζονται και αποτε-
λούν επιβεβαιωμένα μελανά και τυφλά ση-
μεία στο οδικό δίκτυο, έτσι ώστε να τεκμη-
ριώνεται από το κράτος η δίκαιη μεταχείριση 
των οδηγών. 
Για το Τμήμα Οδικών Μεταφορών στην 
Πάφο, ο κ. Φακοντής ανέφερε ότι εδώ και 
χρόνια παραμένει υποστελεχωμένο και αδυ-
νατεί ουσιαστικά να εξυπηρετήσει τους πολί-
τες, τις σχολές οδηγών και να προβαίνει σε 
συστηματικούς ελέγχους των επαγγελματι-
κών οχημάτων.

Κινητές βόμβες στους δρόμους
Δεν έχουμε διδαχτεί από το τραγικό δυστύχημα του 1996 όπου έχασαν τη ζωή τους έξι άνθρωποι 

από ανεξέλεγκτο φορτηγό που κατέληξε στο κέντρο της Πάφου…

Τρομακτικά στοιχεία κατάγραψε εκστρατεία της Τροχαίας στην επαρχία μας για τον έλεγχο φορτηγών και Λεωφορείων… 

Ο κ. Βαφεάδης χαιρέτισε τους ελέγχους της Αστυνομίας και τόνισε ότι ανεξάρτητα από τα κενά που υπάρ-
χουν στο Τμήμα Οδικών Μεταφορών, μπορούν να γίνονται συχνότεροι και αποτελεσματικότεροι έλεγχοι. 

Σ ε πονοκέφαλο εξελίσσεται 
για δήμους και κοινότητες η 

άναρχη τοποθέ-
τησή παρατη-
μένων σκούτερ 
σε πεζοδρόμια 
και χώρους που 
δεν επιτρέπε-
ται, υπογραμ-

μίζει ο βουλευτής της ΔΗ-
ΠΑ-Συνεργασία, Μαρίνος 
Μουσιούττας. 
Το γεγονός της κακής χρήσης και 
στάθμευσής τους προβληματί-
ζει τους αρμοδίους, υπέδειξε, 
ο κύριος Μουσιούττας, μιλώ-
ντας στην πρωινή ενημερωτική 
εκπομπή του Σίγμα. «Δεν μπο-
ρεί να γίνει επικίνδυνη η χρήση 
τους για τους άλλους ή να παρε-
μποδίζουν την διακίνηση πεζών 
ή ατόμων με αναπηρία που θέ-

λουν να χρησιμοποιούν το πεζο-
δρόμιο», είπε ο βουλευτής της 
Παράταξης. 
Απαντά στις έντονες διαφωνίες 

ανάμεσα σε τοπικές αρχές και 
τις εταιρείες ενοικίασης τους 
ως προς την ευθύνη της αναρχί-
ας που υπάρχει στους δρόμους, 

παραθέτοντας το νομοθετικό 
πλαίσιο που ψηφίστηκε το 2022. 
Η αστυνομία, οι τροχονόμοι του 
Δήμου ή άλλος εξουσιοδοτημέ-
νος υπάλληλος του Δήμου ή της 
Αρχής δικαιούται να προβεί σε 
έλεγχο του σκούτερ και να εκ-
δώσει εξώδικο στον χρήστη ή 
στον ιδιοκτήτη, ανέφερε ο κυρι-
ος Μούσιουττας.
«Οφείλουν οι αρμόδιες αρχές 
που έχουν εκδώσει τις άδειες να 
ενημερώσουν τις εταιρείες ενοι-
κίασης ή τους ιδιοκτήτες των πα-
ρατημένων σκούτερ. 
Αν δεν συμμορφωθούν με τις 
υποδείξεις θα πρέπει να ανα-
κληθούν άδειες», υπογράμμι-
σε ο βουλευτής. Χρειάζεται, 
είπε, συνεργασία, ιδιοκτητών, 
χρηστών και εταιρειών που 
εμπορεύονται τα ηλεκτρονικά 

πατίνια. 
Με βάση τη νομοθεσία που δι-
έπει τη χρήση τους, ανέφερε ο 
κύριος Μουσιούττας, τα ηλε-
κτρονικά πατίνια μπορούν να 
κυκλοφορούν σε δρόμους όπου 
το ανώτερο όριο ταχύτητας εί-
ναι τα 30 χλμ./ώρα, σε ποδηλα-
τικές υποδομές, π.χ. ποδηλατό-
δρομοι, ποδηλατολωρίδες, σε 
πλατείες ή σε χώρους που δίδει 
έγκριση ο δήμος ή η κοινότητα. 
Επίσης, η χρήση τους γίνεται από 
άτομα 14 ετών και άνω με υπο-
χρεωτική χρήση κράνους και για 
σκούτερ που χωρά δύο άτομα ο 
2ος να είναι άνω των 12 ετών. 
Αν συνεχιστεί η ασύδοτη χρή-
ση τους, υπέδειξε, θα πρέπει 
να επανεξεταστεί αν πρέπει να 
απαγορευτεί ή όχι όπως έγινε σε 
άλλες χώρες. 

Πονοκέφαλος η χρήση και άναρχη στάθμευση σκούτερ
Ο βουλευτής και Πρόεδρος της Επιτροπής Μεταφορών της Βουλής, Μ. Μουσιούττας σχολιάζει 

την ακαταστασία που επικρατεί με την χρήση και στάθμευση των παρατημένων σκούτερ.

Με βάση τη νομοθεσία που διέπει τη χρήση τους, ανέφερε ο κύριος Μουσιούτ-
τας, τα ηλεκτρονικά πατίνια μπορούν να κυκλοφορούν σε δρόμους όπου το 
ανώτερο όριο ταχύτητας είναι τα 30 χλμ./ώρα.
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  Ριπές
Τραγική επιβεβαίωση 
Σ ε αρκετές περιπτώσεις το τελευταίο διάστη-

μα αναφερθήκαμε στον τραγικό απολογι-
σμό των τροχαίων δυστυχημάτων και στον μακά-
βριο κατάλογο των ανθρώπων που χάνονται στην 

άσφαλτο. Είναι αλήθεια ότι 
σε πολλές περιπτώσεις ευ-
θύνονται τα ίδια τα θύματα 
για τον θανάσιμο τραυμα-
τισμό τους, διότι οδηγούν 
μεθυσμένοι- ναρκωμένοι, 
οδηγούν με υπερβολική 
ταχύτητα αυτοκίνητα ή μο-
τοσικλέτες, παραβιάζουν 
κόκκινα φανάρια και δεν 
φορούν κράνος ή ζώνη 
ασφαλείας. 

Υπάρχουν όμως και πάρα πολλές περιπτώσεις 
που τα θύματα δεν έχουν καμιά προσωπική ευ-
θύνη για την εμπλοκή τους στα δυστυχήματα. Σε 
αυτές τις περιπτώσεις και ιδιαίτερα σε εκείνες 
που έχει εμπλοκή το ίδιο το κράτος, έχει σημα-
σία να επικεντρωθούμε και  να επιμείνουμε για 
λήψη μέτρων. 
Τα στοιχεία που κατέγραφε η εκστρατεία 
της Τροχαίας για τα Λεωφορεία και Φορτη-
γά στην Πάφο την Δευτέρα είναι τρομακτικά 
και καταδεικνύουν το μέγεθος του προβλήμα-
τος. Παράλληλα αναδεικνύουν τις ευθύνες της 
πολιτείας για την απουσία ουσιαστικών και συ-
στηματικών ελέγχων. 
Από τα 100 οχήματα που ελέγχθηκαν, διαπιστώ-
θηκε ότι τα 74 είχαν θέματα με τους ταχογρά-
φους. Η εκστρατεία οργανώθηκε από το  Τμήμα 
Τροχαίας Αρχηγείου και συμμετείχαν εξειδικευ-
μένα μέλη του Γραφείου Μηχανικού Ελέγχου. 
Από τις παραβάσεις που διαπιστώθηκαν και κα-
ταγγέλθηκαν, ξεχωρίζουν οι 74 καταγγελίες σχε-
τικά με τη χρήση ταχογράφων, οι έξι (6) καταγγε-
λίες για φθαρμένα ελαστικά των τροχών, οι πέντε 
(5) καταγγελίες σχετικά με τις προστατευτικές 
ράβδους σε φορτηγά οχήματα και τέλος, οι πέ-
ντε (5) καταγγελίες σχετικά με τη λειτουργία των 
φώτων πορείας των οχημάτων. Έγιναν άλλες τέσ-
σερις (4) καταγγελίες σχετικά με τα πλαϊνά φτε-
ρά των οχημάτων, δύο (2) καταγγελίες σχετικά με 
φιμέ ανεμοθώρακες οχημάτων, και μία καταγγε-
λία για μεταφορά ακάλυπτου φορτίου, από οδη-
γό φορτηγού οχήματος. Η εκστρατεία άρχισε στις 
6.00 το πρωί και ολοκληρώθηκε στις 6.00 το από-
γευμα της Δευτέρας, ελέγχθηκαν συνολικά 100 
οχήματα και προέκυψαν 104 καταγγελίες. 
Μεταξύ άλλων διαπιστώθηκε ότι σε ένα ημι-
φορτηγό στην θέση του οδηγού ήταν ένας 
14χρονος με συνοδηγό 17χρονο. Αυτά τα στοι-
χεία που κατέγραψε η εκστρατεία στην Πάφο 
θα πρέπει να σημάνουν συναγερμό, διότι αντί-
στοιχη είναι η εικόνα και στις υπόλοιπες επαρ-
χίες. Όλα αυτά τα οχήματα κυκλοφορούν στους 
δρόμους καθημερινά και είναι θανάσιμος κίν-
δυνος για όλους τους χρήστες του οδικού δι-
κτύου. Οι έλεγχοι δεν πρέπει να είναι απλώς 
δειγματοληπτικοί αλλά να γενικευτούν. 
Είναι αδιανόητο να αφήνεται ένα αρθρωτό φορ-
τηγό να κυκλοφορεί στον αυτοκινητόδρομο με 
φθαρμένα ελαστικά ή να αναπτύσσει ταχύτητα 
μεγαλύτερη από το επιτρεπόμενο όριο, να έχει 
ακάλυπτο το φορτίο του και να περνάει δίπλα 
από περιπολικό της Αστυνομίας και να μην ακι-
νητοποιείται αμέσως. Επίσης για τα επαγγελμα-
τικά οχήματα, τα πρόστιμα δεν πρέπει να είναι 
στο ύψος ενός οποιουδήποτε ιδιωτικού οχήμα-
τος. Σε αυτές τις περιπτώσεις η πολιτεία οφείλει 
να επιβάλλει αποτρεπτικά πρόστιμα. Δεν μπορεί 
κανένα κυβερνητικό τμήμα να επικαλείται την 
έλλειψη προσωπικού για να δικαιολογήσει την 
απουσία ουσιαστικών ελέγχων στα φορτηγά και 
τα λεωφορεία. 

Γράφει
ο Κώστας Νάνος
Αρχισυντάκτης
του “Ράδιο Cosmos”

Ο ι γιορτές των Χριστουγέννων 
και της Πρωτοχρονιάς, μπορεί 
να  αύξησαν γενικότερα την 

κίνηση στα καταστήματα, όμως η κα-
τάσταση στο εμπορικό κέντρο της πό-
λης δεν διαφοροποιήθηκε ουσιαστικά 
και δεν ανέτρεψε τα αρνητικά δεδομέ-
να που βιώνουν οι επαγγελματίες την 
τελευταία δεκαετία και μετά τα έργα 
ανάπλασης. Η κίνηση στην περιοχή αυ-
ξάνεται κυρίως τις νύχτες με τα κέντρα 
αναψυχής που λειτουργούν, όμως στην 
διάρκεια της ημέρας τα εμπορικά κα-
ταστήματα βλέπουν με τα κιάλια πε-
λάτες. 
Τα τελευταία χρόνια έκλεισαν δεκά-
δες εμπορικά καταστήματα και έφυγαν 
σχεδόν όλα τα μεγάλα brands names τα 
οποία μετακόμισαν στο mall. Οι επαγ-
γελματίες της περιοχής, θεωρούν πως 
η απόφαση του Δήμου Πάφου να δώ-
σει την συγκατάθεση του για την λει-
τουργία του mall, ήταν καταστροφική 
για όλες τις μικρές και μεσαίες επιχει-
ρήσεις.  Παράλληλα, θεωρούν πως η 

τοπική αρχή έλαβε λανθασμένες απο-
φάσεις σχετικά με την διαχείριση του 
παραδοσιακού εμπορικού κέντρου. 
Η λειτουργία του Mall, συνέπεσε με την 
έναρξη των έργων για την ανάπλαση 
του εμπορικού κέντρου, ενώ όπως επι-
σημαίνουν, αν είχε προηγηθεί η ανα-
βάθμιση και η ανάπλαση της περιοχής 
τα δεδομένα σήμερα θα ήταν πολύ δι-
αφορετικά.
Παράπονα εκφράζουν και οι καταστη-
ματάρχες που δραστηριοποιούνται 
στην Λαϊκή Γειτονιά, καθώς τα έργα 
εξωραϊσμού της περιοχής όπως ισχυ-
ρίζονται τους άφησαν απροστάτευτους 

και εκτεθειμένους στο έλεος του και-
ρού, με αποτέλεσμα τους καλοκαιρι-
νούς μήνες να τους ψήνει ο ήλιος ενώ 
κατά τους χειμερινούς μήνες, με κάθε 
μπόρα μετρούν ζημιές. 

Απόγνωση 
Η φθίνουσα πορεία του εμπορικού κέ-
ντρου της Πάφου που άρχισε με την λει-
τουργία του mall συνεχίζεται με μικρές 
αναλαμπές και είναι αμφίβολο αν θα 
ανακάμψει ποτέ, υποστηρίζουν κατα-
στηματάρχες της περιοχής. Ο εκπρόσω-
πος του σωματείου Φίλοι της Παλαιάς 
Πόλης Κυριάκος Κυριάκου, υποστήριξε 
ότι εκτός από το mall άλλαξαν οι συνή-
θειες και των καταναλωτών πολλοί από 
τους οποίους επιλέγουν τις online αγο-
ρές μέσω του διαδικτύου. 
Ένα ακόμη πλήγμα συνέχισε για την πε-
ρασμένη χρονιά, ήταν η απώλεια των 
Ρώσων και Ισραηλινών τουριστών. Ο 
κ. Κυριάκου χαρακτήρισε αναστρέψιμη 
την κατάσταση στο εμπορικό κέντρο, αν 
όπως είπε εφαρμοστεί ένα σχέδιο που 

θα ενθαρρύνει την εμπορική δραστηρι-
ότητα στην περιοχή. 
Ανέφερε χαρακτηριστικά ότι τα μπαρά-
κια και τα εστιατόρια που λειτουργούν 
στην περιοχή είναι όλα κλειστά κατά 
την διάρκεια της ημέρας και αυτό δη-
μιουργεί μια εικόνα εγκατάλειψης που 
επηρεάζει τους επισκέπτες. Για να ανα-
τραπεί η κατάσταση και να ζωντανέψει 
η εμπορική κίνηση,  απαιτούνται μέτρα 
και υλοποίηση πολιτικών που θα έχουν 
στο επίκεντρο τους την συνύπαρξη των 
εμπορικών καταστημάτων με κέντρα 
αναψυχής και εστίασης. 
Παράλληλα, οι επαγγελματίες της πε-
ριοχής ζητούν μέτρα για να διευκολύ-
νεται η πρόσβαση των επισκεπτών στο 
εμπορικό κέντρο με τα λεωφορεία και 
ιδιωτικά οχήματα. 
Θεωρούν επίσης αναγκαία την επανα-
λειτουργία της λαϊκής αγοράς, η οποία 
ουσιαστικά έχει διαλυθεί και παραμέ-
νουμε η μοναδική πόλη που δεν δια-
θέτουμε την εμπορική και πολιτιστική 
αυτή νότα.

Απογοητευμένοι οι καταστηματάρχες  
Δεν ανακάμπτει το εμπορικό κέντρο της Πάφου

Με θετικό πρόσημο έκλεισε το 2023 για την 
Αστυνομική Διεύθυνση Πάφου η οποία 

σύμφωνα με τον αστυνομικό διευθυντή Νίκο Τσα-
πή ανταποκρίθηκε με επάρκεια  στα καθήκοντα 
και τις υποχρεώσεις της. Κάνοντας τον απολο-
γισμό της χρονιάς ο κ. Τσαπής αναφέρθηκε στις 
προσπάθειες για την μείωση των τροχαίων δυστυ-
χημάτων, τον έλεγχο του σοβαρού εγκλήματος τις 
κλοπές και  τις διαρρήξεις. Κατά το 2023 είπε τα 
καθήκοντα της Αστυνομίας ήταν συγκριτικά με το 
2022 αυξημένα λόγω και της αύξησης του τουρι-
στικού ρεύματος. Για τα θανατηφόρα δυστυχήμα-
τα ό κ. Τσαπής ανέφερε ότι το 2023 ήταν περισ-
σότερα από το 2022 όμως όπως είπε ήταν πολύ 
λιγότερα συγκριτικά με το 2021.

Οι εκστρατείες για την μείωση των οδικών δυστυ-
χημάτων τόνισε θα συνεχιστούν και το 2024. Τα 
στοιχεία για κλοπές και διαρρήξεις  καθώς και για 
εμπρησμούς δεν παρουσιάζουν διαφοροποίηση 
συγκριτικά με την περασμένη χρονιά. Σε ότι αφο-
ρά τα ποσοστά εξιχνίασης των εγκληματικών ενερ-
γειών ο κ. Τσαπής τα χαρακτήρισε υπό τις περιστά-
σεις ικανοποιητικά. 
Παραδέχθηκε ακόμη ότι το προσωπικό της Αστυ-
νομικής Διεύθυνσης Πάφου δεν αυξήθηκε την πε-
ρασμένη χρονιά παρά την αύξηση των υποχρεώσε-
ων όμως όπως είπε αυτό δεν είναι δικαιολογία και 
τα μέλη της δύναμης οφείλουν να καταβάλλουν 
κάθε δυνατή προσπάθεια για την εμπέδωσε του 
αισθήματος ασφάλειας των πολιτών.

Θετικός απολογισμός  
Ο απολογισμός του Αστυνομικού Διευθυντή Πάφου Νίκου Τσαπή
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Οι τιμές κατοικιών σε τριμηνιαία βάση ση-
μείωσαν αύξηση σε όλες τις επαρχίες για 

τρίτη συνεχόμενη τριμηνία και κατά το τρίτο 
τρίμηνο του 2023. Συγκεκριμένα, στη Λευκωσία 
καταγράφηκε αύξηση 0,7%, στη Λεμεσό 2,9%, 
στη Λάρνακα 2,8%, στην Πάφο 2,4% και στην 
Αμμόχωστο 2,8%. 
Ετήσια αύξηση στον ΔΤΚ καταγράφηκε σε όλες 
τις επαρχίες. Συγκεκριμένα, στη Λευκωσία οι 
τιμές κατοικιών αυξήθηκαν κατά 3,9%, στη Λε-
μεσό κατά 10,1%, στη Λάρνακα κατά 10,5%, 
στην Πάφο κατά 7,6% και στην Αμμόχωστο κατά 
6,4%. Ο σχετικά ψηλός ρυθμός αύξησης των τι-
μών κατοικιών στις παράλιες επαρχίες φαίνε-
ται να πηγάζει από τη ζήτηση από ξένους αγο-
ραστές και επενδυτές κυρίως στα πλαίσια του 
headquartering policy. Οι τιμές των οικιών, σε 
τριμηνιαία βάση, κατέγραψαν αυξήσεις σε όλες 
τις επαρχίες. Συγκεκριμένα, στη Λευκωσία αυ-
ξήθηκαν κατά 0,3%, στη Λεμεσό κατά 1,4%, στη 
Λάρνακα κατά 2,5%, στην Πάφο κατά 1,1% και 
στην Αμμόχωστο κατά 4,3%. Σε ετήσια βάση, 
οι τιμές οικιών κατέγραψαν αύξηση επίσης σε 
όλες τις επαρχίες. 
Συγκεκριμένα, οι τιμές οικιών στη Λευκωσία, 
Λεμεσό, Λάρνακα, Πάφο και Αμμόχωστο αυξή-
θηκαν κατά 3,8%, 5,1%, 8,3%, 3,1% και 9,5%, 
αντίστοιχα. Οι τιμές των διαμερισμάτων σε τρι-
μηνιαία βάση κατέγραψαν αύξηση σε όλες τις 
επαρχίες εκτός από την Αμμόχωστο όπου κατα-
γράφηκε μείωση. Συγκεκριμένα, στη Λευκωσία 
αυξήθηκαν κατά 1,5%, στη Λεμεσό 4,0%, στη 

Λάρνακα 2,9%, στην Πάφο 5,2% και στην Αμμό-
χωστο καταγράφηκε μείωση κατά 1,7%. Σε ετή-
σια βάση, οι τιμές των διαμερισμάτων σημείω-
σαν αύξηση σε όλες τις επαρχίες εκτός από την 
Αμμόχωστο. 
Συγκεκριμένα, το τρίτο τρίμηνο του 2023, στη 
Λευκωσία αυξήθηκαν κατά 4,6%, στη Λεμε-
σό κατά 14,9%, στη Λάρνακα κατά 13,4%, στην 
Πάφο κατά 18,5%, ενώ στην Αμμόχωστο κα-
ταγράφηκε μείωση κατά 1,8%, σε σχέση με το 
αντίστοιχο τρίμηνο του 2022. Σημειώνεται ότι ο 
διαθέσιμος αριθμός παρατηρήσεων για τα δια-
μερίσματα στην Αμμόχωστο είναι ο μικρότερος 
από όλες τις επαρχίες, ως εκ τούτου ο συγκεκρι-
μένος δείκτης παρουσιάζει μεγαλύτερη μετα-
βλητότητα. Εξάλλου σύμφωνα με στοιχεία του 
Κτηματολογίου, τα πωλητήρια έγγραφα κατέ-
γραψαν άνοδο 14,4% σε ετήσια βάση το τρίτο 
τρίμηνο του 2023 (3.830 σε σύγκριση με 3.347 
το τρίτο τρίμηνο του 2022), αντανακλώντας την 
αυξημένη ζήτηση για ακίνητα. 
Η εν λόγω αύξηση στα πωλητήρια έγγραφα προ-
ήλθε τόσο από ξένους αγοραστές όσο και από 
εγχώριους αγοραστές, ενώ οι εγχώριοι αγορα-
στές εξακολουθούν να αποτελούν το μεγαλύ-
τερο μερίδιο της αγοράς. Συγκεκριμένα, κατά 
το υπό εξέταση τρίμηνο, σημειώθηκε αύξηση 
13,7% σε ετήσια βάση στον αριθμό ακινήτων 
που πωλήθηκαν σε ξένους αγοραστές (1.712 σε 
σύγκριση με 1.506 το τρίτο τρίμηνο του 2022,), 
ενώ ο αριθμός ακινήτων που πωλήθηκαν σε εγ-
χώριους αγοραστές αυξήθηκε κατά 15% σε ετή-

σια βάση (2.118 σε σύγκριση με 1.841 το τρίτο 
τρίμηνο του 2022).

Που αποδίδεται 
Οι τιμές κατοικιών στην Κυπριακή Δημοκρατία 
συνέχισαν την ανοδική τους πορεία κατά το τρί-
το τρίμηνο του 2023, με ιδιαίτερη αύξηση στις 
τιμές των διαμερισμάτων. 
Ο Δείκτης Τιμών Κατοικιών (ΔΤΚ) της Κεντρι-
κής Τράπεζας της Κύπρου (ΚΤΚ) συνέχισε να κα-
ταγράφει αυξήσεις τόσο σε ετήσια όσο και σε 
τριμηνιαία βάση, σε σύγκριση με τα προηγού-
μενα τρίμηνα.Σύμφωνα με τα στοιχεία πωλητη-
ρίων εγγράφων του Τμήματος Κτηματολογίου 
και Χωρομετρίας (ΤΚΧ), ο αριθμός συναλλαγών 
στην αγορά ακινήτων κατά το τρίτο τρίμηνο του 
2023 συνέχισε να καταγράφει αύξηση σε ετή-
σια βάση. Η αυξημένη ζήτηση προέρχεται τόσο 
από εγχώριους αγοραστές (μεταξύ άλλων για 
σκοπούς ενοικίασης (buy-to-let)) όσο και ξένους 
αγοραστές κυρίως στα πλαίσια της “Στρατηγι-
κής για την Προσέλκυση Εταιρειών για Δραστη-
ριοποίηση ή/και Επέκταση των Δραστηριοτή-
των τους στην Κύπρο” (headquartering policy) 
και άλλων επενδύσεων. Σχετικά με την κατα-
σκευαστική δραστηριότητα, παρατηρείται μεί-
ωση στον αριθμό των οικιστικών κτηρίων για 
τα οποία εγκρίθηκαν άδειες οικοδομής κατά την 
περίοδο Ιανουαρίου-Αυγούστου 2023 σε σύ-
γκριση με το αντίστοιχο διάστημα του 2022. Η 
συνέχιση αυτής της τάσης φαίνεται να συνδέε-
ται με το συνεχιζόμενο αυξημένο κόστος κατα-

σκευής και δανεισμού. 
Συνολικά, η αυξημένη ζήτηση, σε συνάρτηση 
με την περιορισμένη προσφορά νέων ακινήτων 
στην αγορά, φαίνεται να αποτελεί τον σημαντι-
κότερο παράγοντα που συμβάλλει στην αύξηση 
του ΔΤΚ κατά το τρίτο τρίμηνο του 2023, όπως 
και στα προηγούμενα τρίμηνα. Ο ΔΤΚ (οικίες και 
διαμερίσματα) κατά το τρίτο τρίμηνο του 2023 
κατέγραψε αύξηση 2,2% σε σχέση με αύξηση 
1,5% το προηγούμενο τρίμηνο. 
Η άνοδος του ΔΤΚ κατά το τρίτο τρίμηνο του 
2023 σε σχέση με το προηγούμενο τρίμηνο προ-
έρχεται από αύξηση 1,4% στις τιμές των οικιών 
και 3,6% στις τιμές διαμερισμάτων. Σε ετήσια 
βάση, καταγράφεται αύξηση 7,6% στις τιμές κα-
τοικιών το τρίτο τρίμηνο του 2023, σε σύγκριση 
με 7,4% το δεύτερο τρίμηνο του 2023. Οι τιμές 
των διαμερισμάτων κατέγραψαν αύξηση 11,5% 
και των οικιών 4,9%.

Τρέχουν οι τιμές των ακινήτων 
Μικρότερη η αύξηση στην Πάφο μεγαλύτερη σε Λεμεσό και Λάρνακα…

Την υποψηφιότητα Κυριάκου 
Χατζηβασίλη για τη Δημαρχία 

Ανατολικής Πάφου, επικύρωσε το 
Πολιτικό Γραφείο του Δημοκρατι-
κού Συναγερμού κατά τη συνεδρία 
της Πέμπτης.
Το Πολιτικό Γραφείο του κόμμα-
τος στην ίδια συνεδρία, επικύρω-
σε και τις υποψηφιότητες Χρίστου 
Μακαρίου για την Αντιδημαρχεία 

της Πάφου, Χαράλαμπου Σάββα 
για Αγία Μαρινούδα, Νεόφυτου 

Στυλιανού για την Αχέλεια, Κων-
σταντίνου Παπαχριστοφόρου για 
τα Κονιά και Χαράλαμπου Δέρβη 
για Κρήτου Τέρρα.  
Το Πολιτικό Γραφείο μετά από μια 
θυελλώδη συζήτηση, αποφάσισε 
επίσης να γίνουν ενδοκομματικές 
εκλογές μεταξύ των μελών εκεί και 

όπου δεν θα υπάρξουν συνεργα-
σίες με άλλες πολιτικές δυνάμεις, 
στις 27 Ιανουαρίου, νοουμένου 
ότι υπάρχουν δύο ή και πλέον εν-
διαφερόμενα μέλη του ΔΗΣΥ. 
Την ίδια μέρα θα διεξαχθούν και 
οι ενδοκομματικές εκλογές στις 
περιπτώσεις που οι ενδιαφερόμε-
νοι υποψήφιοι δημοτικοί σύμβου-
λοι ή σχολικοί έφοροι, υπερβαί-
νουν τον μέγιστο αριθμό.
Σύμφωνα με πληροφορίες αναφο-
ρικά με την Πάφο, όπου τέθηκαν οι 
υποψηφιότητες των Κώστα Κων-
σταντίνου και Μάριου Τσέλεπου,  
υπήρξαν έντονες αντιδράσεις στο 
κατά πόσο πρέπει να συμπεριλη-
φθεί το όνομα του πρώτου στην 
εσωκομματική εκλογική διαδικα-
σία για τη θέση του περιφερειάρ-
χη Πάφου, εξ’ αιτίας της συμπε-
ριφοράς τους στις προηγούμενες 
εκλογές…

Για την ερχόμενη Τετάρτη, 17 
Ιανουαρίου μετατέθηκε η συ-

νάντηση της Υπουργού Παιδείας, 
Αθλητισμού και Νεολαίας, Αθήνας 
Μιχαηλίδου, με την ηγεσία της 
ΟΛΤΕΚ, όπως πληροφορείται το 
ΚΥΠΕ. Σε επικοινωνία του ΚΥΠΕ 
με τον Πρόεδρο της ΟΛΤΕΚ, Πανα-
γιώτη Λυσάνδρου, επιβεβαίωσε 
την μετάθεση της συνάντησης, η 
οποία ήταν προγραμματισμένη 
για αύριο Παρασκευή, για την ερ-
χόμενη Τετάρτη, στις 12:00, στο 
Υπουργείο Παιδείας.
Ο κ. Λυσάνδρου ανέφερε ότι η 
αναβολή προέκυψε λόγω έκτα-
κτων υποχρεώσεων της Υπουργού 
Παιδείας.
Σε ερώτηση σχετικά με την ατζέ-
ντα της Τετάρτης, ο κ. Λυσάνδρου 

είπε ότι θα συζητήσουν για τα κτι-
ριολογικά, τις διοικητικές θέσεις 

σε όλο τους το φάσμα, καθώς και 
άλλα ζητήματα που κατά καιρούς 
έχουν τεθεί στην Υπουργό Παι-
δείας από την ημέρα ανάληψης 
των καθηκόντων της και τα οποία, 
όπως είπε «θα έπρεπε να είχαν 
προχωρήσει».
Στο μεταξύ, η ηγεσία της ΟΛΤΕΚ 
συναντήθηκε την Πέμπτη με το 
Δήμαρχο Πάφου, Φαίδωνα Φαί-
δωνος, για θέματα που αφορούν 
τις Τεχνικές Σχολές. Σύμφωνα με 
πληροφορίες ο Δήμαρχος Πά-
φου προτείνει το Αναβαργός για 
την ανέγερση της 2ης Τεχνικής 
Σχολής Πάφου στην περιοχή των 
ΣΙΛΟ όπου υπάρχει διαθέσιμη 
κρατική γη.

Απόφαση για Χατζηβασίλη στη 
Γεροσκήπου από ΔΗΣΥ
Θυελλώδης η συζήτηση στο Πολιτικό γραφείο για 
την υποψηφιότητα του περιφερειάρχη Πάφου…

Φόρτσα για νέα Τεχνική σχολή 
στην Πάφο
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Με μακροσκελή επιστολή που έδωσε στην 
δημοσιότητα απαντά ο διευθυντής του 
Τμήματος Δασών Χ. Αλεξάνδρου στις 

επικρίσεις που διατυπώθηκαν για τον σχεδιασμό 
των οδικών έργων στον Ακάμα και την ευθύνη του 
Τμήματος Δασών στην διαδικασία υλοποίησης του 
έργου. 
Ο κ. Αλεξάνδρου, που βρίσκεται σε προαφυπη-
ρετική άδεια,  «στολίζει» και την παρούσα κυ-
βέρνηση, σημειώνοντας ότι μέχρι την έγερση του 
θέματος ότι, δήθεν κατασκευάζονται πιο πλατιοί 
δρόμοι, δεν έπραξε οτιδήποτε για λειτουργία 
του πιο πάνω μηχανισμού, ούτε καν ενημέρωση 
δε ζήτησε και ας σήμερα μιλά για ευαίσθητο οι-
κοσύστημα και ότι απαιτείται επανασχεδιασμός 
των έργων. 
Επιρρίπτει κυρίως την ευθύνη για τον σχεδιασμό 
που έγινε στον πρώην Υπουργό Κώστα Καδή και 
αφήνει υπονοούμενα περί εξυπηρέτησης συμ-
φερόντων του εργολάβου. 
Επικρίνει επίσης την τελευταία απόφαση του 
Υπουργικού Συμβουλίου για τα οδικά έργα και 
επισημαίνει ότι το Τμήμα Δασών δεν λάμβανε 
αποφάσεις από μόνο του και πως ουσιαστικά 
ασκούσε χρέη γραμματείας, ενώ εκτελούσε τις 
οδηγίες του Υπουργείου και τις Αποφάσεις του 

Υπουργικού Συμβουλίου. 
Αναφέρει χαρακτηριστικά, ότι ο αρμόδιος Υπουρ-
γός εργοδοτούσε δύο Συμβούλους αποκλειστικά 
για το θέμα, οι οποίοι συμμετείχαν σε όλες τις 
συνεδρίες και όταν υπήρχε διαφωνία οι αποφά-
σεις λαμβάνονταν στο επίπεδο του Υπουργείου 
και ποτέ από το Τμήμα Δασών. 
Αναφέρει επίσης ότι πραγματοποιούνταν τακτι-
κές συνεδρίες υπό την προεδρία του Υπουργού 
και έγιναν παρουσιάσεις στον Πρόεδρο της Δη-

μοκρατίας στο Προεδρικό. Υπάρχουν προσθέτει 
τρεις αποφάσεις του Υπουργικού Συμβουλίου 
επί του θέματος, οι οποίες καλύπτουν το Σχέδιο 
και την υλοποίηση του με λεπτομέρεια υπέρ του 
δέοντος, μέχρι και έγκριση για τα τελικά κατα-
σκευαστικά σχέδια για τη βελτίωση του οδικού 
δικτύου. 
Εξηγεί επίσης, ότι το Σχέδιο δεν ετοιμάσθηκε 
από το Τμήμα Δασών, αλλά από τον ίδιο μελε-
τητή που ετοίμασε το Διαχειριστικό Σχέδιο της 

περιοχής του δικτύου Natura 2000 και προσθέ-
τει ότι ο ίδιος ως Διευθυντής του Τμήματος ανά-
λωσε περισσότερο χρόνο σε αυτό από ό,τι για 
οποιοδήποτε άλλο θέμα ακόμη και από το θέμα 
των δασικών πυρκαγιών, που αδιαμφησβήτητα 
αποτελεί την πρώτη προτεραιότητα του Τμήμα-
τος. 
Ο κ. Αλεξάνδρου επαναλαμβάνει, ότι δεν κατα-
σκευάζονται πιο πλατιοί δρόμοι και πως τα χα-
ρακτηριστικά των δρόμων είναι σύμφωνα με τις 
αποφάσεις και οι εκτελούμενες εργασίες σύμ-
φωνα με τα εγκεκριμένα από το Υπουργικό Συμ-
βούλιο κατασκευαστικά σχέδια, και πως η κατ’ 
«ισχυρισμό» διαφορά προκύπτει επειδή δεν 
λαμβάνονται υπόψη όλες οι εργασίες των κατα-
σκευαστικών σχεδίων. 
Αναφέρει ακόμα, πως φαίνεται να υπάρχει γενι-
κότερο πρόβλημα ως προς τη λήψη αποφάσεων, 
προσθέτοντας ότι δεν μπορεί να συζητάς ένα 
θέμα για περισσότερα από 40 χρόνια, να ετοι-
μάζεται ένα Σχέδιο, κατόπιν εξαντλητικών δια-
βουλεύσεων με όλους τους ενδιαφερόμενους 
για πέντε χρόνια, οι αποφάσεις να λαμβάνονται 
στο ύψιστο δυνατό επίπεδο, να υποβάλλεται και 
να εξασφαλίζει τρεις περιβαλλοντικές αδειοδο-
τήσεις και να αποφασίζεται επανασχεδιασμός. 

Ρίχνει στον Καδή την ευθύνη για τον σχεδιασμό 
Ποιους άλλους παίρνει η μπάλα της αντεπίθεσης Χ. Αλεξάνδρου για τα έργα στον Ακάμα…

Οι βροχές των τελευταίων ημερών δεν έφεραν 
μεγάλη ροή νερού στα φράγματα της Κύπρου, 

με αποτέλεσμα οι πληρότητά της συντριπτικής τους 
πλειοψηφίας να παραμένει κάτω από το 50%.
Συγκεκριμένα στην Πάφο τα μόνα φράγματα που 
έχουν σήμερα πάνω από 50% πληρότητα είναι 
αυτά τους Ασπρόκρεμμου με 55,4% και της Καννα-
βιού με 50,7%.
Συνολικά τα φράγματα της επαρχίας μας σε Πάφο 
και Πόλη Χρυσοχούς διαθέτουν σήμερα 50 εκατομ-
μύρια 862 χιλιάδες κυβικά μέτρα νερού, ενώ την 
αντίστοιχη περσινή περίοδο διέθεταν 71 εκατομμύ-
ρια 471 χιλιάδες κυβικά μέτρα.
Φέτος δηλαδή έχουμε μέχρι σήμερα πάνω από 20 
εκατομμύρια κυβικά μέτρα νερού λιγότερα από 
πέρσι την ίδια περίοδο. Αξίζει να σημειωθεί, ότι 
από την πρώτη Οκτωβρίου του 2023 μέχρι σήμερα, 
έχουν εισρεύσει στα φράγματα της επαρχίας μας 1 
εκατομμύριο 271 χιλιάδες κυβικά μέτρα νερού.   
Το επόμενο διάστημα θεωρείται πολύ κρίσιμο και οι 
βροχές θα καθορίσουν το υδρολογικό έτος το οποί-
ος μέχρι σήμερα παρουσιάζεται ιδιαίτερα άνυδρο.

Αφαλάτωση
Να θυμίσουμε βεβαίως ότι τον Απρίλιο του 2021, 
παραδόθηκε η μονάδα αφαλάτωσης στην Πάφο 

η οποία είναι δυναμικότητας 15.000 κυβικών μέ-
τρων. 

Η Σύμβαση που υπέγραψε η εταιρεία caramontani 
με τον Τμήμα Υδάτων, προβλέπει λειτουργία της 
μονάδας για 25 χρόνια και περιλαμβάνει μεταξύ 
άλλων την κατασκευή δεξαμενών αποθήκευσης 
νερού συνολικής χωρητικότητας 15.000 κυβικών 
μέτρων. Η αρχική σύμβαση προέβλεπε παράδοση 
της μονάδας, ώστε να λειτουργήσει αν ήταν απα-
ραίτητο το καλοκαίρι του 2020 πλην όμως υπήρξε 
καθυστέρηση λόγω και της πανδημίας.
Η 25ετής σύμβαση που αφορά στη λειτουργία και 
συντήρηση της μόνιμης μονάδας αφαλάτωσης δυ-
ναμικότητας 15,000 κ.μ. πόσιμου νερού ημερησί-
ως, εξασφαλίζει την διάθεση πόσιμου νερού στην 
επαρχία μας, καθώς διαθέτει δεξαμενές αποθή-
κευσης νερού συνολικής χωρητικότητας 15.000 κ.μ. 
στα διυλιστήρια νερού του Ασπρόκρεμμου.
Σαφώς λοιπόν η λειτουργία της νέας μονάδας δια-
σφαλίζει την απρόσκοπτη παροχή νερού ύδρευσης 
της περιοχής. Εκτιμάται ότι σε συνδυασμό με τις 
υπόλοιπες μονάδες, θα καλύπτεται μέχρι το 80% 
των αναγκών σε πόσιμο νερό στις μεγάλες αστικές 
και τουριστικές περιοχές της Κύπρου.
Όλα αυτά βεβαίως δεν θα έχουν καμιά απολύτως 
σημασία εάν το επόμενο διάστημα

Ελάχιστη ροή νερού στα φράγματα
Ελπίδες για βροχές στο επόμενο διάστημα,
 αλλά υπάρχει και η αφαλάτωση…Συναντήσεις με την υφυπουργό Πολιτισμού και τον 

Διευθυντή του τμήματος Δημοσίων Έργων είχε 
στις αρχές της εβδομάδας στην Λευκωσία ο Δήμαρ-

χος Πόλεως Χρυσοχούς Γιώτης Παπαχριστοφή. Όπως 
ανέφερε μιλώντας στο radio cosmos στη συνάντηση 
με την Υφυπουργό Πολιτισμού Βασιλική Κασσιανίδου 
που έγινε  στην παρουσία του Αναπληρωτή Διευθυ-
ντή και εκπροσώπων του Τμήματος Αρχαιοτήτων, 
έγινε παρουσίαση του έργου της ανάδειξης των αρ-
χαιολογικών χώρων του Δήμου και συζητήθηκε το 
χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του, που αναμένεται να 
ολοκληρωθεί  το 2026  με συνολικό κόστος 3.7 εκα-
τομμύρια. Όπως ανέφερε ο κ. Παπαχριστοφή ο σχεδι-
ασμός του έργου έχει ολοκληρωθεί, όπως επίσης και 
η αδειοδότησή του και είναι ώριμο προς υλοποίηση. 
Η προκήρυξη του διαγωνισμού για τις κατασκευαστι-
κές εργασίες προγραμματίζεται να γίνει το δεύτερο 
εξάμηνο 2024. Το έργο θα εξελιχθεί σε φάσεις και γι’ 
αυτό το κόστος δεν θεωρείται απαγορευτικό. Ο σχε-
διασμός μεταξύ άλλων περιλαμβάνει διαδρόμους, 
εξέδρες, παγκάκια, περίφραξη  χώρο στάθμευσης και 
κτήριο με χώρους υγιεινής στην είσοδο. Με το έργο 
θα επιτευχθεί η ενοποίηση των τεσσάρων  αρχαιολο-
γικών χώρων  στους οποίους έγινε μερική ανασκαφή 

από ξένες αρχαιολογικές αποστολές και τα ευρήμα-
τα χαρακτηρίζονται εντυπωσιακά. Για την προώθηση 
αυτού του έργο ο Δήμος απέστειλε επιστολή και στον 

πρόεδρο της Δημοκρατίας.

Παραλιακός 
Στη συνάντηση με τον Διευθυντή του Τμήματος Δημο-
σίων Έργων συζητήθηκαν τα επόμενα βήματα για την 
υλοποίηση του έργου του τουριστικού παραλιακού 
δρόμου με όδευση από τη Δημοτική Πλαζ, τον κατα-
σκηνωτικό χώρο προς το δρόμο της Λίμνης. Όπως ανέ-
φερε ο δήμαρχος Πόλεως έχει ολοκληρωθεί η ετοιμα-
σία του ρυθμιστικού σχεδίου και η περιβαλλοντική 
μελέτη και αναμένεται η ετοιμασία των κατασκευα-
στικών σχεδίων. Αίτημα του Δήμου είναι η ένταξη του 
έργου στους προϋπολογισμούς του Τμήματος Πολεο-
δομίας και Οικήσεως για το έτος 2024, ώστε να υλο-
ποιηθεί ως Πολεοδομικό, δηλ. με συνεισφορά κατά 
4/5 από το Τμήμα Πολεοδομίας και κατά 1/5 από το 
Δήμο. Το κόστος του έργου προεκτιμάται στα 12 εκα-
τομμύρια ευρώ. Παράλληλα ο κ. Παπαχριστοφή ανέ-
φερε ότι ο Δήμος Πόλεως ζητά να καθοριστεί συνά-
ντηση με τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας για συζήτηση 
των έργων που χρειάζεται να γίνουν στην περιοχή.

Έτοιμα τα σχέδια αναμένουν το κονδύλι
Βάζουν μπρος για Αρχαιολογικό Πάρκο στην Πόλη Χρυσοχούς 
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Ιδιαίτερα αυξημένη ήταν η αεροπορική κί-
νηση στα αεροδρόμια Λάρνακας και Πά-
φου το 2023 . Συνολικά 11,6 εκατομμύρια 

επιβάτες διακινήθηκαν από τα δυο αερο-
δρόμια  σύμφωνα με τη Διευθύντρια Αερο-
πορικής Ανάπτυξης της Hermes Μαρία Κου-
ρούπη. Όπως ανέφερε  χαρακτηριστικά στο 
radiocosmos παρά τις  αντιξοότητες και τις 
συνεχόμενες προκλήσεις ξεπεράστηκε το  
ρεκόρ του 2019 και  ευχήθηκε το 2024 να εί-
ναι η χρονιά σταθεροποίησης αλλά και με-
γαλύτερης αύξησης της αεροπορικής κίνη-
σης προς την Κύπρο αφού όπως επεσήμανε 
τα δυο αεροδρόμια έχουν τις υποδομές και 
μπορούν να ανταπεξέλθουν σε αυτό το εν-
δεχόμενο. 
Σύμφωνα με τα επισημά στοιχεία της Hermes 
από και προς το Αεροδρόμιο Πάφου ταξίδε-
ψαν 3,6 εκατομμύρια επιβάτες, καταγράφο-
ντας αύξηση 12% σε σχέση με το 2022, με 
τον μέσο δείκτη πληρότητας στο 89%, ενώ 
από το  Αεροδρόμιο Λάρνακας ταξίδεψαν 
8,1 εκατομμύρια επιβάτες σημειώνοντας αύ-
ξηση 34% σε σχέση με το 2022, με τον μέσο 
δείκτη πληρότητας στο 81%. Συνολικά, κατά 
τη διάρκεια της χρονιάς και από τα 2 αερο-
δρόμια εξυπηρετούνταν 52 αερογραμμές οι 
οποίες πετούσαν σε 39 χώρες εκτελώντας 
159 δρομολόγια.

Προορισμοί 
Η σημαντική αυτή ανάκαμψη, προστίθεται 
στην ανακοίνωση «οφείλεται στην αποκα-
τάσταση της συνδεσιμότητας, στα επίπεδα 
του 2019, για παραδοσιακές αγορές όπως 
το Ηνωμένο Βασίλειο ενώ υπήρξε αξιοση-

μείωτη διείσδυση σε άλλες αγορές. Συγκε-
κριμένα, για 28 αγορές, οι οποίες αντιπρο-
σωπεύουν το 66% της συνολικής επιβατικής 
κίνησης, καταγράφεται αύξηση σε σχέση με 
το 2019, μεταξύ των οποίων η Πολωνία, η 
Ιταλία, η Τσεχία και η Ουγγαρία».  Σημειώνε-
ται ότι «κατά τη διάρκεια του 2023, προστέ-
θηκαν 18 νέοι προορισμοί ενδυναμώνοντας 
τη συνδεσιμότητα της χώρας. Συγκεκριμένα 
οι νέοι προορισμοί ήταν οι Βασιλεία (Ελβε-
τία), Αμπου Ντάμπι, Σουκεάβα (Ρουμανία), 
Τουλούζη (Γαλλία), Νάπολη (Ιταλία), Μπορ-
ντώ (Γαλλία), Κουβέϊτ, Χάϊφα (Ισραήλ), Ρι-
άντ (Σαουδική Αραβία), Τζέντα (Σαουδική 
Αραβία), Γκραζ (Αυστρία), Ουμέα (Σουηδία), 
Πιεστάνυ (Σλαβακία), Νταμάμ (Σαουδι-
κή Αραβία), Λουλέα (Σουηδία), Σαντεφιόρδ 
(Νορβηγία), Σκόπια και Ράντομ (Πολωνία)». 
Κατά τη διάρκεια του 2023 «η μέση εβδομα-
διαία συχνότητα υφιστάμενων δρομολογίων 

αυξήθηκε κατά μέσα όρο κατά μια πτήση τη 
βδομάδα ενισχύοντας τις προσπάθειες μας 
για περαιτέρω διείσδυση σε διάφορες αγο-
ρές. Καθοριστική συμβολή είχε το σχέδιο κι-
νήτρων προς τις αερογραμμές που εφαρμό-
ζουμε τα τελευταία 10 χρόνια, στο οποίο ως 
Hermes Airports επενδύσαμε πέραν των 120 
εκατομμυρίων ευρώ ενώ εστιάσαμε και σε  
στοχευμένες εκστρατείες ψηφιακού μάρκε-
τινγκ για την προώθησή της Κύπρου».

Xειμερινή σεζόν
Σύμφωνα με την Hermes «ακόμα πιο σημα-
ντικό επίτευγμα για το 2023, αλλά και προ-
οπτική για το 2024, θεωρείται η αύξηση των 
χειμερινών προγραμμάτων των αεροπορι-
κών εταιρειών, κάτι που συνεισφέρει στην 
καθιέρωση της Κύπρου ως ολόχρονου προ-
ορισμού ενώ προσφέρει πλουραλισμό στις 
επιλογές του επιβατικού κοινού. Συγκεκρι-

μένα, το χειμώνα 2023-2024 υπάρχουν 30% 
επιπλέον αεροπορικές θέσεις σε σχέση με 
την αντίστοιχη περίοδο του 2019, με μέσο 
όρο τις 70 πτήσεις την ημέρα». Τη χειμερινή 
περίοδο από τα αεροδρόμια Λάρνακας και 
Πάφου, 30 αερογραμμές  πραγματοποιούν 
πτήσεις σε 35 χώρες και 102 προορισμούς. Η 
Ανώτερη Διευθύντρια Αεροπορικής Ανάπτυ-
ξης, Μάρκετινγκ και Επικοινωνίας της Hermes 
Airports, Μαρία Κουρούπη ανέφερε ότι «πα-
ρόλες τις αντιξοότητες και τις συνεχόμενες 
προκλήσεις καταφέραμε να ξεπεράσουμε το 
ρεκόρ του 2019 και να δημιουργήσουμε ένα 
νέο ορόσημο που θα αποτελεί σημείο ανα-
φοράς για το μέλλον. Η αύξηση της επιβατι-
κής κίνησης και η ενίσχυση της συνδεσιμότη-
τας σε ένα νησί όπως είναι η Κύπρος, είναι 
εφαλτήριο που δημιουργεί ένα σταθερό θε-
μέλιο για ουσιαστική ανάπτυξη διαφόρων 
τομέων της οικονομίας». Πλέον κατέληξε «η 
συνδεσιμότητα της χώρας βρίσκεται σε μια 
στέρεη βάση και ατενίζουμε το 2024 με αι-
σιοδοξία». 
Όπως αναφέρει η ανακοίνωση της Hermes 
Airports από τη Γεωργία οι επιβάτες που 
έφτασαν στην Κύπρο το 2023, ήταν 98.883, 
με την ποσοστιαία αύξηση σε σύγκριση με 
το 2019 να φτάνει το 212% και το 2022 να 
ανέρχεται στο 215%. Από τη Σερβία έφτασαν 
187.997 επιβάτες, με την ποσοστιαία αύξηση 
σε σύγκριση με το 2019 να φτάνει το 208% 
και το 2022 να ανέρχεται στο 96%.  Από την 
Πολωνία έφτασαν 722.402 επιβάτες, με την 
ποσοστιαία αύξηση σε σύγκριση με το 2019 
να φτάνει το 153% και το 2022 να ανέρχεται 
στο 54%.

Νέο ρεκόρ επιβατών στο Αεροδρόμιο Πάφου
Από και προς το Αεροδρόμιο Πάφου ταξίδεψαν 3,6 εκατομμύρια επιβάτες, 

καταγράφοντας αύξηση 12% σε σχέση με το 2022.

Δοκιμάζονται οι αντοχές της ξενοδοχειακής βιομηχανίας  
Δυστυχώς σε ότι αφορά τον τομέα του 

τουρισμού εδώ και αρκετά χρόνια ο απο-
λογισμός εντοπίζει κενά και αδυναμίες, 

τα οποία καταγράφονται, αλλά μένουν εκεί για 
να τα ξαναβρούμε μπροστά μας την επόμενη 
χρονιά, στον επόμενο απολογισμό. 
Χαρακτηριστικό είναι το παράδειγμα της επέ-
κτασης της τουριστικής περιόδου. Χωρίς να μη-
δενίζω ή να υποτιμώ την προσπάθεια κανενός 
επισημαίνω το αποτέλεσμα. Ναι, γίνεται προ-
σπάθεια επιμήκυνσης της τουριστικής περιό-
δου και είμαστε όλοι οι φορείς του τουρισμού 
σύμφωνοι με αυτή την επιδίωξη. Για να προχω-
ρήσουμε όμως χρειάζεται να κάνουμε κάποιες 
παραδοχές και η πλέον σημαντική είναι ότι δεν 
έχουμε προϊόν για τον χειμώνα, ώστε να προ-
σελκύσουμε τουρισμό. Τι χρειάζεται να γίνει; 
Χρειάζεται συλλογική δράση από όλους τους 
τουριστικούς φορείς, οι οποίοι με τη συμβολή 
εξειδικευμένων συμβούλων του εξωτερικού να 
καταλήξουμε στη διαμόρφωση χειμερινού του-
ριστικού προϊόντος στη βάση συγκεκριμένου 
σχεδιασμού με οδικό χάρτη υλοποίησης όλων 
όσων απαιτούνται να γίνουν. Παραδείγματα 
ολόχρονων τουριστικών προορισμών υπάρχουν 
πολλά. Τέτοια είναι τα Ηνωμένα Αραβικά Εμι-
ράτα και η Αυστρία η οποία αποτελεί ένα κατε-
ξοχήν χειμερινό προορισμό ο οποίος έχει ανα-
πτύξει σημαντικές υποδομές για καλοκαιρινό 
τουρισμό και έχει πετύχει. Το βέβαιο είναι ότι η 
επιμήκυνση δεν μπορεί να επιτευχθεί απλά και 
μόνο με το να παραμένουν ανοικτά περισσότε-

ρα ξενοδοχεία τον χειμώνα. 
Ένα άλλο πρόβλημα το οποίο βλέπουμε να διαι-
ωνίζεται παρά το γεγονός ότι άπαντες αναγνω-
ρίζουν πως πλήττει το τουριστικό μας προϊόν 
είναι η ηχορύπανση. Ακόμη πιο θλιβερό είναι το 
γεγονός ότι υπάρχει νομοθεσία, η οποία όμως 
δεν εφαρμόζεται με αποτέλεσμα να χάνουμε 
ποιοτικό τουρισμό σε μια περίοδο που λόγω 
των γεωπολιτικών αναταράξεων έχουμε απωλέ-
σει παραδοσιακές αγορές όπως της Ουκρανίας 
και της Ρωσίας και κινδυνεύουμε να χάσουμε 
νέες όπως αυτή του Ισραήλ.   
Δυστυχώς είμαστε αναγκασμένοι να μιλήσουμε 
για παραλείψεις που μας φέρνουν προ τετελε-
σμένων και απειλούν ακόμη και αυτή τη βιω-
σιμότητά μας ως ξενοδοχειακή βιομηχανία. Εν 
μέσω έντονων πληθωριστικών πιέσεων, σημα-
ντικών αυξήσεων του ενεργειακού κόστους, του 
εργατικού κόστους, των τιμών των προϊόντων 
και των επιτοκίων πληροφορούμαστε, όχι αρ-
μοδίως από το κράτος ως όφειλε αλλά ιδιωτικά, 
για αποφάσεις που έπονται και θα μας επηρε-
άσουν. 
Και εξηγούμαι. Πρώτον, το Υπουργείο Ενέργει-
ας σύμφωνα με προηγούμενη Οδηγία της ΕΕ για 
την Ενεργειακή Απόδοση των κτιρίων μας έχει 
ανακοινώσει σχετικές υποχρεώσεις, που πρέπει 
να τηρούνται σε περίπτωση που ανακαινίζονται 
κτίρια ή γενικά όταν εγκαθίστανται συστήματα 
παρακολούθησης και ελέγχου της κατανάλωσης 
ενέργειας ανάλογα με την μέγιστη κατανάλωση 
κάθε Μονάδας.

Όπως έχουμε πληροφορηθεί από δημοσιεύμα-
τα στον διεθνή Τύπο και όχι από την κυβέρνη-
ση η ΕΕ προτίθεται κατά το πρώτο τρίμηνο του 
2024 να εκδώσει νέα Οδηγία για την ενεργεια-
κή απόδοση των κτιρίων η οποία θα είναι πολύ 
αυστηρότερη της υφιστάμενης. Τα νέα κριτήρια 
θα περιλαμβάνουν, όπως πληροφορούμαστε, 
οδικό χάρτη αναβαθμίσεων και κατ’ επέκταση 
την υποχρέωση ανακαίνισης έτσι ώστε να επι-
τευχθούν οι στόχοι της νέας Οδηγίας σε χρονο-
διάγραμμα που ακόμη βρίσκεται υπό συζήτηση 
μεταξύ των κρατών μελών της ΕΕ.
Δεύτερον, έχουμε ενημερωθεί ότι οι διεργα-
σίες ολοκλήρωσης του νομοθετικού πλαισίου 
Taxonomy έχουν προχωρήσει και αναμένεται 
προσεχώς να υπάρξει διασύνδεση του κόστους 
δανεισμού (επιτοκίου) με περιβαλλοντικά κρι-
τήρια που θα πρέπει να πληροί ο δανειολήπτης. 
Επομένως το κόστος δανεισμού θα είναι άρρη-
κτα συνδεδεμένο με τον βαθμό συμμόρφωσης. 
Γίνεται ως εκ τούτου αντιληπτό ότι το κόστος 
των επενδύσεων, που θα κληθούν να υλοποιή-
σουν οι ξενοδόχοι είναι απροσδιόριστο.
Τρίτον, έχει θεσπιστεί σε νομό η υποχρέωση για 
χωριστή διαλογή αποβλήτων στην πηγή με υπο-
χρεωτική ημερομηνία εφαρμογής την 1η Ιουλί-
ου 2024. Παρά ταύτα οι τοπικές αυτοδιοικήσεις 
δεν έχουν ακόμη εκπονήσει σχέδιο δράσης και 
δεν έχει καθοριστεί συλλογικά η ρύθμιση του 
θέματος. Ως εκ τούτου προβλέπουμε ότι θα 
υπάρξει σημαντική αύξηση στο κόστος συμμόρ-
φωσης και τεράστια αβεβαιότητα ως προς τον 

τρόπο εφαρμογής του νέου μέτρου. Οι επιχει-
ρήσεις χρειάζονται έγκαιρη ενημέρωση για να 
μπορέσουν να προγραμματιστούν και να προ-
βούν στις ανάλογες προβλέψεις στους προϋπο-
λογισμούς τους. 
Γίνεται αντιληπτό ότι πρόκειται για μια σειρά 
αλλαγών που δημιουργούν σημαντικό πρόσθετο 
κόστος στη ξενοδοχειακή βιομηχανία, το οποίο 
είναι αμφίβολο αν θα μπορέσει να περάσει στον 
καταναλωτή και να διατηρήσει ταυτόχρονα  την 
ανταγωνιστικότητα της. Υπενθυμίζεται ότι οι ξε-
νοδόχοι έχουν υποχρεωθεί τα τελευταία χρόνια 
να απορροφήσουν σημαντικό κόστος για να δι-
ατηρήσουν την ανταγωνιστικότητά τους και της 
Κύπρου ως προορισμού γενικότερα.
Κλείνοντας θα ήταν παράλειψή μου να μην 
αναφερθώ στα του αρμόδιου Υφυπουργείου, 
του οποίου ο προϋπολογισμός είναι θλιβερά 
ανεπαρκής δεδομένης της σημαντικότητας και 
της συνεισφοράς του τουρισμού στην κυπριακή 
οικονομία. 
Κατά την άποψή μας πρέπει να δοθούν οριζό-
ντιες εξουσίες στον εκάστοτε Υφυπουργό Του-
ρισμού γιατί ο κατακερματισμός εμποδίζει την 
εφαρμογή νομοθεσιών αλλά και βελτιώσεις 
υποδομών σε τουριστικές και μη περιοχές. Ει-
ρήσθω εν παρόδω ο Υφυπουργός, Κώστας Κου-
μής, έχει και τις ικανότητες και τη διάθεση να 
παράξει έργο.

Δήμητρα Καραντώκη 
Αντιπρόεδρος ΣΤΕΚ
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Ο Δίκαιος

Τον Ιανουάριο που μας έφερε επιτέλους κά-
ποιες βροχές οι οποίες αν και δεν είναι  με-
γάλης διάρκειας μέχρι στιγμής είναι καλοδε-
χούμενες και βεβαίως μάννα εξ ουρανού για 
τη γεωργία…

Το παραλιακό μέτωπο της Πάφου που κάθε 
φορά που κάνει μερικά μποφόρ γεμίζει με φύ-
κια και χαλίκια, σε σημείο που πολλοί νοσταλ-
γούν το χαμηλό περιτοίχισμα που υπήρχε εκεί 
πριν την ανάπλασή του…

Τους ιδιοκτήτες σκαφών που ελλιμενίζονται 
στο λιμανάκι της Πάφου που χάνουν τον ύ-
πνο τους κάθε που έχουμε θαλασσοταραχή 
καθώς τα σκάφη τους διατρέχουν μεγάλο 
κίνδυνο να υποστούν ζημιές είτε ακόμα και 
να βουλιάξουν…

Τους νέους Υπουργούς, Υφυπουργούς και Ε-
πιτρόπους που διόρισε ο Πρόεδρος της Δη-
μοκρατίας στη θέση αυτών που έδιωξε, πριν 
κλείσουν χρόνο στην κυβέρνησή του…

Τους παλιούς Υπουργούς που έφυγαν πριν 
κλείσουν δεκαοκτάμηνο και δυστυχώς γι’ 
αυτούς, δεν θα πάρουν την υπουργική σύ-
νταξη… 

Την Pafos fc, η οποία για άλλη μια φορά δυ-
στυχώς, εμφανίστηκε κατώτερη των περιστά-
σεων και έχασε τη στενή επαφή της με την κο-
ρυφή…  

Τους τελευταίους τρεις δημάρχους της Πά-
φου που βρέθηκαν μετά από πολύ καιρό 
στην ίδια εκδήλωση την εβδομάδα που πέ-
ρασε…

Το ΑΚΕΛ Πάφου που ετοιμάζεται να ανακοινώ-
σει το υποψήφιο που θα στηρίξει για την αντι-
δημαρχία της Πάφου και ο οποίος θα προκύ-
ψει από μυστική ψηφοφορία των μελών των 
κομματικών ομάδων της Πάφου μεταξύ πέντε 
ενδιαφερομένων…

Τους υποψηφίους για τις θέσεις της τοπικής 
αυτοδιοίκησης που άρχισαν τα τραπεζώμα-
τα και κινδυνεύουν να πάνε στις εκλογές υ-
πέρβαροι…

Την υπομονή μας που ευτυχώς δεν έχει εξα-
ντληθεί ακόμα, πάρα τις συνεχείς και καθημε-
ρινές προκλήσεις που δέχεται από παντού…

Τα μυαλά μας που όσα χρόνια και αν περά-
σουν δεν αλλάζουν σε κάποια πράγματα και 
αυτό θα έλεγα ότι είναι πρόβλημα…

Την ηγεσία του ΔΗΚΟ που όπως δείχνουν τα 
πράγματα δυσκολεύεται πολύ να πάρει τις τε-
λικές αποφάσεις του για τους υποψηφίους 
που θα στηρίξει για την δημαρχία και του πε-
ριφερειάρχη της Πάφου… 

Τα αρπακτικά που υπάρχουν παντού στις ζω-
ές μας, από την καθημερινότητά μας μέχρι 
και την πολιτική. Ιδίως εκεί…

Το παραλιακό μέτωπο της Πάφου που κάθε 
φορά που έχουμε θαλασσοταραχή μοιάζει με 
βομβαρδισμένο τοπίο…

Τον φάρο της Πάφου που αποτελεί σταθερή 
αξία, παρ’ όλον που κατά τη γνώμη μας δεν 
έχει αναδειχτεί όπως του αξίζει… 

Αλέξης Βαφεάδης 

Πάνω ο Υπουργός Μεταφο-
ρών Επικοινωνιών και Έργων 
για την άμεση ανταπόκριση 
του στην αντιμετώπιση προ-
βλημάτων στο οδικό δίκτυο…

Βροχές 

Πάνω οι βροχές των τελευ-
ταίων ημερών που ευχόμα-
στε να συνεχιστούν γιατί σε 
δια-φορετική περίπτωση το 
καλοκαίρι θα πούμε το νερό 
νεράκι… 

Μάριος Χρυσάνθου
 
Πάνω ο αντιπρόεδρος της 
ΟΛΤΕΚ που συνεχίζει τις πα-
ρεμβάσεις του για την ανά-
γκη δημιουργίας νέας Τεχνι-
κής Σχολής στην Πάφο…

Οδηγοί φορτηγών 
και λεωφορείων 

Κάτω οι οδηγοί κυρίως 
φορτηγών οχημάτων που 
συνεχίζουν κανονικά τα 
δρομολό-για τους, ενώ 
γνωρίζουν ότι τα οχήματα 
τους αντιμετωπίζουν σο-
βαρά προβλήματα…

Κουτσομπόληδες

Κάτω  όσοι διαδίδουν  
ψευδείς  ειδήσεις και  α-
νυπόστατες  πληροφορί-
ες με αποκλειστικό στόχο 
να σπιλώσουν   πρόσωπα 
και χαρακτήρες για να εξυ-
πηρετήσουν τα δικά τους 
προσωπικά συμφέροντα…

Ερώτηση
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Θα τις αναλάβουν;
Ε

Ο πρώην πλέον διευθυντής του Τμήμα-
τος Δασών Χαράλαμπος Αλεξάνδου, 

μετά τα  δημοσιεύματα και τη σχετική συ-
ζήτηση καθώς και την Πρόταση που ενέκρι-
νε το Υπουργικό Συμβούλιο στις 20 Δεκεμ-
βρίου, 2023 για τα έργα για τη διαχείριση 
του Εθνικού Δασικού Πάρκου (ΕΔΠ) του 
Ακάμα, ως Διευθυντής του Τμήματος Δα-
σών (σε προαφυπηρετική άδεια) ειδικά έ-
χοντας υπόψη και τη σχετική Ανακοίνωση 
του Τμήματος Δασών (ΤΔ) ημερομηνίας 14 
Νοεμβρίου, 2023, ένοιωσε την ανάγκη και 
την υποχρέωση να παρουσιάσει τα πραγ-
ματικά γεγονότα για την ορθή ενημέρωση 
του κοινού και για την αποκατάσταση της 
αλήθειας. 
Μέσα από την μακροσκελέστατη (τονίζου-
με) ανακοίνωσή του κ. Αλεξάνδρου εξάγε-
ται το συμπέρασμα ότι το Τμήμα Δασών 
(που δέχτηκε τα περισσότερα πυρά για τα 
έργα που άρχισαν) δεν είχε το γενικό διά-
ταγμα και απλά εκτελούσε τις αποφάσεις 
του Υπουργικού Συμβουλίου, του Υπουρ-
γείου Γεωργίας, των συμβούλων που το ί-
διο προσέλαβε και των υπολοίπων εμπλε-
κομένων που συνεδρίαζαν σε πολύ τακτι-
κή βάση, σύμφωνα με τα λεγόμενά του.
Σαφέστατα ο κ. Αλεξάνδρου θα ανέμε-
νε και αναμένει ( και μάλλον θα αναμένει 
στο διηνεκές) να αναλάβουν τις ευθύνες 
τους για το φιάσκο με τα έργα που ξεκί-
νησαν, αυτοί που πραγματικά ευθύνονται 
για το αλαλούμ που σημειώθηκε με τα έρ-
γα οδοποιίας στο Εθνικό Δασικό Πάρκο 
του Ακάμα.
Ο Υπουργός Γεωργίας βέβαια, έχει ήδη α-
ντικατασταθεί μετά τον πρόσφατο ανα-
σχηματισμό, όπως και κάποια άλλα μέλη 
του Υπουργικού Συμβουλίου, οπόταν ο νέ-
ος Υπουργός δεν έχει παρά να νίψει τας 
χείρας του. 
Ο κ. Αλεξάνδρου παρά το γεγονός ότι και 
ο ίδιος βρίσκεται σε αφυπηρετική άδεια έ-
νοιωσε την ανάγκη να υπερασπιστεί τον ε-
αυτό του και το τμήμα το ο, κάτι που δεν 
ένοιωσε κανείς άλλος.
Πιστεύετε πραγματικά κ. Αλεξάνδρου ό-
τι θα αναλάβει κάποιος από τους υπόλοι-
πους τις ευθύνες του; Στην Κύπρο ζούμε…

Ιδιαίτερα αυξημένη ήταν η αεροπορική 
κίνηση στα αεροδρόμια Λάρνακας και 

Πάφου το 2023. Συνολικά 11,6 εκατομμύ-
ρια επιβάτες διακινήθηκαν από τα δυο αε-

ροδρόμια  σύμφωνα με τη Διευθύντρια Α-
εροπορικής Ανάπτυξης της Hermes Μαρία 
Κουρούπη. Όπως ανέφερε  χαρακτηριστι-
κά στο Ράδιο Κόσμος παρά τις αντιξοότη-
τες και τις συνεχόμενες προκλήσεις ξεπε-
ράστηκε το ρεκόρ του 2019 και ευχήθηκε 
το 2024 να είναι η χρονιά σταθεροποίησης 
αλλά και μεγαλύτερης αύξησης της αερο-
πορικής κίνησης προς την Κύπρο αφού ό-
πως επεσήμανε τα δυο αεροδρόμια έχουν 
τις υποδομές και μπορούν να ανταπεξέλ-
θουν σε αυτό το ενδεχόμενο.

Τις αεροπορικές εταιρείες και τα μάτια σας...

Με μέτρα λόγω της έξαρσης των κρου-
σμάτων κορονοϊού και άλλων εποχια-

κών λοιμώξεων επέστρεψαν στα σχολεία οι 
μαθητές. Όπως ανέφερε στο Ράδιο Κόσμος 
ο εκπρόσωπος του συνδέσμου Διευθυντών 
σχολείων Μέσης Εκπαίδευσης Ανδρέας Ι-
ωσήφ με εγκύκλιο, το υπουργείο παιδεί-
ας καλεί τις διευθύνσεις  των σχολείων να 
προβαίνουν σε τακτικό αερισμό των τάξε-
ων και των κλειστών χώρων, να καθαρίζουν 
και να απολυμαίνουν επιφάνειες και αντι-
κείμενα που πιθανόν να έχουν επιμολυνθεί 
και γενικά στα σχολεία να τηρούνται μέτρα 
υγιεινής και κανόνες αυτοπροστασίας. 

Ο κ Ιωσήφ κάλεσε όσους μαθητές παρου-
σιάζουν συμπτώματα,  να παραμένουν στο 
σπίτι και τόνισε ότι με χαρτί γιατρού οι α-
πουσίες δεν θα υπολογίζονται.

Κρουσμάτων κορονοϊού και σχολεία



        

Ότι να ‘ναι
Σοκ προκάλεσαν στην Πάφο αλλά 
και παγκύπρια τα αποτελέσματα 
της 12ωρης εκστρατείας της τροχαί-
ας, άνδρες της οποία διενήργησαν 
ελέγχους σε εκατό λεωφορεία και 
φορτηγά στην επαρχία μας.
Από τους ελέγχους εκατό οδηγών 
προέκυψαν α04 καταγγελίες δηλα-
δή κάποιοι από αυτούς που ελέγ-
χθηκαν είχαν περισσότερες από μία 
παρανομίες. Και δεν μιλάμε για συ-
νήθεις παρανομίες. 
Μιλάμε για ανύπαρκτους ή εκτός 
λειτουργίας ταχογράφους, για 
φθαρμένα ελαστικά και άλλα τα ο-
ποία μπορεί αν γίνουν αιτία πρό-
κλησης δυστυχημάτων. Ότι να ‘ναι 
δηλαδή. Και όλοι θυμόμαστε το τρε-
λό φορτηγό που σκόρπισε το θάνα-
το τη δεκαετία του ’90!!!

Συνωστισμός υποψηφίων
Σε όποια εκδήλωση κι αν πας τώρα 
τελευταία παρατηρείται μεγάλος 
συνωστισμός υποψηφίων, ιδιαίτε-
ρα για θέσεις από Δημοτικός σύμ-
βουλος και πάνω.
Υποψήφιοι Δήμαρχοι, αντιδήμαρ-
χοι και δημοτικοί σύμβουλοι κάνουν 
παρέλαση σε τέτοιες εκδηλώσεις 
και κάνουν ότι μπορούν για να κά-
νουν έντονη την παρουσία τους.
Πέρα από αυτά βέβαια είναι και τα 
πολλά τραπέζια και φαγοπότια που 
διοργανώνουν οι ενδιαφερόμενοι  
και άρχισαν ήδη αν και απέχουμε α-
κόμα έξι μήνες από τις εκλογές για 
την τοπική αυτοδιοίκηση…

Όχι αυτή τη φορά περιμέναμε περισσότερα, 
αλλά πάλι ο εκ Γεροσκήπου Πρόεδρος απο-

γοήτευσε την Πάφο.
Ούτε και ένας Παφίτης στο Υπουργικό μετά και 
τον ανασχηματισμό και η από σπόντα καταγω-
γή του Παναγιώτη Παλατέ από την Ίνεια, σαφώς 
μας αφήνει ικανοποιημένους.
Για τους διορισμούς βεβαίως δεν ευθύνεται μό-
νο ο Πρόεδρος αλλά και τα κόμματα της συγκυ-
βέρνησης από τα οποία προέρχονται οι νέοι υ-
πουργοί και υφυπουργοί τα οποία δεν προώθη-
σαν κανένα Παφίτη.
Εάν πάλι το ήθελαν, αλλά δεν έβρισκαν κατάλλη-
λους ακόμα χειρότερα, καθώς η Πάφος διαθέτει 
κομματικά στελέχη και μάλιστα σε ψηλές θέσεις 

στα κόμματα της συμπολίτευσης.
Η δε υποψηφιότητα κάποιων στις επόμενες εκλο-
γές δε δεν μπορεί να θεωρηθεί ως επιχείρημα κα-
θώς κανείς δεν είναι σίγουρος ότι θα εκλεγεί…

(τζιαί μεις το γράψαμε...)

«Συ είπας...» οι ατάκες της βδομάδας 
Μ. Γιωργάλλας 

«Δεν έχω να κάνω κά-
ποιο σχόλιο για την α-
πομάκρυνση μου από 
το Υπουργείο Άμυνας, 
ότι όταν έρθει η κα-

τάλληλη στιγμή θα μιλήσω...»

-Ουδέν λάθος αναγνωρίζεται μετά 
την απομάκρυνση σας από το τα-
μείο… 

Μ. Δαμιανού

«Δεν έχω την ο-
ποιαδήποτε πρό-
θεση να αποχωρή-
σω από το κομμα-
τικό αξίωμα, άλλο 

το ένα άλλο το άλλο...»

- Ναι αλλά ο παπάς που λει-
τουργεί δυο εκκλησιές…

Χ. Σαββίδης

«Οι παραλίες παρα-
μένουν χωρίς ναυα-
γοσώστες, με αποτέ-
λεσμα να τίθεται σε 
κίνδυνο η ζωή των 

λουόμενων...»

- Δωρεάν σωσίβια επειγό-
ντως…

«Tα σχόλια δικά σας» ...

Ε. Γιολίτη

«Γιατί ο ΔΗΣΥ να υποστηρίξει στη 
Λεμεσό υπο-
ψήφιο που 
βάσει όλων των 
δημοσκοπή-
σεων θα χάσει 
στις δημοτικές 
εκλογές;»

- Για τον ίδιο 
λόγο που υποστή-

ριξε υποψήφιο που βάσει όλων 
των δημοσκοπήσεων θα έχανε στις 
προεδρικές...

Κ. Λετυμπιώτης

«Η επιλογή των νέων μελών του 
υπουργικού έγινε τη 

βάση ικανοτή-
των, η κομματι-
κή προέλευση 
δεν ήταν προα-
παιτούμενο…»

- Δηλαδή εκτός 
ΔΗΚΟ, ΕΔΕΚ, 

ΔΗΣΥ, ΔΗΠΑ και 
Οικολόγων είναι ανίκανοι; 

Χ. Αλεξάνδρου

«Tο Τμ. Δασών δεν λάμβανε αποφά-
σεις από μόνο του, 

ασκούσε χρέη 
γραμματείας, 
ενώ εκτελούσε 
τις οδηγίες του 
Υπουργείου και 
τις Αποφάσεις 
του Υπ. Συμ-
βουλίου…»

- Γι’ αυτό έφυγε ο Ξενοφώντος…

Α. Ιωσήφ

«Tο Υπ. Παιδείας καλεί τις διευθύν-
σεις των σχολείων 

να προβαίνουν 
σε τακτικό 
αερισμό των 
τάξεων και 
των κλειστών 
χώρων…»

- Αν γλιτώσουν 
από τον κορωνοϊό θα 

πάνε από πνευμονία…

Είπαν...
Όχι κι έτσι

Ενώ κορυφώνονται οι διεργασίες των κομμάτων 
για την επιλογή των προσώπων που θα υποστη-

ρίξουν για τη θέση του περιφερειάρχη στην Πάφο, 
κάποιοι αναλώνονται σε αντιδεοντολογικές μεθό-
δους προκειμένου να περάσουν τις θέσεις τους.
Δεν μπορείς να είσαι πολιτικό πρόσωπο και να βα-
σίζεσαι σε κουτσομπολιά ακόμα και σε επίπεδο 
των συλλογικών οργάνων του κόμματός τους για 
να θολώσεις τα νερά και να μην σε νοιάζει ένα με 
αυτές σου τις ενέργειες σπιλώνεις άλλους, και μά-
λιστα χωρίς οι ίδιοι να έχουν ιδέα! 
Λίγο κράτει γιατί το ψέμα και το κουτσομπολιό έ-
χουν κοντά ποδάρια και στο τέλος, όταν θα φανεί 
η αλήθεια οι ψεύτες και οι κουτσομπόληδες θα 
πληρώσουν τη νύφη. 

Πάλι απ’ έξω
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Λίγη υπομονή ακόμη... Αυτά σε ώρες αιχμής...

Κ α φ ε ν ε ί ο 
η  Π ά φ ο ς

κομματικά μαγειρεία
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Θα λένε Χριστοδουλίδης και θα τους α-
νεβαίνει η πίεση οι Υπουργοί που πή-
ραν πόδι από την κυβέρνηση. Βλέπετε 
δεν έκλεισαν τους δεκαοχτώ μήνες που 
προβλέπει η νομοθεσία για να δικαιού-
νται σύνταξη Υπουργού…

Ο Πρόεδρος πάντως μπορεί να διόρισε 
Επίτροπο Πολίτη τον εκ Ίννιας Παναγιώ-
τη  Παλατέ, αλλά αδίκησε πάλι τους Πα-
φίτες καθώς είναι πολλοί αυτοί που πε-
ρίμεναν κάποιο διορισμό…

Δεν πρέπει πάντως να απογοητεύο-
νται, όσοι περίμεναν κάποιο διορισμό. 
Έχει κι άλλα δεκαοχτάμηνα η πενταετία 
της παρούσας κυβέρνησης…

Πάντως ο πρώην πλέον Υφυπουργός 
Καινοτομίας Φίλιππος Χατζηζαχαρία, 
πρόλαβε τον Πρόεδρο και τη έκανε με ε-
λαφρά πηδηματάκια πριν τον αντικατα-
στήσει…

Για να ‘χουμε καλό ρώτημα, αυτή τη 
φορά τους Υπουργούς ποιος τους διά-
λεξε; Ο ίδιος ο Πρόεδρος της Δημοκρα-
τίας ή τα συμπολιτευόμενα κόμματα; 
Όπως και να έχει το πράγμα είναι το 
πρώτο αυτογκόλ της κυβέρνησης…

Για άλλη μια φορά ακολουθούμε τις ε-
ξελίξεις. Μετά το τετραπλό θανατηφόρο 
στη Λεμεσό τοποθετούν κάμερες στο ση-
μείο. Δεν μπορούσαν να το κάνουν πριν 
σκοτωθούν τέσσερις συνάνθρωποί μας;

Και την Πάφο έχουμε μελανά σημεία. 
Τα περισσότερα στο οδικό δίκτυο της 
περιοχής Πόλης Χρυσοχούς, όπου χά-
θηκαν αρκετές ζωές μέχρι σήμερα. Α-
κούει κανείς;

Πήραν αποφάσεις για το χαλούμι ΠΟΠ 
και εκ των υστέρων ο πρόεδρος της Δη-
μοκρατίας θα συναντηθεί με τους αιγο-
προβατοτρόφους. Καλά τι θα τους πει; 
Μήπως θα πάρει πίσω τις αποφάσεις 
που λήφθηκαν;

Δηλαδή μετά και τον πρόσφατο ανα-
σχηματισμό είναι κανείς που πιστεύει 
ότι οι επιλογές των Υπουργών είναι κα-
θαρά επιλογές του Προέδρου;

Η Ομόνοια έδιωξε λέει τον Αυγουστή! 
Γιατί δεν παίρνει τον Γιωργάλλα που τον 
έδιωξε ο Χριστοδουλίδης να της φτιάξει 
και την άμυνα;

Με τα δείγματα βροχής που έχουμε φέ-
τος τον χειμώνα, θα πληρώνουμε την 
ντομάτα, το αγγούρι και τα άλλα ζαρζα-
βατικά χρυσάφι φέτος…

Τελικά κατηγορούν το Ιράν ότι υποθάλ-
πει την τρομοκρατία αλλά το ίδιο το Ιράν 
έπεσε θύμα τρομοκρατικής επίθεσης!!!

Ελπίζουμε τώρα που θα αρχίσουν τα 
τουριστικά ταξίδια στη σελήνη και το 
διάστημα να δεχτούμε πλήγμα στον 
τουρισμό…

Τελικά συνέλαβαν 39χρονο ως ύποπτο 
για τον εμπρησμό του χριστουγεννιά-
τικου δέντρου που ήταν τοποθετημένο 
στην πλατεία Κέννεντι. Ε, και; Το δέντρο 
κάηκε, μήπως θα το πληρώσει; 

Ο Δίκαιος

Θέλω να γίνω Υπουργός

Αχ να γινόμουν υπουργός κι εγώ κάποια ημέρα 

και όλα τα προβλήματα ευθύς θα ‘κανα πέρα…

Να έχω το γραφείο μου, υπουργικό αμάξι, 

με οδηγό αστυνομικό και όλα να ΄ναι εν’ τάξει…

Έγιν’ ανασχηματισμός και μ’ άφησαν απ’ έξω, 

Θεέ μου δωσ’ μου δύναμη κι αυτό να το αντέξω…

Που διορίζουν Υπουργούς με στοίβα τα πτυχία, 

αλλά αποδεικνύονται σκέτη αποτυχία…

Μάστερ ο ένας και λοιπά και άλλος δοκτωράτα, 

μα δεν ξηγιούνται τελικά σ’ όλους εμάς σταράτα.

Κι αφού δεν είμαι το λοιπόν δόκτωρ ή τεχνοκράτης, 

σκέφτομαι πλέον σοβαρά να γίνω τρομοκράτης…  

Τίμησαν τον Αγγελίδη

Δ εκάδες συμπολίτες μας επώνυμοι και 
ανώνυμοι έδωσαν το παρόν τους στην 

παρουσίαση του βιβλίου του πρώην επάρ-
χου Ανδρέα Αγγελίδη: 
Κυπριακό κράτος:  Δημόσια διοίκηση και Ε-
παρχιακές Διοικήσεις (η Ιστορία, η Κρίση και 
η Κριτική).
Νυν και πρώην δήμαρχοι βουλευτές και άλ-
λοι επίσημοι έδωσαν το παρόν του στην πα-
ρουσίαση ενώ πολλοί συνταξιούχοι κυρίως 
εργαζόμενοι στην επαρχιακή διοίκηση Πά-
φου επί θητείας Ανδρέα Αγγελίδη έδειξαν 
τον σεβασμό και την αγάπη του στο συγ-
γραφέα.
Το βιβλίο παρουσίασαν ο καθηγητής του 
Πανεπιστημίου Νεάπολις Γιώργος Γεωργή 
και η καθηγήτρια του Μετσόβειου Πολυτε-
χνείου Αθηνών Μαρία Λοϊζίδου.
Για τον συγγραφέα μίλησε ο πρόεδρος του 

Ινστιτούτου Κύπρου Σταύρος Μαλάς, ενώ 
διαβάστηκε χαιρετισμός του Τάκη Χατζηδη-
μητρίου.
Στο τέλος ο συγγραφέας του έργου Ανδρέας 
Αγγελίδης, με φανερή τη συγκίνησή του, α-
πηύθυνε αντιφώνηση και καταχειροκροτή-
θηκε από το κοινό. Την παρουσίαση συντό-
νισε και παρουσίασε ο αρχισυντάκτης του 
Αδέσμευτου Γιώργος Σαξατέ.

Έφυγε και η πρώην πλέον Υπουργός Υγεί-
ας Πόπη Κανάρη και αναφορικά με την 

περίφημη κόντρα που είχε με τη γενική δι-
ευθύντρια του Υπουργείου Χριστίνα  Γιαν-
νάκη, δεν μάθαμε!!!
Τελικά η κυρία Γιαννάκη μιλά ή όχι Αγγλικά; 
Do you speak English Mrs Giannaki?
Πάντως κατά την τελετή παράδοσης παρα-
λαβής του Υπουργείου, η κ. Κανάρη, ευχα-
ρίστησε αρκετές φορές την ομάδα και τους 
συνεργάτες της, αλλά ποτέ τη Γενική Διευ-
θύντρια του Υπουργείου της. 
Ακολούθως στην ομιλία της κ. Γιαννάκη, οι 
όποιες αναφορές στην υπουργό, ήταν κα-
θαρά στα πλαίσια της μίνιμουμ ευγένειας, 

όπως και η παράδοση της σχετικής ανθοδέ-
σμης, με τα πλάνα που παρακολουθήσαμε 
να είναι ιδιαίτερα αμήχανα. 
Όπως και να ‘χει το πράγμα η απορία μας 
μένει. 
Μιλά τελικά Αγγλικά η κ. Γιαννάκη;

Το βλέμμα της Γιαννάκη... Goodbye my dear

Ζ. Κουλίας

Ένα από τα σοβαρά θέματα αυτής της κυ-
βέρνησης σύμφωνα με τον βουλευτή Ζα-

χαρία Κουλία είναι η ΑΤΑ. 
Δεν δίνεις του υψηλόμι-
σθου ΑΤΑ, λέει ο κ. Κου-
λίας. Δίνεις αυτού που έ-
χει αδήριτη ανάγκη. Να 
δοθεί σε όλους στο κα-
τάλληλο μέτρο. Να δώ-

σει πλήρη μέχρι τις 2 χιλιάδες και στους 
άλλους να δώσει πιο λίγο. Τι θα γίνει με-
τά; Καλά κάμνει ο Πρόεδρος.. έχει έναν 
εξαιρετικό Υπουργό Οικονομίας. Να δί-
νουν περισσότερη προσοχή σε αυτά που 
λέει ο Μάκης Κεραυνός.
Και να ελέγχει εάν οι αποφάσεις αυτές ε-
φαρμόζονται. Γιατί εάν το ψάξεις κ. Κου-
λία μου θα δεις ότι εκτός από τους κυ-
βερνητικούς και όσους εργάζονται στους 
ημικρατικούς οι υπόλοιποι πιάνουν αέρα 
κουπανιστό…

Β. Φακοντής

Τη μείωση των τροχαίων δυστυχημάτων 
δεν θα την επιφέρουν τα αυστηρά, ού-

τε τα εξοντωτικά και φο-
ροεισπρακτικά πρόστιμα 
των καμερών που καρα-
δοκούν σε κάθε γωνία 
για να παγιδεύσουν τους 
οδηγούς, δήλωσε ο βου-
λευτής του ΑΚΕΛ Πάφου 

Βαλεντίνος Φακοντής. 
Τη μείωση θα την επιφέρει, η ανάπτυ-
ξη οδικής συνείδησης, η καλλιέργεια του 
σεβασμού προς τους χρήστες του οδικού 
δικτύου, προς τους πεζούς, η ανάπτυξη 
ενός σύγχρονου ασφαλούς οδικού δικτύ-
ου, με επικαιροποιημένα όρια ταχύτητας 
και ικανοποιητικούς φωτισμούς και ση-
μάνσεις.
Ναι Βαλεντίνο αλλά όλα αυτά δεν είναι εύ-
κολα και χρειάζονται χρόνο και χρήμα, ε-
νώ οι κάμερες είναι ποιο εύκολες και φέρ-
νουν και χρήμα στα ταμεία του κράτους…

Χ. Σαββίδης

Ο ανασχηματισμός της κυβέρνησης είναι 
αναφαίρετο δικαίωμα του ΠτΔ και  η ε-

πιλογή των νέων υπουρ-
γών έγινε από τον ίδιο 
τον πρόεδρο τόνισε ο α-
ντιπρόεδρος του ΔΗΚΟ 
Χρύσανθος Σαββίδης. Ο 
ΠτΔ ανέφερε, έκαμε τις 
επιλογές που θεωρεί ότι 

θα τον βοηθήσουν να υλοποιήσει το πρό-
γραμμα διακυβέρνησης του. 
Οι νέοι υπουργοί θα κριθούν από τις δρα-
στηριότητες και τις δράσεις τους. Ερωτη-
θείς σχετικά ανέφερε ότι δεν έγινε δια-
βούλευση με τα κόμματα που στηρίζουν 
την Κυβέρνηση. 
Ο Πρόεδρος του ΔΗΚΟ ανέφερε χαρακτη-
ριστικά ενημερώθηκε το βράδυ της Κυ-
ριακής από τον ΠτΔ για τον ανασχηματι-
σμό και ακολούθως ο ίδιος ο Πρόεδρος 
της Δημοκρατίας επικοινώνησε και ενη-
μέρωσε τους νέους υπουργούς. Δηλαδή 
η Χριστιάνα Ερωτοκρίτου που της προτά-
θηκε υπουργείο το ήξερε πριν το Νικόλα;

Το έχουμε πει και γράψει πολλές φορές, ο 
λόγος που στην Πάφο δεν έχουμε εκτε-

ταμένες πλημμύρες σε περιπτώσεις έντονης 
βροχόπτωσης, είναι το αμφιθεατρικό του ε-
δάφους της, ενώ σε κάποιες περιπτώσεις έ-
χουμε τοπικά κάποια προβλήματα.
Έτσι και με τις πρόσφατες βροχές οι οποίες 
μπορεί να είχαν ένταση άλλα δεν είχαν δι-
άρκεια και αυτός είναι ο λόγος που δεν πα-

ρουσιάστηκαν προβλήματα, αφού σε πολ-
λά σημεία οι σχάρες του αποχετευτικού 
ομβρίων υδάτων έχουν κλείσει από διάφο-
ρα φερτά υλικά και σκουπίδια.
Δεν θα ήταν κακή ιδέα λοιπόν να καθαρι-
στούν γιατί ένα (μακάρι δηλαδή) επαναλη-
φθούν οι βροχές και έχουν κάποια διάρκεια 
θα πλημμυρίσουν οι δρόμοι και δεν θα απο-
φύγουμε τα προβλήματα…   

Τη γλιτώσαμε
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Βρίσκουν απήχηση 

Τα ανησυχητικά στοιχεία που καταγράφηκαν την Δευτέρα από 
τον έλεγχο φορτηγών και Λεωφορείων στην Πάφο προκάλεσαν 

κινητοποίηση στο αρμόδιο Υπουργείο 
και το Τμήμα Οδικών Μεταφορών. 
Οι παρεμβάσεις Βουλευτών της Πάφου 
και ιδιαίτερα οι αναφορές του Βουλευ-
τή του ΑΚΕΛ Βαλεντίνου Φακοντή στο 
RADIOCOSMOS για την υποστελέχωση 
του Τμήματος  και η σχετική παρέμβα-
ση του Υπουργού Μεταφορών Αλέξη 
Βαφεάδη στην εκπομπή έπιασαν τόπο. 
Λίγη ώρα μετά την ολοκλήρωση της εκ-

πομπής προγραμματίστηκε η εσπευσμένη κάθοδο στην Πάφο της δι-
ευθύντριας του Τμήματος Οδικών Μεταφορών.

Ψίθυροι και κουτσομπολιά 

Ψ ίθυροι, κουτσομπολιά και διάδοση ψευδών πληροφοριών κα-
ταγγέλλει ότι έφθασαν να συζητούνται ακόμη και στο Πολι-

τικό Γραφείο του ΔΗΣΥ ο Δήμαρχος Πάφου Φαίδωνας Φαίδωνος.  
Κάποιοι παράγοντες όπως είπε, διαδίδοντας ψευδείς πληροφορίες 
προσπαθούν να τον διαβάλλουν και να δικαιολογήσουν δικές τους 
αντιδεοντολογικές συμπεριφορές. 
Δυστυχώς όπως είπε, αυτό το φαινόμενο της διασποράς ψευδών ει-
δήσεων κυριαρχεί το τελευταίο διάστημα στην Πάφο. 
Αφορμή για τις καταγγελίες του κ. Φαίδωνος, αποτέλεσε  η συνε-
δρίαση του Πολιτικού Γραφείου του ΔΗΣΥ στο οποίο όπως είπε ε-
πιχειρήθηκε από κάποιους παράγοντες να δικαιολογήσουν την δική 
τους συμπεριφορά προβάλλοντας ψευδώς, ότι ο ίδιος συμμετέχει 
σε παρασκηνιακές συνάξεις για την προώθηση υποψήφιου περιφε-
ρειάρχη. 
Το μέλος του Πολιτικού Γραφείου του ΔΗΣΥ Χριστίνα Λαζάρου σε 
δηλώσεις στο Radiocosmos απέφυγε να αναφερθεί σε όλα όσα δι-
αδραματίστηκαν στην συνεδρίαση του Πολιτικού Γραφείου, ση-
μειώνοντας ότι σε κάθε εκλογική αναμέτρηση όταν λαμβάνονται α-
ποφάσεις για την επιλογή προσώπων αναπτύσσονται διαφωνίες και 
υπάρχει ένταση. Το Πολιτικό Γραφείο είπε, αποφάσισε την διενέρ-
γεια εκλογών όπου υπάρχουν περισσότεροι τους ενός υποψήφιοι 
και αυτό όπως είπε θα γίνει και στην Πάφο. Σε ερώτηση αν αξιολο-
γείται και η στάση των ενδιαφερόμενων υποψηφίων που θα μπουν 
σε αυτή την διαδικασία η κ. Λαζάρου απάντησε ότι η ενότητα της πα-
ράταξης είναι καθοριστικός παράγοντας.  

Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ακατάχνωτα
Δεν υπήρξε φως αυτή την εβδομάδα για την ε-
πιλογή υποψηφίου περιφερειάρχη στην Πάφο. 
Τα κόμματα που επιδιώκουν συνεργασία συνε-
χίζουν τις διαβουλεύσεις τους και όλα δείχνουν 
ότι η απόφαση μετατίθεται για το επόμενο δε-
καήμερο. Στον ΔΗΣΥ πάντως η κατάσταση θα 
ξεκαθαρίσει στις 27 Ιανουαρίου, είτε με το ε-
κλογικό αποτέλεσμα της εσωκομματικής διαδι-
κασίας, είτε με άλλο τρόπο όπως λένε όσοι γνω-
ρίζουν το παρασκήνιο που εκτυλίσσεται στην 
Πινδάρου. Χαρακτηριστική ήταν η τελευταία 
συνεδρίαση του Πολιτικού Γραφείου στο οποίο 
τέθηκε θέμα αν μπορεί το κόμμα στηρίξει υπο-
ψηφίους που από τώρα υπονομεύουν την ενό-
τητα της παράταξης ανοιχτά και προκλητικά ό-
πως λένε... 

Το σκηνικό για τις Δημαρχίες άρχισε να διαμορ-
φώνεται στους 4 Δήμους της Πάφου και ουσια-
στικά οι εκκρεμότητες αφορούν την Πέγεια και 
Πόλη Χρυσοχούς. Σε αυτούς του Δήμους δεν έχει 
ξεκαθαρίσει ακόμη ποιοι θα είναι  οι αντίπαλοι 
των απερχόμενων Δημάρχων... 

Ο ανασχηματισμός της κυβέρνησης δεν άλλαξε 
τα δεδομένα σε ότι αφορά την Πάφο, η οποία 
συνεχίζει να μην έχει Υπουργό. Κάποιοι βέβαια 
λένε πως η Πάφος εκπροσωπείται στο Υπουρ-
γικό από τον πρόεδρο της Δημοκρατίας και τον 
Κυβερνητικό Εκπρόσωπο και ότι θα ήταν υπερ-
βολή να έχει και Υπουργό. Ο  ανασχηματισμός 
πάντως είχε και μυρωδιά Παφίτικη με τον κ. Πα-
λατέ που διορίστηκε επίτροπος του Πολίτη... 

Λίγο πριν ανακοινωθεί ο ανασχηματισμός πλη-
ροφορίες έφεραν τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας 
να συζητά την περίπτωση ενός παράγοντα από 
την Πάφο ο  οποίος πίεζε για να υπουργοποιη-
θεί. Κινήσεις προς διάφορες κατευθύνσεις είχαν 
κάνει και άλλα ενδιαφερόμενα πρόσωπα. Μπο-
ρούν να περιμένουν όμως τον επόμενο ανασχη-
ματισμό, ο οποίος θα συμπληρώσει τον πρώτο 
και θα είναι μετά το 18μηνο της κυβέρνησης. Δεν 
μπορούσε ο Πρόεδρος να τους αφήσει όλους ξε-
κρέμαστους... 

Τελικά για την καθυστέρηση στην παράδοση 
της Οδού Βασιλικών στο Αναβαργός, ευθύνο-
νται οι Τρέμιθοι που θα πρέπει να διασωθούν. 
Αν ήταν άλλες εποχές μη προεκλογικές θα τους 
είχε φάει η μαρμάγκα...

Επικίνδυνη τροπή έχει λάβει η κατάσταση στη 
Μέση Ανατολή, με τις ΗΠΑ και το Ηνωμένο Βα-
σίλειο να πραγματοποιούν στρατιωτικές επιδρο-
μές εναντίον των ανταρτών Χούθι που υποστη-
ρίζονται από το Ιράν, εγείροντας φόβους για μια 
ευρύτερη κλιμάκωση της σύγκρουσης στην περι-
οχή. Η επίθεση των ΗΠΑ και των συμμάχων τους 
στην Υεμένη βάζει φωτιά σε όλη τη Μέση Ανατο-
λή και απειλεί το παγκόσμιο εμπόριο...

Αν δείτε αυξήσεις στα καύσιμα της επόμενες μέ-
ρες να ξέρετε ότι ευθύνονται οι Χούθι της Υεμέ-
νης και κανένας άλλος...

Πώς θα ήταν σήμερα το κέντρο της Πάφου αν δεν 
είχε δοθεί η άδεια για να λειτουργήσει τo Mall  
στην Κάτω Πάφο;
 

Η “μούγια”

Αγκάθι η έλλειψη προσωπικού 

Η τουριστική κίνηση για την Πάφο το 2023 ήταν εξαιρετική και άγγιξε τους 
αριθμούς του 2019 υποστηρίζει  διευθυντής της ΕΤΑΠ Νάσος Χατζηγε-

ωργίου. Οι απώλειες από την Ρωσική και 
Ουκρανική αγορά είπε καλύφθηκαν και αν 
δεν ξεσπούσε ο πόλεμος στην Μέση Ανα-
τολή τα αποτελέσματα θα ήταν ακόμη κα-
λύτερα. Για το 2024 ο κ. Χατζηγεωργίου 
ανέφερε ότι τα μηνύματα από τους διορ-
γανωτές ταξιδιών είναι πολύ αισιόδοξα και 
αυτό είπε επιβεβαιώνεται από τα πτητικά 
προγράμματα των αεροπορικών εταιριών. 
Σημείωσε επίσης ότι μέχρι τώρα η τουρι-
στική κίνηση δεν φαίνεται να επηρεάζεται 
από τον πόλεμο στην Μέση Ανατολή εκ-
φράζοντας την ελπίδα να τερματιστούν οι 

πολεμικές επιχειρήσεις και να επανέλθει η τουριστική κίνηση προς την Κύ-
προ από το Ισραήλ. Για τις τουριστικές επιχειρήσεις είπε ο . Χατζηγεωργίου 
το μεγάλο αγκάθι είναι η εξεύρεση προσωπικού και η καθυστέρηση της πολι-
τείας να χαράξει μακροχρόνια και σταθερή πολιτική.

Προτείνουν Αναβαργός για Τεχνική Σχολή 

Γ ια την ερχόμενη Τετάρτη, 17 Ιανουαρίου μετατέθηκε η συνάντη-
ση της Υπουργού Παιδείας, Αθλητισμού και Νεολαίας, Αθήνας 

Μιχαηλίδου, με την ηγεσία της ΟΛ-
ΤΕΚ, Ο Πρόεδρος της ΟΛΤΕΚ, Πα-
ναγιώτης Λυσάνδρου, επιβεβαίω-
σε την μετάθεση της συνάντησης, 
η οποία ήταν προγραμματισμένη 
για τις 12 Ιανουαρίου. Ο κ. Λυσάν-
δρου ανέφερε ότι η αναβολή προ-
έκυψε λόγω έκτακτων υποχρεώ-
σεων της Υπουργού Παιδείας. Η  

ηγεσία της ΟΛΤΕΚ συναντήθηκε την Πέμπτη με το Δήμαρχο Πάφου, 
Φαίδωνα Φαίδωνος, για θέματα που αφορούν τις Τεχνικές Σχολές. 
Σύμφωνα με πληροφορίες ο Δήμαρχος Πάφου προτείνει το Αναβαρ-
γός για την ανέγερση της 2ης Τεχνικής Σχολής Πάφου στην περιοχή 
των ΣΙΛΟ όπου υπάρχει διαθέσιμη κρατική γη.

Φταίνε οι Τρέμιθοι 

Αρχές Φεβρουαρίου αναμένεται να ολοκληρωθούν τα έργα στην συνοι-
κία Αναβαργού. Όπως ανέφερε ο Δήμαρχος οι καθυστερήσεις οφείλο-

νται στις προσπάθειες που έγιναν 
για να σωθούν κάποια αιωνόβια 
δένδρα Τρεμιθιάς και αναμένεται σε 
20 με 25 μέρες το έργο να ολοκλη-
ρωθεί. 
Για τις εργασίες στην Κάτω Πάφο ,ο 
κ Φαίδωνος ανέφερε ότι ξεκίνησαν 
οι εργασίες επιχωμάτωσης μπρο-
στά από την εκκλησία Θεοσκέπα-
στης μετά τις οδηγίες που δόθηκαν 
από το τμήμα αρχαιοτήτων για το 
πως θα γίνει η κατάχωση των αρχαι-
οτήτων  με ειδική άμμο ενώ προχω-
ρούν οι εργασίες και για μετατροπή 
του έκτου νηπιαγωγείου σε μουσείο 
Αποστόλου Παύλου. Ο κ. Φαίδωνος 
αποκάλυψε ότι έγινε συμφωνία για 

απαλλοτρίωση της περιουσίας της οικογένειας Παπαστυλιανού που εφάπτε-
ται στον αρχαιολογικό χώρο. Η ευρύτερη  περιοχή εκτίμησε ο κ Φαίδωνος θα 
γίνει μια από τις πιο όμορφες περιοχές στην Κάτω Πάφο.

Γεμίζουν τα Νοσοκομεία 

Σ τους 90 έφθασαν οι ασθενείς που νοσηλεύονται με covid στα κρατικά 
νοσηλευτήρια ενώ άλλοι τρεις ασθενείς νοσηλεύονται σε μονάδα εντα-

τικής θεραπείας δήλωσε στο Radiocosmos o εκπρόσωπος τύπου του ΟΚΥπΥ 
Χαράλαμπος Χαριλάου. Η πλειοψηφία των ασθενών συνέχισε είναι ηλικιω-
μένοι και μεταφέρθηκαν από οίκους ευγηρίας. Η διαχείριση των περιστατι-
κών αυτών συνέχισε γίνεται σε ειδικούς θαλάμους ώστε να μην κινδυνεύουν 
να μολυνθούν άλλοι ασθενείς. Νοσηλευτές και Γιατροί είπε που προσβάλλο-
νται από τον covid απέχουν από την εργασία τους με απόφαση του Οργανι-
σμού. Ο κ. Χαριλάου επιβεβαίωσε ότι ο ΟΚΥπΥ αντέδρασε και απέστειλε ε-
πιστολή στο Υπουργείο Υγείας για την απόφαση των Ιατρικών Υπηρεσιών να 
εξαιρέσουν δύο ιδιωτικά νοσηλευτήρια από την υποχρέωση να νοσηλεύουν 
και ασθενείς με covid.;







Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

“Αδέσμευτος” 13 Ιανουαρίου 2024Σελίδα 14 ε π ι κ α ι ρ ό τ η τ α

ΑνΑδειξη ΑρχΑιολογικών χώρών Π. χρυσοχουσ
Παρουσιάστηκε το έργο στην Υφυπουργό Πολιτισμού, Βασιλική Κασσιανίδου… 

Παρουσίαση του έργου ανά-
δειξης των αρχαιολογικών 
χώρων του Δήμου Πόλεως 

Χρυσοχούς έγινε σε συνάντηση που 
είχε την Τρίτη στη Λευκωσία ο Δή-
μαρχος Πόλεως Χρυσοχούς, Γιώτης 
Παπαχριστοφή με την Υφυπουργό 
Πολιτισμού, Βασιλική Κασσιανίδου 
στην παρουσία της Γενικής Διευ-
θύντριας του Υφυπουργείου Πολι-
τισμού, του Αναπληρωτή Διευθυ-
ντή και εκπροσώπων του Τμήματος 
Αρχαιοτήτων, και της Δημοτικού 
Γραμματέα Πόλεως Χρυσοχούς.
Σύμφωνα με ανακοίνωση του Δή-
μου Πόλης Χρυσοχούς, συζητήθη-
κε το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης 
του έργου, το οποίο αναμένεται 
να ολοκληρωθεί εντός της τριετί-

ας 2024-2026 με συνολικό κόστος 
€3.7 εκατομμύρια.
Όπως σημειώνεται ο σχεδιασμός 
του έργου έχει ολοκληρωθεί, όπως 
επίσης και η αδειοδότησή του και 
αυτό είναι ώριμο προς υλοποίηση. 
Όπως αναφέρεται, η προκήρυξη 
του διαγωνισμού για τις κατασκευ-
αστικές εργασίες προγραμματί-
ζεται να γίνει εντός του 2024 και 
αυτό αναμένεται να ολοκληρωθεί 
εντός του 2026, ώστε οι αρχαιολο-
γικοί χώροι να καταστούν επισκέ-
ψιμοι.
Εξάλλου χτες πραγματοποιήθηκε 
επίσης συνάντηση του Δημάρχου 
Πόλεως Χρυσοχούς, με τον Διευ-
θυντή του Τμήματος Δημοσίων Έρ-
γων, Ελευθέριο Ελευθερίου στην 

παρουσία αρμόδιων Λειτουργών 
του Τμήματος και της Δημοτικού 
Γραμματέα, με σκοπό την συζήτη-
ση των επόμενων βημάτων για την 
υλοποίηση του έργου του τουριστι-
κού παραλιακού δρόμου με όδευ-
ση από τη δημοτική πλαζ, τον κα-
τασκηνωτικό χώρο προς το δρόμο 
της Λίμνης.
Όπως αναφέρεται, έχει ολοκληρω-
θεί η ετοιμασία του ρυθμιστικού 
σχεδίου και η περιβαλλοντική με-
λέτη και αναμένεται η ετοιμασία 
των κατασκευαστικών σχεδίων και 
η εκτέλεσή του.
Αίτημα του Δήμου είναι η ένταξη 
του έργου στους προϋπολογισμούς 
του Τμήματος Πολεοδομίας και Οι-
κήσεως για το έτος 2024, ώστε να 

υλοποιηθεί ως πολεοδομικό, δηλ. 
με συνεισφορά κατά 4/5 από το 
Τμήμα Πολεοδομίας και κατά 1/5 

από τον Δήμο.
Το κόστος του έργου προεκτιμάται 
στα 12 εκατομμύρια ευρώ.

Κλέβουν εξοπλισμό της ΑΗΚ
Προσοχή συστήνει η Αρχή καθώς υπάρχει κίνδυνος ηλεκτροπληξίας

Αίτημα του Δήμου είναι η ένταξη του έργου στους προϋπολογισμούς του Τμήματος Πολε-
οδομίας και Οικήσεως για το έτος 2024, ώστε να υλοποιηθεί ως πολεοδομικό, δηλ. με συ-
νεισφορά κατά 4/5 από το Τμήμα Πολεοδομίας και κατά 1/5 από τον Δήμο.

Η Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης και Προ-
βολής Περιφέρειας Πάφου συνεχίζει και το 

2024 την υλοποίηση δράσεων αναβάθμισης της 

ψηφιακής παρουσίας του προορισμού.
Με στόχο την ολιστική προσέγγιση του ζητήματος 
προγραμματίζουμε εντός Μαρτίου  την έναρξη 
υλοποίησης σχετικής μελέτης /αξιολόγησης του 
επιπέδου της ψηφιακής παρουσίας του προορι-
σμού ώστε να γνωρίζουμε ακριβώς σε πιο σημείο 
βρισκόμαστε. Στη συνέχεια θα αξιοποιήσουμε τα 
ευρήματα για να χαράξουμε την νέα στρατηγική 
ψηφιακού μάρκετινγκ και θα προτείνουμε διά-
φορες εισηγήσεις σε επαρχιακό επίπεδο αλλά και 
κεντρικά στο κράτος. Στόχος η ριζική αναβάθμιση 
του επιπέδου της ψηφιακής παρουσίας του προο-
ρισμού, των επιχειρήσεων και όλων των συμβαλ-
λόμενων στην τουριστική βιομηχανία.  
Παράλληλα ως προορισμός επενδύουμε στην επέ-
κταση του θεσμού των έξυπνων πινακίδων (QR) 
με την φάση 5 με την δημιουργία περίπου  επι-
πρόσθετων 25 πινακίδων που περιλαμβάνουν ένα 
ευρύ φάσμα επιλογών πληροφόρησης σε 5 γλώσ-
σες, ακουστική ξενάγηση, πλούσια κείμενα, και 
φωτογραφικό υλικό , video, 360 περιήγηση, κ.ά.
Επιπρόσθετα συνεχίζουμε μαζί με ξενοδόχους, 

Hermes Αirports και Ελληνική Τράπεζα για τρί-
τη συνεχή χρονιά στην επένδυση πέραν των 
€220,000 σε ολόχρονη ψηφιακή εκστρατεία σε 

αγορές προτεραιότητας έτσι ώστε η Πάφος να πε-
ριλαμβάνεται στις πρώτες επιλογές ταξιδιών το 
2024  και ενισχύουμε περαιτέρω την αναβάθμιση 
του ψηφιακού υλικού και εργαλείων που διαθέτει 
ο προορισμός.  
Στο πρώτο τετράμηνο αναμένεται να λανσάρου-
με την ολοκληρωμένη  έξυπνη εφαρμογή ανά-
δειξης του Μύθου της Θεάς Αφροδίτης η οποία 
περιλαμβάνει τεχνολογικές καινοτομίες επαυξη-
μένης πραγματικότητας κ.α  ενώ παράλληλα εξε-
τάζουμε την υιοθέτησή τεχνολογιών ΑΙ (Αrtificial 
Ιntelligence) στις υπηρεσίες του προορισμού μαζί 
με ομάδα συνεργατών.  
Η Πάφος ως προορισμός έχει καταφέρει τα τε-
λευταία χρόνια να επιτύχει σημαντική παρουσία 
στο ψηφιακό περιβάλλον, προσαρμόζεται στις 
ανάγκες των μεμονωμένων επισκεπτών του σή-
μερα και επενδύει συστηματικά σε νέες τεχνο-
λογίες και καινοτόμες  πρακτικές ως μέρος της 
στρατηγικής της ώστε να συνεχίσει να ανταγω-
νίζεται επάξια ηχηρά ονόματα στην παγκόσμια 
τουριστική αρένα.    

Πανέξυπνη η ΕΤΑΠ Πάφου 
Ψηφιοποίηση πληροφόρησης, «Έξυπνες» Πινακίδες, Εργαλεία 
Τεχνητής νοημοσύνη &  Ψηφιακές εκστρατείες για το 2024… Τ ο τελευταίο διάστημα παρατηρείται έξαρ-

ση περιστατικών κλοπών εξοπλισμού και 
άλλων περιουσιακών στοιχείων από το δίκτυο 
διανομής ηλεκτρικής ενέργειας της ΑΗΚ, σε διά-
φορα μέρη της Κύπρου.
Σε ανακοίνωσή της η Αρχή Ηλεκτρισμού Κύ-
πρου, σημειώνει ότι οι κλοπές αφορούν κυρίως 
μετασχηματιστές που βρίσκονται τοποθετημέ-
νοι σε ξύλινους πασσάλους, αγωγούς εναέριων 
γραμμών μέσης και χαμηλής τάσης του δικτύου 
της ΑΗΚ, εξοπλισμό δικτύου εντός των κτιρίων 
υποσταθμών διανομής καθώς επίσης και  δια-
κόπτες, πασσάλους, πόρτες/εισόδους υποσταθ-
μών διανομής κλπ. 
Η ΑΗΚ επισημαίνει ότι η αφαίρεση εξοπλισμού 
από ενεργοποιημένο δίκτυο της ΑΗΚ, εκτός του 
ότι αποτελεί ποινικό αδίκημα, είναι εξαιρετι-
κά επικίνδυνη καθώς υπάρχει άμεσος κίνδυνος 
ηλεκτροπληξίας, τόσο γι’ αυτούς που αφαιρούν 
τον εξοπλισμό από το δίκτυο, όσο και για το ευ-
ρύτερο κοινό.
«Επιπρόσθετα, αυτές οι επεμβάσεις στο δίκτυο 
της ΑΗΚ ενδέχεται να προκαλέσουν και ζημιές 
σε ηλεκτρικές συσκευές των καταναλωτών», 
προσθέτει. 
Αναφέρει, παράλληλα, ότι ο Οργανισμός σε συ-
νεργασία με την Αστυνομία έχει αποφασίσει τη 
λήψη τεχνικών και άλλων μέτρων για την απο-

τροπή των κλοπών και προστασία του δικτύου.
Η ΑΗΚ παρακαλεί το κοινό να είναι ιδιαίτερα 
προσεκτικό και σε καμία περίπτωση να μην ει-
σέρχεται στο εσωτερικό υποσταθμού διανομής 
από τον οποίο αφαιρέθηκε η πόρτα, και να μην 
πλησιάζει κατεστραμμένο δίκτυο ή εξοπλισμό 
της ΑΗΚ. 
Σε περίπτωση που το κοινό παρατηρήσει αφαι-
ρεμένη πόρτα από υποσταθμό διανομής της 
ΑΗΚ, ύποπτες κινήσεις ατόμων ή οχημάτων πλη-
σίον του δικτύου της ΑΗΚ, που δεν φέρουν ση-
μάνσεις και λογότυπα του Οργανισμού, η ΑΗΚ 
παρακαλεί το κοινό όπως επικοινωνεί άμεσα με 
την Αρχή στα τηλέφωνα 80006002 ή 1800 για τη 
λήψη των αναγκαίων μέτρων.

Σ τη σύλληψη 20χρονου προχώρησε την Τρί-
τη η Αστυνομία, για διευκόλυνση των ανα-

κρίσεων σχετικά με διερευνώμενη υπόθεση παι-
δικής πορνογραφίας.
Σύμφωνα με ανακοίνωση του Γραφείου του 
Κλάδου Επικοινωνίας του Αρχηγείου Αστυνομί-
ας η διερεύνηση της υπόθεσης άρχισε μετά από 
πληροφορία, που λήφθηκε στην Αστυνομία, ότι 
συγκεκριμένο πρόσωπο φέρεται να ασχολείται 
με τη διάδοση υλικού παιδικής πορνογραφίας. 
Αξιολογώντας την πληροφορία, μέλη του Κλά-

δου Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος, εξασφά-
λισαν μαρτυρία εναντίον 20χρονου, εναντίον 
του οποίου εκδόθηκε δικαστικό ένταλμα σύλλη-
ψης. Ο 20χρονος εντοπίστηκε χθες στην Πάφο 
και συνελήφθη δυνάμει του δικαστικού εντάλ-
ματος και τέθηκε υπό κράτηση για διευκόλυνση 
των ανακρίσεων. Στην κατοχή του, εντοπίστηκε 
και κατασχέθηκε ένα κινητό τηλέφωνο, το οποίο 
θα σταλεί για επιστημονικές εξετάσεις.
Ο Κλάδος Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος διε-
ρευνά την υπόθεση.

Σύλληψη 20χρονου για υπόθεση παιδικής πορνογραφίας



Μια μέρα στην παλιά Πάφο την επο-
χή που είχε πειρατές, βγήκαν Σαρα-
κηνοί από τη θάλασσα για να λεη-

λατήσουν σιμά τις παραλίες. Στην 
παραλία της Χλώρακας, ένα μι-
κρό βοσκόπουλο, δεν ήθελε να 
του πάρουν το κοπάδι και με την 
μαγκούρα του τα έβαλε με τους 
αρματωμένους πολεμιστάδες. 
Πολέμησε γενναία, αλλά στο τέ-

λος πιάστηκε και τον πήραν στο καΐκι να τον 
δικάσει ο βασιλιάς. Όμως συγκινημένος ο βα-
σιλιάς από τη γενναιότητα του νεαρού, υπο-
σχέθηκε να τον αφήσει ελεύθερο αν κατά-
φερνε να απαντήσει σε ένα δύσκολο ερώτημα 
«τι ακριβώς θέλουν οι γυναίκες;» Τον πήραν 
μαζί τους, και τον έκλεισαν πίσω από τα τείχη 
σ ένα κάστρο στο Αλγέρι. Τούδωσαν καιρό να 
σκεφτεί και να απαντήσει, ήταν όμως το ερώ-
τημα πολύ δύσκολο. 
Από τη μέρα εκείνη άρχισε να ρωτά τον κό-
σμο, κανείς όμως δεν ήξερε, παρά αυτό που 
του συνέστησαν οι περισσότεροι ήταν να πάει 
σε μια γριά μάγισσα που σίγουρα θα ήξερε. 
Πήγε στη γριά αλλά για να του απαντήσει ζή-
τησε ακριβό αντάλλαγμα, του ζήτησε να την 
παντρευτεί. Η γριά είχε καμπούρα και μια 
γαμψή μύτη, ήταν απαίσια, δεν είχε δόντια, 
και βρωμούσε ολόκληρη. Δεν είχε συναντήσει 
ποτέ του τόση ασχήμια, γι’ αυτό  αρνήθηκε να 
πληρώσει. 
Ο χρόνος περνούσε μέχρι που έφτασε η τε-
λευταία μέρα και δεν είχε άλλη επιλογή, έτσι 
παρά τον θάνατο προτίμησε να δεχτεί να πλη-
ρώσει την γριά μάγισσα. 

Έτσι ανακοινώθηκε ο γάμος τους και η γριά 
απάντησε επιτέλους στο ερώτημα «αυτό που 
θέλει στην πραγματικότητα μια γυναίκα είναι 
να είναι αφέντης της ζωής της». 
Ο βασιλιάς συμφώνησε ότι ήταν σωστή η 
απάντηση αφού την είπε η μάγισσα που τα 
ήξερε όλα, έτσι χάρισε τη ζωή στο γενναίο βο-
σκόπουλο, και τον ελευθέρωσε.
Την πρώτη νύχτα του γάμου το βοσκόπουλο 
ετοιμαζόταν να περάσει τη χειρότερη νύχτα 
της ζωής του, γενναίος όμως καθώς ήταν το 
πήρε απόφαση και εισήλθε στο συζυγικό δω-
μάτιο. Τότε με έκπληξη βλέπει μπροστά στα 
μάτια του, να κάθεται πάνω στο κρεβάτι και 
να χτενίζεται την ομορφότερη γυναίκα που 
είχε δει ποτέ του. Έμεινε έκθαμβο και άλα-
λο. Όταν ξαναβρήκε τη μιλιά του, ρώτησε την 
όμορφη κοπέλα τι είχε συμβεί. Τότε αυτή του 
απάντησε πως επειδή δέχτηκε να την παντρευ-
τεί τόσο κακάσχημη που ήταν, ως δώρο απο-
φάσισε να του δείξει και την άλλη της μορφή, 
την όμορφη, κι ότι τη μέρα θα είχε τη μία και 
τη νύχτα την άλλη. Τον ρώτησε, λοιπόν, ποια 
από τις δύο μορφές επιθυμούσε να έχει τη 
μέρα και ποια τη νύχτα. Το βοσκόπουλο μπή-
κε σε σκέψεις. Τι να ‘ταν καλύτερο; Να ‘χει στο 
πλευρό του μια πανέμορφη γυναίκα τη μέρα 
και να τον  βλέπει  ο κόσμος και να τον ζηλεύ-
ει, ή νάχει την ομορφιά της τη νύχτα και να τη 
χαίρεται; Μη ξέροντας τι να κάμει, απάντησε 
με ευγένεια ότι θα άφηνε αυτή να επιλέξει. 
Μόλις το άκουσε αυτό, η μάγισσα του χαμογέ-
λασε και του είπε ότι θα ήταν όμορφη όλη τη 
μέρα κι όλη τη νύχτα επειδή τη σεβάστηκε και 
την άφησε να είναι αφέντης του εαυτού της. 

Και ζήσανε αυτοί καλά κι εμείς καλύτερα…

Κυριάκος Ταπακούδης

Το γενναίο Βοσκόπουλο Συμβάλλοντας στη σωστή 
χρήση της γλώσσας μας  

«Η γλώσσα δεν είναι απλές λέξεις, αλλά η 
σκέψη μας. Κάθε ποιότητα στη 
γλώσσα είναι και ποιότητα στη 
σκέψη μας και τανάπαλιν». 
(Γ. Μπαμπινιώτης, 2018). 
Θα πρέπει, λοιπόν, όλοι 

να νοιαζόμαστε για τη σωστή χρήση της 
πανάρχαιας γλώσσας μας (Όμηρος), ιδιαίτερα 
όσοι μιλούν στην τηλεόραση (δημοσιογράφοι, 
πολιτικοί) ή αρθρογραφούν.
     Ο Χρυσόστομος Π. Ρουσής, M.Ed., πρώην 
διευθυντής σχολείων Δημοτικής και Μέσης 
Εκπαίδευσης, σημειώνει από τον τύπο τα πιο 
κάτω λάθη: 

1. «Οι κυβερνώντες την Κύπρο και την Ελλά-
δα, οι προηγούμενοι τα τελευταία 40-50 χρό-
νια και οι σημερινοί, βλέπουν τα …τρένα να 
περνούν. “Απλά” δεν θέλουν να τα βάλουν 
με τη διαφθορά». (αντί του σωστού:  απλώς)  
-  «Αυτή τη στιγμή ο ΣΥΡΙΖΑ δεν δίνει την ει-
κόνα ενός κόμματος που “απλά” διανύει μια 
περίοδο κρίσης. Δύο θητείες με εμβληματικές 
στιγμές όπως η ένταξη της Κύπρου στην ΕΕ». 
(αντί του σωστού:  απλώς διανύει μια περίο-
δο κρίσης).
Ν.Β. (Σημειώστε): απλά σημαίνει “με απλό 
τρόπο”, ενώ απλώς  “μόνο”. Σήμερα, όμως, 
στην πλειονότητά μας, χρησιμοποιούμε το 
απλά σε όλες τις περιπτώσεις, από εσφαλμένη 
αντίληψη ότι το απλά είναι τύπος της δημοτι-
κής και το απλώς της καθαρεύουσας. 
2. «Η υλοποίηση του Προγράμματος Πολιτικής 
Συνοχής «ΘΑλΕΙΑ 2021-2027», ύψους €1,8 
δισ. αναμένεται να συμβάλει στην οικονομι-
κή ανάπτυξη της χώρας, με “θετικές επιπτώ-
σεις” στην αύξηση της απασχόλησης». (αντί 
του σωστού:  με επιπτώσεις (το επίθετο θετι-
κές/αρνητικές δεν συνυπάρχει με το ουσιαστι-
κό επιπτώσεις) Αλλά λέμε: θετικές/αρνητικές 
συνέπειες.
3. “Πέραν από τα κονδύλια” του μακροπρόθε-
σμου προϋπολογισμού της ΕΕ, η Κύπρος θα λά-
βει και από το Ταμείο Ανάκαμψης σχεδόν €1,1 
δισ. σε επιδοτήσεις για μεταρρυθμίσεις». (αντί 
του σωστού:  πέραν των κονδυλίων (Το επίρρη-
μα πέραν (=μακριά από, έξω από) συντάσσεται 
με γενική: πέραν πάσης αμφιβολίας) 
4. «Η ακροδεξιά αυξάνει την επιρροή της στην 
Ευρώπη, και είναι κάτι που “ουδείς δεν μπο-
ρεί” να αμφισβητήσει». (αντί του σωστού: ου-
δείς μπορεί να αμφισβητήσει)  
Ν.Β. (Σημειώστε): Χρησιμοποιούμε την αντων. 
ουδείς (=κανένας # όλοι)  χωρίς το αρνητικό 
μόριο “δεν”: ουδείς νιώθει ασφαλής σήμερα. 
Αντίθετα, στη νέα ελληνική η διπλή άρνηση 
επιβάλλεται: “κανείς δεν” νιώθει ασφαλής σή-
μερα. - η πληροφόρησή σου  “καμία σχέση δεν 
έχει” με την πραγματικότητα ή ουδεμία σχέση 
έχει με την πραγματικότητα.
5. Ο Μάρτιν Χάιντεγκερ είχε υποστηρίξει ότι 
“είμαστε ότι μπορούμε να εννοήσουμε”.
 (αντί του σωστού: είμαστε ό,τι μπορούμε να 
εννοήσουμε)
Ν.Β. (Σημειώστε): Η αναφορική αντωνυμία 
ό,τι (= οτιδήποτε, αυτό που) χρειάζεται κόμμα, 
όχι όμως κι η αντωνυμία οτιδήποτε (= οποιον-
δήποτε πράγμα,  ό,τι κι αν): Μην αγοράζετε 
στα παιδιά σας οτιδήποτε (χωρίς υποδιαστο-
λή) σάς ζητήσουν!
Ο ειδικός σύνδεσμος ότι (χωρίς υποδιαστολή) 
σημαίνει “πως”: Είναι εμφανές ότι η αναξιο-
κρατία στην Κύπρο συνεχίζεται!
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Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Άρχισε η προετοιμασία για το Παφίτικο Καρναβάλι 2024
Ηλεκτρονικά η υποβολή δηλώσεων συμμετοχής στην Αποκριάτικη Παρέλαση

Με στόχο την έγκαιρη οργανωτική προ-
ετοιμασία του Παφίτικου Καρναβα-

λιού 2024, το οποίο θα πραγματοποιηθεί 
κατά το διάστημα 7 – 16 Μαρτίου, ο Δήμος 
Πάφου εισήγαγε την ηλεκτρονική υποβολή 
των δηλώσεων συμμετοχής στην Αποκριά-
τικη Παρέλαση που θα γίνει το Σάββατο 16 
Μαρτίου.
Όσοι ενδιαφέρονται να δηλώσουν συμμε-
τοχή στην Παρέλαση είτε με ομάδα, είτε 
με άρμα και ομάδα, παρακαλούνται να 
συμπληρώσουν τη σχετική αίτηση μέσω 
της εφαρμογής PafosNow για συσκευές 
Android και iOS ή μέσω της ιστοσελίδας 

του Δήμου Πάφου pafos.org.cy στο σύνδε-
σμο Αίτηση συμμετοχής στην Αποκριάτικη 
Παρέλαση 2024. 
Οι αιτήσεις πρέπει να υποβληθούν μέχρι 
τις 29 Φεβρουαρίου.
Το πλήρες και λεπτομερές πρόγραμμα των 
εκδηλώσεων του Παφίτικου Καρναβαλιού 
2024 θα οριστικοποιηθεί και δημοσιοποι-
ηθεί εντός του τρέχοντος μήνα.
Για πρόσθετες πληροφορίες ή διευκρι-
νίσεις οι ενδιαφερόμενοι για συμμετο-
χή στην Αποκριάτικη Παρέλαση μπορούν 
να επικοινωνούν με τα τηλ. 26930563 ή 
26932014.

Συνεχίζεται την ερχόμενη Τρίτη 16 
Ιανουαρίου στο Αττικόν Πάφου, 

στις 7:30 μ.μ., η προβολή ταινιών 
από τις 100 καλύτερες του κόσμου. 
Η ταινία που θα προβληθεί την Τρί-
τη, ακολουθεί το Ρώσσο αγιογράφο 
Αντρέι Ρουμπλιώφ σε έξι επεισόδια 
της ζωής του, που δείχνουν μέσα 
από ποιες οδυνηρές εμπειρίες, μέσα 
από πόση φτώχια, φθόνο, πολεμικές 
φρικαλεότητες και εξευτελισμούς δι-
αμόρφωσε την τέχνη του αρνούμε-

νος να ζωγραφίζει εικόνες της κόλα-
σης, που σκοπό έχουν να φοβίζουν 
τους πιστούς, και ζωγραφίζοντας αν-
θρώπινες φιγούρες, που βγαίνουν 
από σκληρή πραγματικότητα της 
ζωής. 
Η ταινία, που καταπιάνεται με τη 
θρησκεία, την καλλιτεχνική ελευθε-
ρία και τον αυταρχισμό της εξουσί-
ας, γυρίστηκε μέσα σε ένα καθεστώς 
και με χρήματα ενός καθεστώτος, 
που δεν αποδεχόταν παρεκκλίσεις. 

Επετράπη η προβολή της εκτός Σοβι-
ετικής Ένωσης, έγινε όμως μόνο μια 
προβολή της στη Μόσχα και κρατή-
θηκε κλειστή στα κουτιά της για πολ-
λά χρόνια.
Θεατές και κριτικοί έχουν πάντα 
προσωπικές προτιμήσεις, μερικές 
ταινίες όμως παίρνουν ομόφωνα 
την αναγνώριση του αριστουργήμα-
τος κάτι που είναι μια αναμφισβή-
τητη αλήθεια για τον “Αντρέι Ρου-
μπλιώφ”. 

Το αντικείμενο της ταινίας είναι ένας 
αγιογράφος του 15 αιώνα, κάτι σαν 
εθνικός ήρωας.
Με την ταινία του ο Ταρκόφσκι κά-
μνει ένα από τα πιο πειστικά πορ-
τραίτα της τέχνης και του καλλιτέχνη. 
Το πετυχαίνει με το να συγκεντρωθεί 
στην ανθρωπιά του ήρωά του.

ΕΙΣΟΔΟΣ ΔΩΡΕΑΝ
ΠΡΟΛΟΓΙΖΕΙ Ο ΣΚΗΝΟΘΕΤΗΣ 

ΠΑΝΙΚΚΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΟΥ

Οι 100 καλύτερες ταινίες του κόσμου
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Τα δέντρα «Μνημεία της Φύσης» είναι 
δέντρα μεγάλης ηλικίας, που έχουν κα-
ταφέρει να επιβιώσουν δια μέσου των 

αιώνων, συνδυάζοντας την ύπαρξη τους με 
πολλά σημαντικά ιστορικά γεγονότα. Λαμ-
βάνοντας υπόψη τα πιο πάνω, αλλά και το 
σεβασμό που έχουν επιδείξει για την προ-
στασία τους δεκάδες γενεές πριν από εμάς, 
αναγνωρίζουμε την υποχρέωση που έχουμε 
για να τα προστατέψουμε και να τα διατηρή-
σουμε ως στοιχεία της φυσικής και πολιτιστι-
κής κληρονομιάς μας.
Η επιλογή συγκεκριμένων δέντρων για κήρυ-
ξη τους σε «Μνημεία της Φύσης» γίνεται με 
βάση συγκεκριμένα κριτήρια όπως η ηλικία, 
το μέγεθος, το είδος και επίσης κατά πόσο 
παρουσιάζει ιδιαίτερο ενδιαφέρον από επι-
στημονικής, ιστορικής, πολιτιστικής, οικολο-
γικής, θρησκευτικής ή άλλης άποψης. 
Αφού επιλεγούν, τα δέντρα αυτά, κηρύσ-
σονται σε «Μνημεία της Φύσης» και συ-
ντηρούνται στα πλαίσια της εφαρμογής του 
προγράμματος για την συντήρηση και προ-
στασία των αιωνόβιων δέντρων, του Τμήμα-
τος Δασών.
Αυτά που βρίσκονται σε δασική γη προστα-
τεύονται από τον Περί Δασών Νόμο, ενώ όσα 
είναι εκτός Κρατικών Δασών κηρύσσονται ως 
προστατευόμενα από το Τμήμα Πολεοδομίας 
και Οικήσεως, με βάση το Άρθρο 39 του περί 
Πολεοδομίας και Χωροταξίας Νόμου, πάντο-
τε σε συνεργασία με το Τμήμα Δασών. 
Μέχρι το τέλος του 2017, έχουν κηρυχθεί 
προστατευόμενα 98 μεμονωμένα δέντρα και 
23 ομάδες δέντρων εκτός Κρατικών Δασών 
ενώ εντός Κρατικών Δασών, έχουν καταγρα-
φεί 68 μεμονωμένα δέντρα και 2 ομάδες δέ-
ντρων.
Η επαρχία Πάφου διαθέτει αρκετά αιωνό-
βια δέντρα σε διάφορες περιοχές, γι’ αυτό η 
ΕΤΑΠ Πάφου σε συνεργασία με το Τμήμα Δα-
σών έχει αρχίσει την δημιουργία έξυπνων πι-

νακίδων ανάδειξης των μνημείων της φύσης. 
Μέχρι σήμερα η καινοτόμος αυτή προσέγγι-
ση έχει εφαρμοστεί για τον Τρέμιθο της Σί-
μου, ένα μνημείο της φύσης χιλίων ετών, τον 
γνωστό Κυπάρισσο στον Κάθηκα 700 ετών, 
μια ελιά 700 ετών στον Δήμο Πόλεως, ένα 
δρυ 170 ετών στο Προδρόμι, καθώς και δρυ, 
πεύκο και ελιά από 120 μέχρι 500 ετών στην 
κοινότητα Γιαλιάς.
Στη Χλώρακα πραγματοποιήθηκε πρόσφα-
τα σύσκεψη για την  προστασία των εναπο-
μεινάντων αιωνόβιων δέντρων της κοινότη-
τας. Αποφασίστηκε, ένα εκ των αιωνόβιων 
δένδρων, ηλικίας πέραν των 600 χρόνων, να 
ανακηρυχθεί αιωνόβιο από το Υπουργικό και 
θα τελεί υπό την προστασία του Τμήματος 
Δασών. 
Ο κοινοτάρχης Νικόλας Λιασίδης, έδωσε, μά-
λιστα εντολή για εναέρια φωτογράφιση και 
ετοιμασία τοπογραφικού για καταγραφή των 
δένδρων, το οποίο θα δοθεί στις Αρμόδιες 
Αρχές για ενημέρωση.

Αιωνόβια δέντρα της Κύπρου
Η πιο πρόσφατη λίστα (2018) με τα 68 αιωνόβια 
δέντρα που προστατεύονται στην Κύπρο:
Μαύρη πεύκη, στο Δάσος Τροόδους, 400 χρονών

Ο Αόρατος του Τροόδους ή Άρκευθος, 450 χρονών
Λατζιά, στον Κρεμμό της Πελλής, 200 χρονών
Κέδρος Ντεοντάρα, στην Κοιλάδα των Κέδρων, 
200 χρονών
Δρυς, στον Πύργο της Ρήγαινας στον Ακάμα, 
500 χρονών
Δρυς, στο χωριό Λάνια, 800 χρονών
Πλάτανος, στον Εκδρομικό χώρο Κομιτιτζιή, 
400 χρονών
Πλάτανος, στον Καταρράκτη (Φοινί), 500 χρονών
Μαύρη πεύκη, στο Δάσος Τροόδους, 400 χρονών
Δρυς, στον Αγ. Κόνωνα στον Ακάμα, 200 χρονών
Τραχεία πεύκη, στο Δάσος Γιαλιάς, 250 χρονών
Τραχεία πεύκη, στο Δάσος Γιαλιάς, 230 χρονών
Τραχεία πεύκη, στο Δάσος Γιαλιάς, 260 χρονών
Περνιά στον Ακάμα, 300 χρονών
Πλάτανος, στις Μαύρες Συκιές, 400 χρονών
Κέδρος στην Κοιλάδα των Κέδρων, 150 χρονών
Βαλανιδιά, στο Δάσος της Γιαλιάς, 150 χρονών
Πλάτανος, στο Δάσος της Γιαλιάς, 300 χρονών
Σκλήδρος, στο Δάσος της Γιαλιάς, 200 χρονών
20. Μαύρη πεύκη, στο Δάσος της Γιαλιάς, 250 χρονών
21. Κέδρος στον Πεδουλά, 150 χρονών
22. Φαλακρό κυπαρίσσι στο Φασούρι, 72 χρονών
23. Πεύκο στον Σταυρό της Ψώκας, 200 χρονών
24. Δρυς στον Σταυρό της Ψώκας, 350 χρονών
25. Μαύρη πεύκη στην Αφτουλλίνα, 350 χρονών

26. Άρκευθος στη Μαδαρή, 300 χρονών
27. Σκλήδρος στην Κοιλάδα Πλατύ, 150 χρονών
28. Περνιά στα Πολεμίδια, 250 χρονών
29. Περνιά στα Πολεμίδια, 250 χρονών
30. Περνιά στα Πολεμίδια, 250 χρονών
31. Κέδρος στη Βρύση του Ματσιμά, 300 χρονών
32. Πεύκο στο Δάσος Κολεγίου, 250 χρονών
33. Μαντόπευκος στον Ξεροκόλυμπο, 300 χρονών
34. Κουμαριά στον Προφήτη Ηλία, 120 χρονών
35. Μαύρη πεύκη στη Χωματσιά, 250 χρονών
36. Περνιά στην Kοιλάδα Πλατύ, 450 χρονών
37. Χαρουπιά στα Πολεμίδια, 150 χρονών
38. Περνιά στο Δάσος Αδελφοί, 300 χρονών
39. Δρυς στο Δάσος Αδελφοί, 250 χρονών
40. Συκομουριά στη Μακούντα, 120 χρονών
41. Ελάτη στις Πλάτρες, 115 χρονών
42. Μαύρη πεύκη στο Δάσος Γιαλιάς, 250 χρονών
43. Μαύρη πεύκη στο Δάσος Γιαλιάς, 250 χρονών
44. Μαύρη πεύκη στο Δάσος Γιαλιάς, 210 χρονών
45. Μαύρη πεύκη στο Δάσος Γιαλιάς, 220 χρονών
46. Πλάτανος, στο Δάσος Γιαλιάς, 600 χρονών
47. Σκλήδρος στο Παλαιχώρι, 200 χρονών
48. Μαύρη πεύκη στο Δάσος του Καμπου, 
160 χρονών
49. Μαύρη πεύκη στο Δασος Ξερου, 180 χρονών
50. Κουκουναριά στον Άγιο Νικόλαο Πάφου, 110 
χρονών
51. Κουκουναριά στον Άγιο Νικόλαο Πάφου, 110 χρονών
52. Κουμαριά στην Κοιλάδα Ρούθκια, 160 χρονών
53. Βαλανιδιά, στο Δάσος Γιαλιάς, 150 χρόνων
54. Κουκουναριά στον Σταυρό της Ψώκας, 120 χρονών
55. Πιστακία στον Προφήτη Ηλία, 170 χρονών
56. Μαύρη πεύκη στον Λυθροδόντα, 160 χρονών
57. Μαύρη πεύκη στον Λυθροδόντα, 130 χρονών
58. Μαύρη πεύκη στον Εκδρομικό Χώρο Κιόνια, 160 χρονών
59. Καλλιτρίδα στον Εκδρομικό Χώρος Κιόνια, 100 χρονών
60. Δρυς στον Εκδρομικό Χώρος Κιόνια, 100 χρονών
61. Μαύρη πεύκη στην Κοιλάδα Αγιάς, 160 χρονών
62. Περνιά στο Δάσος Γιαλιάς, 250 χρονών
63. Πεύκος του Καππέλου στην Κοιλάδα Αγί-
ου Μερκουρίου, 170 χρόνων
64. Μαύρη πεύκη στην Κοιλάδα Αγίου Μερ-
κουρίου, 200 χρονών
65. Πλάτανος στην Κοιλάδα Διαρίζου, 600 χρονών
66. Μαύρη πεύκη στον Πωμό, 150 χρονών
67. Μαύρη πεύκη στο Δάσος Γιαλιάς, 170 χρονών
68. Μαύρη πεύκη στο Δάσος Κάμπου, 180 χρονών
Από τον κατάλογο προκύπτει ότι τα περισ-
σότερα προστατευόμενα δέντρα βρίσκονται 
στην επαρχία μας…

Αιωνόβια δέντρα μνημεία της φύσης
Τα περισσότερα προστατευόμενα δέντρα βρίσκονται στην επαρχία μας…

Η επαρχία Πάφου διαθέτει αρκετά 
αιωνόβια δέντρα σε διάφορες περιοχές, 
γι’ αυτό η ΕΤΑΠ Πάφου σε συνεργασία με το 
Τμήμα Δασών έχει αρχίσει την δημιουργία 
έξυπνων πινακίδων ανάδειξης τους.
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Με αφορμή το θάνατο των τεσσάρων συμπολι-
τών μας σε τροχαίο στη Λεμεσό, επανέρχεται 

στη δημόσια συζήτηση το θέμα της 
οδικής ασφάλειας στην χώρα μας. Δυ-
στυχώς, κατέχουμε μια από τις πρώτες 
θέσεις στην Ευρώπη, όσον αφορά τα 
οδικά και θανατηφόρα δυστυχήματα. 
Το Υπουργείο Μεταφορών έχει την 

ευθύνη να διαχειριστεί το τεράστιο κοινωνικό ζήτη-
μα που αφορά στην ανάγκη μείωσης των οδικών συ-
γκρούσεων και τα θανατηφόρα δυστυχήματα. 
Τη μείωση δεν θα την επιφέρουν τα αυστηρά, ούτε 
τα εξοντωτικά και φοροεισπρακτικά πρόστιμα των 
καμερών που καραδοκούν σε κάθε γωνία για να παγι-
δεύσουν τους οδηγούς. Τη μείωση θα την επιφέρει, η 
ανάπτυξη οδικής συνείδησης, η  καλλιέργεια του σε-
βασμού προς τους χρήστες του οδικού δικτύου, προς 
τους πεζούς, η ανάπτυξη ενός σύγχρονου ασφαλούς 
οδικού δικτύου, με επικαιροποιημένα όρια ταχύτη-
τας και ικανοποιητικούς φωτισμούς και σημάνσεις.
Οι κάμερες είναι πολύ χρήσιμες εκεί που πραγματι-
κά χρειάζονται και αποτελούν επιβεβαιωμένα μελα-
νά και τυφλά σημεία στο οδικό δίκτυο, έτσι ώστε να 
τεκμηριώνεται από το κράτος η δίκαιη μεταχείριση 
των οδηγών. 
Είναι επιτακτική ανάγκη να εφαρμόσουμε προλη-
πτικές πολιτικές με έμφαση στην οδική εκπαίδευ-
ση, εντάσσοντας μαθήματα στα σχολεία με στόχο 
την καλλιέργεια οδικής κουλτούρας. Ταυτόχρονα να 
έχουμε καλύτερη αστυνόμευση, παρακολούθηση του 
οδικού δικτύου, ανάπτυξη των  υποδομών του και 
βέλτιστη χρήση της τεχνολογίας. 
Επιβάλλεται η επαναξιολόγηση του συστήματος 
φωτοεπισήμανσης και η αξιοποίηση του στα μελα-
νά σημεία του οδικού δικτύου με στόχο την αποτρο-
πή των δυστυχημάτων. Δεν μπορούμε να λύσουμε 
το πρόβλημα με μια και μόνη κίνηση. Χρειάζονται 
πολλαπλές δράσεις και μέτρα, που όλες μαζί, θα συ-
νεισφέρουν στην ουσιαστική βελτίωση της οδικής 
ασφάλειας στην χώρα μας.  Συνοπτικά: ανάπτυξη 
κουλτούρας οδικής συνείδησης, ευαισθητοποίηση 
της κοινής γνώμης, νομοθετικές ρυθμίσεις, βελτίω-
ση υποδομών, αστυνόμευση, αξιοποίηση της τεχνο-
λογίας.

Σύγχρονες λύσεις 
για την οδική ασφάλεια

Λέγονται και γράφονται διάφορα με αφορμή 
την αλλαγή κλίματος στις Ελληνοτουρκικές 
σχέσεις και την προοπτική έναρξης διαλό-

γου για τη βελτίωση αυτών των σχέ-
σεων ιδιαίτερα μετά την πρόσφα-
τη επίσκεψη Ερτογάν στην Αθήνα. 
Μάλιστα γίνεται αναφορά ότι λόγω 
αυτών των εξελίξεων υπάρχει ο κίν-
δυνος παραγκωνισμού και περιθω-

ριοποίησης του Κυπριακού.
Ασφαλώς το Κυπριακό είναι πρόβλημα εισβολής 
και κατοχής και ως εκ τούτου διεθνές πρόβλημα. 
Δεν αποτελεί σε καμία περίπτωση Ελληνοτουρκική 
διαφορά. Όμως η Ελλάδα εμπλέκεται, αφού η με-
γάλη πλειοψηφία του Κυπριακού λαού είναι Έλλη-
νες. Συνεπώς δεσμοί αίματος επιτάσσουν την συ-
μπαράσταση της Ελλάδας προς την Κύπρο. Αλλά 
και συμβατικές υποχρεώσεις που πηγάζουν από 
την Συνθήκη Εγγυήσεως και Συμμαχίας του 1960. 
Όποτε η πραγματικότητα αυτή έτεινε να παραβλε-
φθεί και να διαρρηχθεί, όπως ήταν φυσικό, δημι-
ουργούνταν σύννεφα και ρωγμές στο Ενιαίο μέτω-
πο Κύπρου – Ελλάδας και στην αναγκαία εθνική 
ομοψυχία.
Ένα τέτοιο παράδειγμα υπήρξε η συμφωνία Αν-
δρέα Παπανδρέου και Τορκούτ Οζάλ την 1η Φε-
βρουαρίου του 1988 στο Παγκόσμιο οικονομικό 
φόρουμ στο Νταβός της Ελβετίας. Η συμφωνία 
προέβλεπε την «έναρξη διαλόγου προς βελτίωσιν 
του κλίματος ανάμεσα στις δύο χώρες». Δεδομέ-
νου ότι Ελλάδα και Τουρκία είχαν φτάσει στα πρό-
θυρα πολέμου τον προηγούμενο χρόνο με τα γε-
γονότα του «Πίρι Ρεϊς» και «Σισμίκ» στο Αιγαίο, 
επέλεξαν να προχωρήσουν σε αυτή τη συμφω-
νία. Η οποία απεκλήθη και συμφωνία περί «μη 
πολέμου».
Επειδή εκείνη η συμφωνία εθεωρήθη ότι έθετε 
στο περιθώριο ή στο «ράφι», όπως χαρακτηριστι-
κά ελέχθη, το Κυπριακό και επειδή δικαίως ασκή-
θηκε κριτική στον Ανδρέα Παπανδρέου, τον Ιούνιο 
του ιδίου χρόνου ο Έλληνας Πρωθυπουργός, από 
του βήματος της Βουλής των Ελλήνων αναφώνησε 
το διαβόητο «MEA CULPA».
Είναι πασίδηλο ότι όσο συνεχίζεται η τουρκική κα-

τοχή στην Κύπρο, η θεμιτή από πλευράς Ελλάδας 
προσπάθεια βελτίωσης των Ελληνοτουρκικών σχέ-
σεων, δεν μπορεί να είναι ούτε ολοκληρωμένη, 
ούτε πλήρης χωρίς την επίλυση του Κυπριακού.
Επί τούτου οι δηλώσεις του Έλληνα Πρωθυπουρ-
γού Κυριάκου Μητσοτάκη σε προ έτους επίσκεψη 
του στην Κύπρο προς διάψευσίν «ζιζανίων» που 
διαχέονται περί διαφωνιών Κύπρου – Ελλάδας στο 
Κυπριακό, πρέπει να κριθούν ικανοποιητικές. Εν-
δεχομένως κάποιοι να αντιτείνουν ότι πρόκειται 
για «κατά συνθήκην», καθησυχαστικές δηλώσεις 
«ρουτίνας», γνωστές και πολλάκις διατυπωθείσες 
στο παρελθόν, ακόμη και σε περιόδους κρίσεων 
στις σχέσεις Ελλάδας – Κύπρου, αναφορικά με χει-
ρισμούς του Κυπριακού.
Ωστόσο, θα πρέπει να τονιστεί, ότι θα ήταν λάθος 
να υιοθετούμε, να αποδεχόμαστε και να συμμερι-
ζόμαστε φήμες περί περιθωριοποίησης ή παρα-
γκωνισμού του Κυπριακού στο βωμό της αναμενό-
μενης έναρξης διαλόγου Ελλάδας – Τουρκίας προς 
εξομάλυνση – βελτίωση των μεταξύ τους σχέσε-
ων. Καμμιά Ελληνική Κυβέρνηση εκλεγμένη από 
τον Ελληνικό λαό, δεν μπορεί να εγκαταλείψει το 
πελώριο εθνικό θέμα της Κύπρου ή να έχει την 
αυταπάτη ότι μπορούν να επιλυθούν τα Ελληνο-
τουρκικά, χωρίς λύση του Κυπριακού. Κάτι που θα 
αποτελούσε μια  ανιστόρητη μυωπική πολιτική και 
πλήγμα στο αναγκαίο αρραγές εθνικό μέτωπο Ελ-
λάδας – Κύπρου.
Θεωρώ ωστόσο αναγκαίο να επισημάνω ορισμέ-
νες θέσεις και απόψεις κάποιων εν Αθήναις αμνη-
μόνων, ανιστόρητων και αγνωμόνων αλλά και  
εθνικά επικίνδυνων. Αυτές οι απόψεις που ασφα-
λώς δεν εκφράζουν ούτε την επίσημη Ελληνική 
κυβέρνηση, ούτε οποιαδήποτε συντεταγμένη πο-
λιτική δύναμη, πέραν του ότι συνιστούν μια  ευ-
θεία υπονόμευση των καθορισμένων διαχρονικά 
στόχων Ελλάδας και Κύπρου ως προς το Κυπρια-
κό, αποπνέουν και μια αντίληψη που τείνει να δι-
αγράψει την αυτονόητη ευθύνη του Ελληνισμού 
απέναντι στην Κύπρο. Αλλά και την άδολη και ολό-
ψυχη συνδρομή του Κυπριακού Ελληνισμού στους 
διαχρονικούς αγώνες του Έθνους.
Και το χειρότερο είναι ότι δηλητηριάζουν τις σχέ-
σεις του Μητροπολιτικού και του Κυπριακού Ελλη-
νισμού και αποδυναμώνουν την αναγκαία ομοψυ-
χία σε αυτή την κρίσιμη εθνική συγκυρία.

Να το διευκρινίσουμε. Όσοι νομίζουν ότι το Κυπρι-
ακό «κούρασε» και ότι «φτάνει πια βρε αδελφέ με 
το Κυπριακό» και «πόσα χρόνια με αυτούς του Κύ-
πριους», ασφαλώς δεν είναι νοητό να υποβάλλο-
νται εφεξής σε λογοκρισία. Είναι όμως αναγκαίο 
να τους υποδειχθεί, ότι ασχημονούν κατά τρόπο 
προπετή και επικίνδυνο ενώ αποδεικνύονται πολι-
τικά κοντόφθαλμοι και εθνικά μύωπες. Αν δε νο-
μίζουν, ότι έτσι, θα αφεθεί ο υπόλοιπος Ελληνι-
σμός ανεπηρέαστος «πλανώνται πλάνην οικτράν» 
Μια τέτοια εξέλιξη θα αποτελέσει εφαλτήριο για 
αποθράσυνση των τουρκικών αδηφάγων βλέψε-
ων, που θα οδηγήσουν αναπόδραστα σε νέες πε-
ριπέτειες τον Ελληνισμό. Στη Θράκη, στο Αιγαίο, 
στα νησιά.
Ας εγκαταλείψουν λοιπόν τους διαγκωνισμούς επι-
κύψεων προς ορισμένους ξένους που απευθύνουν 
τις γνωστές «συμβουλές» και  «παραινέσεις» εκ-
πτώσεων στο Κυπριακό. Ας πάψουν να αναμασούν 
την ολέθρια άποψη, ότι «δεν είναι δυνατόν η Κύ-
προς να μας σέρνει σε περιπέτειες».
Τελειώνω με μία σχετική, πάντα επίκαιρη, αναφο-
ρά του Πρωθυπουργού Ανδρέα Παπανδρέου κατά 
την επίσκεψη του στην Κύπρο το 1982.
«Πράγματι άφρονες αξιωματικοί αφού κατόρθω-
σαν να υπονομεύσουν τις Ένοπλες Δυνάμεις, πα-
ρέμειναν διά της βίας στην εξουσία επτά ολόκλη-
ρα χρόνια. Και στο τέλος της καταστροφικής τους 
πορείας, παρέσυραν στην καταστροφή και τη με-
γαλόνησο, την Κύπρο. Η  ευθύνη είναι δική τους 
και όχι του Ελληνικού λαού, ο οποίος δεν ήταν σε 
θέση να εκφράσει τον πόθο του για μια Κύπρο 
ανεξάρτητη, για μια Ελλάδα δημοκρατική. Αλλά 
παραμένει αλήθεια ότι είναι Ελλαδική ευθύνη, 
όπως και αν συνέβη, εάν θέλετε είναι ευθύνη δική 
μας, γιατί δεν κατορθώσαμε να δομήσουμε τότε 
τους δημοκρατικούς θεσμούς, σε βάσεις μόνιμες 
που να εγγυούνται πάντα το σεβασμό της λαϊκής 
κυριαρχίας. 
Και ένας από τους σκοπούς του ταξιδιού μου εδώ, 
είναι να επουλώσω αυτό το τραύμα και να σας δι-
αβεβαιώσω ότι δεν είσαστε μόνοι, ότι  η Ελλάδα 
γνωρίζει σήμερα άριστα την ευθύνη απέναντι στον 
Ελληνισμό της Κύπρου.
Αυτή η ρήση του Ανδρέα Παπανδρέου θα πρέπει 
να αποτελεί πυξίδα πλεύσης για την στάση της Ελ-
λάδας έναντι της Κύπρου.

Κύπρος – Ελλάδα και Ε/Τ σχέσεις
Του Γιαννάκη Λ.Ομήρου
Πρώην Προέδρου της Βουλής των Αντιπροσώπων

Από αρχαιοτάτων χρόνων ο άνθρωπος είχε έφε-
ση προς τον άρτον και τα θεάματα. Οι εκάστο-

τε εξουσίες (πολιτική, θρησκευτική, 
οικονομική) εκμεταλλεύονταν την 
έφεση αυτή ώστε να αποκοιμίζουν 
και να χειραγωγούν τους λαούς. Το 
τέλος της ετήσιας περιστροφής της 
γης πέριξ του ηλίου (όπως το καθό-

ρισε αυθαίρετα ο ίδιος ο άνθρωπος) αποτελούσε 
διαχρονικά μια θαυμάσια ευκαιρία για την ικανο-
ποίηση αυτής της ανάγκης. Η 25η Δεκεμβρίου, ειδι-
κά, ήτο παλαιόθεν μια δημοφιλής ημερομηνία για 
εορτασμούς. Βασικός λόγος το γεγονός ότι συνέπι-
πτε ή ήταν πολύ κοντά στο χειμερινό ηλιοστάσιο, 
κατά το οποίο η ημέρα αρχίζει να μεγαλώνει σε βά-
ρος της νύκτας και συνεπώς το φως να υπερισχύει 
του σκότους. 
Με αυτό το σκεπτικό οι Ρωμαίοι γιόρταζαν στην ημε-
ρομηνία αυτή την γέννηση του θεού Ήλιου και από 
τον τέταρτο μ.χ. αιώνα οι Χριστιανοί την γέννηση του 
Θεανθρώπου. Για να συμπληρωθούν οι χαρμόσυνοι 
εορτασμοί προστέθηκε, στις 6 Ιανουαρίου, η εορτή 
των Θεοφανίων. 
Το δωδεκαήμερο Χριστούγεννα- Πρωτοχρονιά- 
Φώτα είναι στην εποχή μας μια θαυμάσια ευκαιρία 
για ψυχαγωγία και κατανάλωση. Αρκετές εβδομάδες 
νωρίτερα, οι δρόμοι στολίζονται, Άη Βασίληδες αρχί-

ζουν να εμφανίζονται και οι υπεραγορές υπερχειλί-
ζουν από καταναλωτικά προϊόντα. 
Οι άνθρωποι δελεασμένοι από εκπτώσεις και ξεπου-
λήματα ψωνίζουν μετά μανίας, ανταλλάζουν δώρα 
και γεμίζουν τα σπίτια τους με μπιχλιμπίδια και 
άχρηστα αντικείμενα. 
Μέρος όλης αυτής της εορταστικής ατμόσφαιρας εί-
ναι και οι θρησκευτικές τελετές, κατά τις οποίες οι 
πιστοί συνωστίζονται στις εκκλησίες και τις παραλίες 
για να ακούσουν από τους εκπροσώπους του Θεού, 
ενδεδυμένους με εντυπωσιακά πολυποίκιλτα και πα-
νάκριβα περιβλήματα, τα μηνύματα του. Μηνύματα 
τα οποία συχνά παραποιούνται οικτρά. Το μήνυμα 
της προς τον πλησίον αγάπης μεταφέρεται ως μήνυ-
μα αγάπης προς τους ομοαίμους και ομοθρήσκους 
και μήνυμα μίσους προς τους υπολοίπους. Το μήνυ-
μα της νίκης της ζωής επί του θανάτου μεταφέρεται 
ως μήνυμα της νίκης των πιστών επί των  απίστων. 
Το μήνυμα της απελευθέρωσης του ανθρώπου με-
ταφέρεται ως μήνυμα μη αποδοχής της διαφορετι-
κότητας.
Την ίδια περίοδο ο καλοθρεμμένος Άη Βασίλης, με δι-
άφορες μεταμφιέσεις και ονόματα (Father Christmas 
για τους Άγγλους, Santa Claus για τους Αμερικανούς, 
Pere Noel για τους Γάλλους, Che Dun Lao Ren για 
τους Κινέζους, Santa Kurousu για τους Ιάπωνες κλπ) 
μεταφέρει σε όλα τα παιδιά της γης πλούσια δώρα. 

Σε όλα; Όχι ακριβώς. Την ίδια ώρα που κάποια παι-
διά ανοίγουν με λαχτάρα το πακέτο τους κάποια 
άλλα παιδιά, σε άλλα μέρη του κόσμου, σκοτώνο-
νται  ή ακρωτηριάζονται μέσα στα βομβαρδισμένα 
σπίτια τους, ή πεθαίνουν από υποσιτισμό και ασθέ-
νειες. Γεγονότα τα οποία οι χορτάτοι απολαμβάνουν 
ως θεάματα, από τις οθόνες της τηλεόρασης, καθι-
σμένοι στους άνετους καναπέδες τους και μασουλώ-
ντας τους βραδινούς μεζέδες τους. 
Προφανώς  τα μηνύματα της έλευσης του Χριστού 
δεν έφτασαν ακόμα, είκοσι αιώνες μετά, στα ώτα 
των ανθρώπων, ούτε καν των εκπροσώπων του στη 
γη.
Όμως, όπως όλα έχουν ένα τέλος, έτσι και η εορτα-
στική περίοδος:  Finito la musica passato la fiesta. Τέ-
λος τα πανηγύρια, τα πυροτεχνήματα, η πολυφαγία, 
οι καταχρήσεις, η υπερκατανάλωση, τα ξεπουλήμα-
τα, τα παρεξηγημένα μηνύματα του Χριστού. Επι-
στρέφουμε στην ρουτίνα, την καταθλιπτική ρουτίνα. 
Για τους χορτάτους βέβαια ο άρτος και τα θεάματα 
δεν σταματούν ποτέ. Κινέζικα, μεξικάνικα, ιταλικά, 
ελληνικά εστιατόρια θα συνεχίσουν να σερβίρουν με 
άρτο -και όχι μόνο- την εκλεκτή τους πελατεία και το 
ποδόσφαιρο, οι ιπποδρομίες, το σινεμά, τα πανηγύ-
ρια, τα πάρτυς, η τηλεόραση, οι πολεμικές ανταπο-
κρίσεις θα συνεχίσουν να της προσφέρουν πλούσιο 
θέαμα. 
Χορτάτοι και νηστικοί, εντούτοις, θα επιστρέψουμε 
αναγκαστικά και θα προσγειωθούμε ανώμαλα και 
στα καθημερινά προβλήματα που ταλανίζουν τον 
πλανήτη μας και την ιδιαίτερη πατρίδα του καθενός. 

Θα αντιμετωπίσουμε ξανά την κλιματική αλλαγή, την 
οικονομική κρίση, την ανεργία, την έξαρση των επι-
δημιών, τους θερμούς και ψυχρούς πολέμους, τις 
βλαβερές επιπτώσεις της χλιδής, τις καταστροφικές 
επιπτώσεις της φτώχειας.
Εδώ στο νησί μας, θα ξαναθυμηθούμε ότι υπάρχει 
μια νεκρή ζώνη που το χωρίζει στα δυο. Θα ξανα-
δούμε την τούρκικη σημαία να φωτίζει τον Πενταδά-
κτυλο και τις λόγχες των δεκάδων χιλιάδων τούρκων 
στρατιωτών να γυαλίζουν στον ήλιο, θα αντιμετωπί-
σουμε ξανά τα προβλήματα των εκτοπισμένων, των 
αγνοουμένων και των συγγενών τους. 
Περάσαμε και φέτος τις γιορτές καλά. Δεν πειράζει 
αν φάγαμε κάτι παραπάνω, δεν πειράζει αν δελεα-
στήκαμε από το τέρας της υπερκατανάλωσης, δεν 
πειράζει αν είπαμε ή ακούσαμε κάμποσες φανφά-
ρες. Ας πούμε ότι όλα αυτά είναι ανθρώπινα. Ας πα-
ραδεχτούμε ότι όλοι μας παρασυρθήκαμε, περισσό-
τερο ή λιγότερο από το πνεύμα της εποχής. Όμως 
τώρα πρέπει να σηκώσουμε τα μανίκια και να πιά-
σουμε δουλειά. 
Τα προβλήματα περιμένουν την λύση τους. Πρώτο 
και κυρίαρχο το κυπριακό. Θα είναι το 2024 ο χρό-
νος της λύσης ή ο χρόνος της οριστικής διάλυσης; Ας 
εργαστούμε όλοι, στον βαθμό που μας αναλογεί, για 
να μην αναγκαστούμε να πούμε και για το εθνικό μας 
θέμα «finito la musica passato la fiesta». 

Ανδρέας Δ. Συμεού
LL.B, M.Sc.(U.L.A.), A.R.I.C.S.  

Finito la musica passato la fiesta

Του Βαλεντίνου Φακοντή, 
Βουλευτή του ΑΚΕΛ Πάφου 
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Α ναμφισβήτητα στις γιορτές που πέρασαν όλοι 
μας γευτήκαμε τις εορταστικές απολαύσεις 
των ημερών και λιπαρά σνακ. Μερικοί ίσως 

ξεφύγαμε και λίγο περισσότερο.
Αλλά ένα νέο έτος έχει ξεκινήσει και μία νέα αρχή 
ξεκινάει για τον εαυτό μας, το σώμα μας και τη δι-
ατροφή μας. Ας κάνουμε ένα υγιεινό ξεκίνημα για το 
2018! Πως θα το πετύχουμε; Διαβάστε παρακάτω με-
ρικές κορυφαίες συμβουλές αδυνατίσματος μετά από 
περιόδους γιορτών.

1. Πίνουμε νερό
Είναι ένας από τους παλαιότερους κανόνες διατρο-
φής, αλλά από τους πιο σημαντικούς. Το πόσιμο νερό 
μας βοηθά πραγματικά να αδυνατίσουμε.
Συχνά έχουμε την αίσθηση ότι είμαστε πεινασμένοι 
όταν απλά διψάμε. Την επόμενη φορά που θα αι-
σθανθείτε μία μικρή λιγούρα, περάστε πρώτα από 
τη βρύση.
Όταν πίνουμε νερό, μειώνεται η αίσθηση της πείνας, 
καθώς νοιώθουμε χορτασμένοι, και μερικοί ειδικοί πι-
στεύουν ότι πρέπει να πίνουμε ένα ποτήρι νερό πριν 
από κάθε γεύμα.

2. Τρώμε συχνότερα
Έχοντας πολλά και ελαφριά γεύματα καθ ‘όλη τη δι-
άρκεια της ημέρας, μετριάζεται η αίσθηση της πείνας. 
Τα συχνά γεύματα μπορεί επίσης να αυξήσουν την 
ενέργειά μας, να βελτιώσουν τη διάθεσή μας και να 
επιταχύνουν το μεταβολισμό μας - η πέψη καίει θερ-
μίδες!
Προσπαθούμε να έχουμε κατά μέσο όρο πέντε μικρά 
και υγιεινά γεύματα κάθε μέρα.

3. Μπορούμε και χωρίς αλκοόλ
Η τακτική κατανάλωση αλκοόλ ευνοεί τη συσσώρευ-
ση λίπους.
Υπάρχουν πολλές κρυμμένες θερμίδες στο αλκοόλ 
- για παράδειγμα ένα μεγάλο ποτήρι κρασί περιέ-
χει τις ίδιες θερμίδες με ένα μικρό παγωτό πύραυλο 
(228kcal).
Έτσι, αν θέλουμε να αδυνατίσουμε, πρέπει να τα κό-
ψουμε. Αν δεν μπορείτε να το «γυρίσετε» απευθείας 
στο τσάι, προσπαθήστε τουλάχιστον να επιλέγετε πιο 
light ποτά όπως βότκα με σόδα (56kcal).

 4. Μετράμε μέχρι το 10
Την επόμενη φορά που μας έρθει η επιθυμία για εκεί-

νο το cupcake, αντί να τρέξουμε στο κοντινότερο ζα-
χαροπλαστείο ή το ψυγείο μας, σταματάμε και παίρ-
νουμε λίγο χρόνο. Μελέτες υποδεικνύουν ότι η μέση 
“λιγούρα” διαρκεί μόνο 10 λεπτά. Έτσι μπορούμε να 
αποσπάσουμε τον εαυτό μας κάνοντας κάτι άλλο.
Έξι τρόφιμα που βοηθούν στην αποτοξίνωση του ήπα-
τος.
Συλλέξαμε μερικά από τα καλύτερα τρόφιμα που θα 
καθαρίσουν το συκώτι, και είναι γεμάτα από αντιοξει-
δωτικά και προβιοτικά, απολαύστε ...
Το πράσινο τσάι είναι γεμάτο από αντιοξειδωτικά φυ-
τών γνωστά ως κατεχίνες, μια ένωση γνωστή για τη 
λειτουργία του ήπατος.
Τα μήλα είναι ψηλά σε πηκτίνη και άλλα χημικά απα-
ραίτητα για τον καθαρισμό και την απελευθέρωση 
τοξινών από το πεπτικό σύστημα. Τα μήλα διευκολύ-
νουν το ήπαρ να χειριστεί το τοξικό φορτίο κατά τη δι-
άρκεια της διαδικασίας καθαρισμού.
Ο κουρκουμάς είναι το αγαπημένο καρύκευμα του 
ήπατος και βοηθά στην αποτόξίνωσή του, βοηθώντας 
τα ένζυμα που το καθαρίζουν
Τα καρύδια είναι μια καλή πηγή γλουταθειόνης, λι-
παρών οξέων ωμέγα-3 και του αμινοξέος αργινίνη, 
που υποστηρίζει φυσιολογικές δράσεις καθαρισμού 
του ήπατος, ειδικά όταν αποτοξινώνουν την αμμω-
νία.
Το ακατέργαστο σπανάκι είναι επίσης μια σημαντική 
πηγή γλουταθειόνης, ενεργοποιώντας τα ένζυμα κα-
θαρισμού τοξινών του ήπατος.
Τα λεμόνια περιέχουν πολύ υψηλές ποσότητες βιταμί-
νης C, που βοηθούν στην τόνωση του ήπατος και βο-

ηθούν στη μετατροπή τοξικών υλικών σε ουσίες που 
μπορούν να απορροφηθούν από το νερό.

5. Η ελεύθερη μέρα… κάνει καλό
Αν “χαλάσουμε” τη διατροφή μας που και που, μπο-
ρεί να κάνει πραγματικά καλό! Προσπαθούμε μία 
φορά την εβδομάδα να έχουμε μία μέρα όπου μπο-
ρούμε να τρώμε ό,τι θέλουμε.
Χαρίζοντας στον εαυτό μας μία μικρή απόλαυση θα 
μας βοηθήσει να μείνουμε συγκεντρωμένοι στους 
στόχους μας, να αισθανόμαστε λιγότερο στερημένοι, 
ακόμη και να βοηθήσουμε στην καύση λίπους - κρα-
τάμε το μεταβολισμό μας υψηλά.

6. Χαλαρώνουμε
Μερικοί άνθρωποι είναι πιθανό να τρώνε περισσότε-
ρο όταν είναι στρεσαρισμένοι και να προκαλούν ζημιά 
στο σώμα τους.
Όταν βρισκόμαστε σε καταστάσεις υψηλής πίεσης, 
το σώμα απελευθερώνει μια ορμόνη που ονομάζεται 
κορτιζόλη, η οποία προκαλεί αποθήκευση λίπους.
Διαχειριστείτε τα επίπεδα άγχους, κάνοντας μαθή-
ματα γιόγκα, διαλογισμό ή ακόμα και απλές ασκή-
σεις αναπνοής.

7. Ορίζουμε ρεαλιστικούς στόχους
Όποιος πιστεύει ότι μέσα σε μια μέρα θα δει αλλα-
γή, μάλλον πρέπει να αναθεωρήσει τους στόχους του. 
Δεν μπορούμε να περιμένουμε να φτάσουμε αμέ-
σως στο στόχο μας, οπότε θέτουμε στόχους που εί-
ναι πραγματικά εφικτοί.

Επίσης είναι περισσότερο πιθανό ότι εάν αδυνατίσου-
με σταδιακά, θα κρατηθούμε ευκολότερα στα κιλά 
αυτά. Έτσι ένα ή δύο κιλά την εβδομάδα είναι ένας 
εφικτός στόχος.

8. Ενεργοποιούμαστε
Μπορούμε πολύ εύκολα να κάψουμε επιπλέον θερ-
μίδες, απλά ενεργοποιώντας τον τρόπο ζωής μας. Αν 
φοβάστε να εγγραφείτε σε κάποιο γυμναστήριο, μπο-
ρείτε απλά να κάντε μικρές αλλαγές στην καθημερινό-
τητά σας, όπως να περπατάτε για 15 λεπτά κάθε μέρα. 
Ή μπορείτε να αγοράστε ένα οικονομικό για αρχή όρ-
γανο γυμναστικής, όπως ένα ποδήλατο γυμναστικής 
ή ένα ελλειπτικό μηχάνημα. Στα Kinissis μπορείτε να 
βρείτε ευκαιρίες αγοράς με δυνατότητα άτοκων δό-
σεων στα περισσότερα μοντέλα. 
Αλλά το καλύτερο είδος άσκησης είναι όταν δεν αι-
σθανόμαστε ότι κάνουμε υπερπροσπάθεια, αλλά 
όταν το κάνουμε επειδή μας αρέσει. Προσπαθήστε 
να βρείτε τον τρόπο άσκησης που ταιριάζει στα μέτρα 
σας και προπονηθείτε ενώ διασκεδάζετε.

9. Το μέγεθος… μετράει
Ελέγξτε το μέγεθος των μερίδων σας για να κόψετε 
εύκολα τις περιττές θερμίδες. Ακόμα και τα «υγιεινά» 
τρόφιμα όπως το καστανό ρύζι, το ψωμί ολικής άλε-
σης, το κοτόπουλο και τα ψάρια μπορούν να κάνουν 
ζημιά, αν το παρακάνουμε.Πριν ξεκινήσετε το μαγεί-
ρεμα, είναι μια καλή ιδέα να ζυγίζετε τα τρόφιμά 
σας, έτσι ώστε να μην μπείτε στον πειρασμό να φάτε 
υπερβολικά.
Εναλλακτικά προσπαθήστε να τρώτε μόλις το ένα τρί-
το από τις συνηθισμένες μερίδες. Αυτό θα μπορού-
σε να μειώσει την πρόσληψη θερμίδων κατά περίπου 
500 κάθε μέρα. 

10. Πάνω από όλα αισιοδοξία
Οι ειδικοί λένε ότι η χαμηλή αυτοεκτίμηση είναι η με-
γαλύτερη αιτία υπερβολικής κατανάλωσης τροφής. 
Οπότε σκεφτόμαστε θετικά και εστιάζουμε στην τό-
νωση της αυτοπεποίθησής μας. Αγοράστε ρούχα 
που μας ταιριάζουν και μας κολακεύουν  με βάση το 
τωρινό σωματότυπό μας.
Εμπιστευθείτε το σώμα σας ότι μπορεί να επιτύχει τα 
πάντα, κάνοντας ένα βήμα κάθε φορά. Μην τιμωρείτε 
τον εαυτό σας εάν δεν πετυχαίνετε τους στόχος σας, 
σιγουρευτείτε όμως ότι την επόμενη μέρα θα κάνετε 
ένα νέο ξεκίνημα.

10 εύκολοι τρόποι 
για να χάσεις τα περιττά κιλά των γιορτών

Ο ι αποκριές είναι μια μέρα αρκετά 
ιδιαίτερη και σε αυτή τηρούνται κά-

ποια έθιμα. Σε προηγούμενο άρθρο μας, 
είδαμε πότε πέφτει η Τσικνοπέμπτη, κα-
θώς και ποια είναι η σχέση της με τις 
απόκριες.
Παρακάτω μπορείς να μάθεις τι γιορτή εί-
ναι οι αποκριές, ποια είναι τα έθιμα που 
τηρούνται και φυσικά πότε πέφτουν.

Από που πήραν το όνομα τους οι απόκριες
Οι απόκριες ή αποκριές ετυμολογικά 
προέρχονται από τις λέξεις από και κρέ-
ας. Ουσιαστικά ορίζουν την αποχή από το 
κρέας λίγο πριν την μεγάλη νηστεία της 
Σαρακοστής. Μάλιστα και η λέξη καρνα-
βάλι σημαίνει ακριβώς το ίδιο πράγμα 
μιας και προέρχεται από τη λατινική λέξη 
carnis που σημαίνει κρέας.

Απόκριες σημαίνει διακοπή κρεατοφαγίας 
Πιο συγκεκριμένα, η Κυριακή της Από-
κρεω, το όνομα της οποίας σχετίζεται 
και αυτό με τις αποκριές, είναι η τελευ-
ταία μέρα της εβδομάδας της Κρεατινής 
και πολύ απλά είναι και η τελευταία μέρα 
που καταναλώνουμε κρέας πριν τη νη-
στεία του Πάσχα.
Την επόμενη εβδομάδα, της Τυρινής ή 
αλλιώς της Τυροφάγου, επιτρέπεται να 
φάμε μόνο τυρί και γαλακτοκομικά προ-
ϊόντα, που είναι παράγωγα του κρέατος, 
ενώ μετά την Καθαρά Δευτέρα ξεκινάει η 
Σαρακοστή.

Πότε πέφτουν οι απόκριες
Οι απόκριες πέφτουν κάθε χρόνο την τε-
λευταία Κυριακή πριν την Σαρακοστή, η 
οποία όπως είπαμε ξεκινά με την Καθαρά 

Δευτέρα. Ουσιαστικά λοιπόν, η Κυριακή 
πριν την Καθαρά Δευτέρα έχει επικρατή-
σει και σαν Κυριακή της αποκριάς.

Η τελευταία Κυριακή της Αποκριάς είναι 
στις 17 Μαρτίου 2024.
Η Τσικνοπέμπτη είναι στις 7 Μαρτίου 

2024.
Πότε πέφτει το καρναβάλι
Αυτή είναι και η ημέρα που κορυφώνο-
νται και οι καρναβαλικές εκδηλώσεις, συ-
νήθως με μεγάλες παρελάσεις. Προσοχή 
όμως, μην την μπερδέψετε με την Κυρια-
κή της Απόκρεω που είναι μια βδομάδα 
νωρίτερα.
Η Καθαρά Δευτέρα είναι στις 18 Μαρτί-
ου 2024.
Η Αποκριά ή το Τριώδιο ξεκινά την Κυρια-
κή 25 Φεβρουαρίου 2024
Για τις επόμενες χρονιές μπορούμε να 
συνοψίσουμε:
-Για το 2025 οι αποκριές πέφτουν στις 02 
Μαρτίου
- Για το 2026 οι αποκριές πέφτουν στις 22 
Φεβρουαρίου
Καλά μασκαρέματα!

Πότε πέφτουν οι απόκριες 2024
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Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels  ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):
Νυχτοφύλακα 
Περιγραφή Εργασίας: 
•Επίβλεψη της εισόδου, εξόδου προσωπικού. 
•Επίβλεψη της φύλαξης της περιμέτρου των ξενοδοχείων.
Προσόντα:
•Δίπλωμα ιδιώτη φύλακα θα θεωρηθεί επιπλέον προσόν.
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής. 
•Καθαρό ποινικό μητρώο.                                                                                                                                
•Προηγούμενη εμπειρία επιθυμητή αλλά όχι απαραίτητη.          
Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                
Εκπαίδευση στα πρωτόκολλα της εταιρίας.                                                               
Ολόχρονη εργοδότηση.                                                                                           
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας. 
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην κάτωθι 
διεύθυνση:
e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρία Paphian Blue Travel στην Πάφο της Κύπρου ζητεί να προσλάβει 

προσωπικό για τη στελέχωση του γραφείου της.

Λειτουργό Ταξιδιωτικού Γραφείου

Περιγραφή Εργασίας:

•Διαχείριση Ταξιδιωτικού Γραφείου

•Κρατήσεις: αεροπορικών εισιτηρίων, ξενοδοχείων, εκδρομών.

•Προώθηση πωλήσεων. 

Απαραίτητα προσόντα:

•Άριστη γνώση της αγγλικής και ελληνικής γλώσσας.

•Ικανότητα εργασίας σε ομάδα.

•2-3 χρόνια εμπειρία σε ταξιδιωτικό γραφείο. 

Η εταιρία προσφέρει:

•Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας

•Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον

•Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης

•Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην 

κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com

Constantinou Bros Hotels

Human resources department

Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος

www.cbh-cyprus.com

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):

Barman
Bar Waiter

Προσόντα:
•Δίπλωμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συναφή κλάδο                                                                        
θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.                                                                                          
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής.                                                                                                                                    
•3 χρόνια προηγούμενη εμπειρία σε 4 ή 5 αστέρων ξενοδοχείο. 

Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                                                              
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας 

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται 
στην κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
ΤΗΛ: 26 964898, ΦΑΞ: 26 964503

Για διαγωνίσματα 10 ευρώ την ώρα. 

ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΙ ΜΕΤΑΦΡΑΣΕΙΣ 

σε όλες τις γλώσσες 

και η επιμέλεια και ΕΚΠΟΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 

όλων των ειδών σε όλα τα θέματα από έμπειρο προσωπικό. 

`Για πληροφορίες 99567680 & 99571542

ΠΑΡΑΔΙΔΟΝΤΑΙ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ 
ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΗ 

Η εταιρία Constantinou Bros Hotels στην Πάφο, Κύπρο, ζητεί να προσλάβει

ΥΠΕΥΘΥΝΟ/ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΤΗ ΑΓΡΟΚΤΗΜΑΤΟΣ

Περιγραφή Εργασίας: 
• Υπεύθυνος για την ομαλή λειτουργία του αγροκτήματος
• Το άτομο θα πρέπει να γνωρίζει πώς να χειρίζεται γεωργικά μηχανήματα: 
μηχανήματα άρδευσης νερού / ελκυστήρες και άλλες γεωργικές μηχανές.
• Προγραμματισμός φυτεύσεων, λιπάνσεων, ψεκασμών, κλπ.
• Καθοδήγηση, εκπαίδευση και αξιολόγηση των εργατών, για τον καλύτερο 
τρόπο διατήρησης των φυτών και δέντρων.
• Διασφάλιση περιβαλλοντικής πολιτικής.

   Απαιτούμενα Προσόντα Υποψηφίων:

• Πανεπιστημιακό δίπλωμα ή τίτλος ή ισότιμο προσόν στην Γεωπονία.

    Η Εταιρία Προσφέρει

• Πακέτο απολαβών αναλόγως προσόντων και εμπειρίας
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:
e-mail: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human Resources Department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
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Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

ΠΩΛΟΥΝΤΑΙ 
Πωλούνται δύο συνεχόμενα τεμάχια περιοχή Αναβαργός. 

Για πληροφοερίες στο τηλ: 99603363

ΚΟΠΗ ΒΑΣΙΛΟΠΙΤΑΣ PARADISE GARDENS CENTER

Το Σάββατο 13 Ιανουαρίου 2024 το Paradise Gardens Center του συμπολίτη μας 

Κλείτου Ιωάννου, θα κόψει την Βασιλότιτα και τέσσερις τυχέροι θα κέρδίσουν από ένα 

δώρο.

Η εκδήλωση θα έχει οβελία και γουρούνια.

Από νωρίς το πρωί που θα μπει επάνω ο οβελίας μέχρι τις 14:00 με πλούσια 

μεζεδάκια.

Όσοι επιθυμείτε να παρευρεθείτε κάντε την κράτηση σας:

Τηλ.: 99106100

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ

Η διεύθυνση και το προσωπικό της εφημερίδας Αδέσμευτος της Πάφου, του Ράδιο 

Κόσμος και της ιστοσελίδας cosmosnews, απευθύνουν θερμές ευχαριστίες στις 

ακόλουθες επιχειρήσεις και καταστήματα, για τα δώρα που διέθεσαν στην κλήρωση 

του προσωπικού μας κατά το κόψιμο της βασιλόπιτας.

• ΥΠΕΡΑΓΟΡΕΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ

• Πρατήριο καυσίμων ΕΣΣΟ - ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΤΕΦΑΝΟΥ

 τα οινοποιία: 

• ΟΔΑΠ  

• ΚΕΟ

• το πρατήριο καυσίμων R.A.M OIL KATO PAPHOS ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΥ

• τον ΜΑΡΙΟ ΕΥΡΙΠΙΔΟΥ

• την Ζ&Χ GROUP 

• και το κατάστημα οπτικών MY OPTIX 

Ευχαριστούμε θερμά και ευχόμαστε μια καλή και δημιουργική χρονιά. 

ΟΤΑΝ ΟΙ ΣΥΝΘΕΤΕΣ ΜΑΣ ΓΡΑΦΑΝΕ ΤΡΑΓΟΥΔΙΑ ΔΕΝ ΥΠΟΨΙΑΖΟΝΤΟΥΣΑΝ ΤΗ ΔΙΑΧΡΟΝΙΚΟΤΗΤΑ 
ΤΩΝ ΤΡΑΓΟΥΔΙΩΝ ΤΟΥΣ.

«ΑΠΟΨΕ ΤΡΑΓΟΥΔΑΜΕ τους ΕΛΛΗΝΕΣ ΣΥΝΘΕΤΕΣ»

Μπουάτ Ορφέας (στη Χλώρακα) το Σάββατο 13 Ιανουαρίου 2024.

Οι συναρπαστικές δεκαετίες στο τελευταίο μισό του 20ου αιώνα είχαν τα θετικά και τα αρνητικά τους. Ίσως μετρούσε περισσότερο η 
συμμετοχή με τις παρέες που μπορούσαν να τραγουδάνε όλοι μαζί και να συμμετέχουν σε μια υπόθεση με κοινωνικοπολιτικές προεκτά-
σεις. Ήσαν δεκαετίες εξάρσεων σε όλους τους τομείς της πνευματικής και καλλιτεχνικής ζωής. Δεν θα διστάσουμε ούτε θα χάσουμε την 
ευκαιρία να σας πούμε και δικά μας τραγούδια, συμμετέχοντας έτσι και στο γενικότερο οικοδόμημα της μουσικής μας ιστορίας. 
Αν το νέο Έτος ήταν λουλούδι, μακάρι το άρωμά του να διαλύσει κάθε τι άσχημο από την ατμόσφαιρα της ζωής  …..να σας την πλημμυ-
ρίσει μ’ αυτό που επιθυμείτε και ονειρεύεστε.
Ελένη Ευσταθίου, Μάρω Φιλίππου, Θεανώ Ιωαννίδου, Δημήτρης Γερμανός (με την κιθάρα του), Μάρω Ηροδότου, Άννα Ιορδάνους, 
Ερατώ Παναγιωτάκη, Λάκης Σοφοκλέους, στις εξιστορήσεις η ερευνήτρια δημοσιογράφος Κική Περικλέους….κι εγώ στα πλήκτρα, το 
Σάββατο 13 Ιανουαρίου στις 9.00 το βράδυ θα σας περιμένουμε στον «Ορφέα» να συνταξιδέψουμε τραγουδώντας. 
Aς ευχηθούμε ότι το νέο έτος θα κάνει τα όνειρα όλου του κόσμου πραγματικότητα και θα σκορπίσει ευτυχία και υγεία.

Ανδρέας Α. Αρτέμης
Μουσικοσυνθέτης-Ερμηνευτής

Σας ενημερώνουμε ότι η είσοδος είναι 10 ευρώ και χρεώνεται ξεχωριστά η κατανάλωση ποτών.
Για πληροφορίες  μπορείτε ένα επικοινωνείτε με τον κ. Κυριάκο Ταπακούδη 

ιδιοκτήτη του χώρου  στο τηλέφωνο 99435899.

Ανοιχτή 
Γραμμή 

Διαδρομές:
Kαθημερινά 7:15 π.μ.-  9:00 π.μ.

Έγκυρη μαχητ ική και  υπεύθυνη ενημέρωση, 
χωρίς υπερβολές από την έμπειρη δημοσιο-
γραφική ομάδα.

Παρεμβάσεις ακροατών 
στα τηλ. 26 22 22 40 - 26 22 22 50
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WRC: Με 70 συμμετοχές ο αγώνας πρεμιέρα 
του 2024 στο Μόντε Κάρλο
Η αυτοκινητιστική ομοσπονδία του Μονακό 

έδωσε στην δημοσιότητα την λίστα συμμετο-
χών για το ράλλυ Μόντε-Κάρλο (24-28/1) με 

το οποίο θα αρχίσει η φετινή σεζόν στο WRC. 70 αυ-
τοκίνητα θα ανέβουν τη ράμπα της εκκίνησης
Σχεδόν 3 μήνες αγωνιστικής απραξίας σύντομα θα 
είναι παρελθόν. Η 52η έκδοση του WRC θα αρχίσει 
σε κάτι λιγότερο από τρεις εβδομάδες με το ράλλυ 
Μόντε-Κάρλο, σε μια σεζόν που θα έχουμε αλλαγές 
σε όλα τα επίπεδα. Το μεσημέρι της Δευτέρας, η αυ-
τοκινητιστική ομοσπονδία του Μονακό ανακοίνωσε 
την λίστα συμμετοχών για τον εναρκτήριο αγώνα της 
σεζόν. Ο αρχικός αριθμός αυτών στις 22 Δεκεμβρί-
ου του 2023, όταν και έληξε η προθεσμία δήλωσεις 
συμμετοχών ήταν 93! Ωστόσο η FIA, αναγκάστηκε να 
κόψει 23 συμμετοχές μιας και ο ανώτατος αριθμός 
συμμετεχόντων είναι 70 με βάση τους κανονισμούς 
της. 70 λοιπόν θα είναι και τα πληρώματα τα οποία 
θα ανέβουν τη ράμπα της εκκίνησης το απόγευμα της 
Πέμπτης (25/1). 
Από τις 70 συμμετοχές που κατάφερε να συγκεντρώ-
σει το ράλλυ Μόντε-Κάρλο, οι οκτώ αφορούν το WRC. 
Τρανταχτή απουσία είναι αυτή του Kalle Rovanpera, 
ο οποίος πήρε την απόφαση να τρέξει σε επιλεγμέ-
νους αγώνες με την Toyota Gazoo Racing το 24. Η 
Ιαπωνική εταιρεία, θα παρατάξει τρία Yaris Rally1 
στις παγωμένες ειδικές της οροσειράς των Άλπεων. 
Το ένα από αυτά θα μοιραστούν οι Sebastien Ogier/

Vincent Landais, με τον οκτάκις παγκόσμιο πρω-
ταθλητή να έχει τη μεγάλη ευκαιρία να κάνει δέκα 
τις νίκες του στο Μόντε-Κάρλο. Τον Γάλλο θα πλαι-
σιώσουν οι Elfyn Evans/Scott Martin και Takamoto 
Katsuta/Aaron Johnston. Σε νέα μονοπάτια θα βα-
δίσει και η Hyundai Shell Mobis η οποία θα κατέβει 
και εκείνη με τρία i20 στην διάθεσή της. Τα δύο από 
αυτά θα τα οδηγήσουν οι Thierry Neuville/Martin 
Wydaeghe και Ott Tanak/Martin Jarveoja, με τον 
Εσθονό να επιστρέφει μετά την περίοδο 2020-2022. 
Στις ασφάλτινες ειδικές του Μόντε-Κάρλο θα πραγ-

ματοποιηθεί το comeback του Andreas Mikkelsen 
στην μεγάλη κατηγορία μιας και ο Νορβηγός θα εί-
ναι το τρίτο i20 στην πρεμιέρα της φετινής σεζόν.                                                                                                                                        
Τέλος η M-Sport θα έχει στην διάθεση της τους 
Gregoire Munster/Louis Louka και Adrien Fourmaux/
Alexander Coria. Οι Βρετανοί θα παρουσιάσουν το 
livery τους τις επόμενες ημέρες στο Birmingham 
της Αγγλίας, στο φεστιβάλ που θα διοργανώσει το 
Autosport. Την μερίδα του λέοντος καταλαμβάνουν 
οι συμμετοχές που δηλώθηκαν για το WRC 2, οι οποί-
ες φτάνουν στο σύνολο τους τις 29. Με μεγάλο ενδι-

αφέρον αναμένεται το πολυαναμενόμενο ντεμπού-
το της Toyota στην συγκεκριμένη κατηγορία καθώς 
θα δούμε τέσσερα Yaris Rally2 να παρελαύνουν στην 
Γαλλική ριβιέρα. 
Τα δύο από αυτά θα τα μοιραστούν δύο γνώριμα 
πρόσωπα που έχουν περάσει στο παρελθόν από το 
WRC. Ο λόγος φυσικά για τους Bryan Bouffier/Fredric 
Vauclare (2oς γενικής το 2014) και Stephane Lefebvre/
Andy Malfoy. Το γαλλικό δίδυμο θα συμπληρώσουν 
οι Sami Pajari/Enni Malkonen εξαργυρώνοντας την 
καλή σεζόν που πραγματοποίησαν πέρσι. Επιπλέον 
τη νέα εποχή των Ιαπώνων στο WRC 2 θα εγκαινιά-
σει ο Jan Solans (μικρός αδερφός του Nil) με συνο-
δηγό τον David Liste Vazquez.Ανανεωμένο αναμένε-
ται να είναι το δίδυμο της Citroen, καθώς ο Nikolay 
Gryazin άφησε την Toksport και προσχώρησε στο 
έμψυχο δυναμικό των Γάλλων. Μαζί του θα είναι ο 
Yohan Rossel. Πέρα από αυτό το WRC 2 έχει και άρω-
μα Ελλάδας, αφού ο Ιορδάνης Σερδερίδης θα συμμε-
τάσχει στο ράλλυ Μόντε-Κάρλο με ένα Volkswagen 
Polo GTI R5, με παρτενέρ τον Fredric Miclotte. Τέλος 
έχουμε την επιστροφή του Chris Ingram στην δράση 
μετά από δύο χρόνια απουσίας. Μόλις τρεις συμμε-
τοχές απαρτίζουν το WRC 3. Στην συγκεκριμένη κα-
τηγορία θα αγωνιστούν οι Jan Cerny/Ondrej Kracja 
(Ford Fiesta Rally3), Ghjuvanni Rossi/Kylian Sarmezan 
(Renault Clio Rally3) και Carlo Covi/Simone Angi (Ford 
Fiesta Rally3).

Ά ρχισε ο διασημότερος αγώνα rally-raid 
του πλανήτη, που φυσικά δεν είναι 
άλλος από το Rally Dakar, ο οποίος δι-

εξάγετε για πέμπτη συνεχόμενη χρονιά στην 
Σαουδική Αραβία.
Το Rally Dakar του 2024 σηματοδοτεί την 46η 
έκδοση του διάσημου σε όλη την υφήλιο αγώ-

να εκτός δρόμου. Για πέμπτη συνεχόμενη 
φορά θα διεξαχθεί εξ ολοκλήρου εντός των 
συνόρων της Σαουδικής Αραβίας. Ο αγώνας 
ξεκίνησε στις 5 Ιανουαρίου με το prologue 
(shakedown), όπου και καθορίστηκε  η σει-
ρά εκκίνησης για την πρώτη ειδική διαδρο-
μή. Περισσότεροι από 350 οδηγοί αγωνίζο-
νται σε 5.000 χιλιόμετρα χρονομετρημένων 
τμημάτων, με τον αγώνα να ολοκληρώνεται 
στις 19 Ιανουαρίου. Ο αγώνας ξεκίνησε, για 
άλλη μια φορά, από την ιστορική Αlula, δίπλα 
στην Ερυθρά Θάλασσα, ενώ η καρό σημαία θα 
πέσει στο Yanbu. Το 60% του Rally Dakar του 
2024  θα διεξαχθεί σε άγνωστες διαδρομές. 
Θα υπάρχουν 14 ημέρες αγώνων, που θα δι-

ακόπτονται από την παραδοσιακή πλέον ημέ-
ρα ανάπαυσης.
Στα αυτοκίνητα ο αγώνας αλλάζει πρωταγω-
νιστές με τους Yazzed Al Rajhi με Toyota Hilux, 
Nasser Al-Attiyah με Prodrive Hunter και 
Carlos Sainz με Audi να είναι οι στρατηγικοί 
παίκτες του αγώνα.

Στης μοτοσικλέτες ο Ross Branch έκτισε διαφο-
ρά από τους Nacho Cornejo και Ricky Brabec 
αλλά στο Dakar όλα μπορούν να γίνουν.
Στα φορτηγά η τρόικα J.Van Kasteren, Martin 
Macik και ο Ales Haprais προηγούνται και κυ-
νηγούν το όνειρο του Dakar.
Στα Quads προηγούνται οι Andujar,Giroud 
και Madeiros με της διαφορές τους να πα-
ραπέμπουν σε αγώνα μέχρι τέλους. Στα SSV 
οι Sadeleer, Varella και Batista με μικρές δια-
φορές στους χρόνους θα παλεύουν μέχρι τον 
τερματισμό και στα Challenger οι E.Goczal, 
M. Goczal και Gutherie να προηγούνται με 
τον E.Goczal να έχει κτίσει μία διαφορά ίσως 
ασφαλείας.

Dakar Rally 2024!
Άρχισε ο διασημότερος αγώνα rally-raid

Π ραγματοποιήθηκε την Δευτέρα 8 Ιανου-
αρίου η απονομή των επάθλων του Εσω-
τερικού Πρωταθλήματος του Pafos Motor 

Sport Association. Σε μια σεμνή τελετή που έλα-
βε χώρα στο Πολυχώρο Πολιτισμού «ΑΤΤΙΚΟΝ» το 
παρών τους έδωσαν Πολιτικοί και Πολιτειακοί αξι-
ωματούχοι εκπρόσωποι των σωματείων του μη-
χανοκίνητου αθλητισμού, Όμιλος Φίλων Αυτοκι-
νήτου και του Συνδέσμου Αυτοκινήτου Λάρνακας, 
φίλοι του Σωματείου όπως και οι πρωταθλητές 
αθλητές για το 2023. Πρωταθλητής οδηγός ταχύ-
τητας ο Μιλτιάδης Μιλτιάδου με το απόλυτο των 
νικών που είναι συνάμα και πρωταθλητής Κύπρου 
στην κατηγορία RCK2. Στην δεύτερη θέση ο Νίκος 
Μιλτιάδου και τρίτος ο Αντώνης Γεωργίου. Στην δι-
κίνητη κατηγορία πρωταθλητής στέφθηκε ο Σω-
τήρης Πετρακίδης. Στο Πρωτάθλημα ράλλυ οδη-
γών ισοβαθμία για τον Χρίστο Χριστοδούλου και 
Κωσταντίνο Ζάκο όπως στους συνοδηγούς με τον 

Βαγγέλης Ξενοφώντος και Στέλιο Ζάκο. Στην εκδή-
λωση τιμήθηκαν και άλλοι οδηγοί του Σωματείου  
για την συμμετοχή/αποτελέσματα τους στα διά-
φορα πρωταθλήματα και φίλοι του Σωματείου για 
την προσφορά τους προς το Σωματείο. Στο τέλος 
της εκδήλωσης έγινε και η καθιερωμένη κοπή της 
βασιλόπιτας του Σωματείου.  
Απονομή Επάθλων του Pafos Motor Sport 
Association!
Πραγματοποιήθηκε την Δευτέρα 8 Ιανουαρίου η 
απονομή των επάθλων του Εσωτερικού Πρωτα-
θλήματος του Pafos Motor Sport Association. Σε 
μια σεμνή τελετή που έλαβε χώρα στο Πολυχώ-
ρο Πολιτισμού «ΑΤΤΙΚΟΝ» το παρών τους έδω-
σαν Πολιτικοί και Πολιτειακοί αξιωματούχοι εκ-
πρόσωποι των σωματείων του μηχανοκίνητου 
αθλητισμού, Όμιλος Φίλων Αυτοκινήτου και του 
Συνδέσμου Αυτοκινήτου Λάρνακας, φίλοι του Σω-
ματείου όπως και οι πρωταθλητές αθλητές για το 
2023. Πρωταθλητής οδηγός ταχύτητας ο Μιλτιά-
δης Μιλτιάδου με το απόλυτο των νικών που είναι 
συνάμα και πρωταθλητής Κύπρου στην κατηγορία 
RCK2. Στην δεύτερη θέση ο Νίκος Μιλτιάδου και 
τρίτος ο Αντώνης Γεωργίου. Στην δικίνητη κατη-
γορία πρωταθλητής στέφθηκε ο Σωτήρης Πετρα-
κίδης.Στο Πρωτάθλημα ράλλυ οδηγών ισοβαθμία 
για τον Χρίστο Χριστοδούλου και Κωσταντίνο Ζάκο 
όπως στους συνοδηγούς με τον Βαγγέλης Ξενοφώ-
ντος και Στέλιο Ζάκο.Στην εκδήλωση τιμήθηκαν και 
άλλοι οδηγοί του Σωματείου  για την συμμετοχή/
αποτελέσματα τους στα διάφορα πρωταθλήματα 
και φίλοι του Σωματείου για την προσφορά τους 
προς το Σωματείο. Στο τέλος της εκδήλωσης έγι-
νε και η καθιερωμένη κοπή της βασιλόπιτας του 
Σωματείου.  

Απονομή Επάθλων του Pafos Motor 
Sport Association!



23Με τον Μάριο Ευριπίδου Αθλητικό Συντάκτη
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Σάββατο 13 Ιανουαρίου 2024Α Sports
Αθλητικός “Αδέσμευτος”

Περισσότερες αθλητικές ειδήσεις στην ιστοσελίδα cosmosnews.com.cy

Την αθλητική επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Το σχόλιο της εβδομάδας

Μεταγραφές πότε;
Σ Στην Πάφο είναι ηλίου φαεινότερο ότι η ομάδα έχει πρό-

βλημα σχεδόν σε όλες τις γραμμές. Καλώς, ή κακώς, γρά-
φτηκαν οι Κανέ και Μελούσο, όμως τι γίνεται απ’ εκεί και 
πέρα; Πότε θα γίνουν οι άλλες δύο προσθήκες; Δεν έπρεπε 
να ήταν ήδη έτοιμοι; Ο κύριος Κριστιάνο Τζιαρέτα που θεω-
ρείται έμπειρος σε τέτοια θέματα δεν έπρεπε να κλείσει άμε-
σα το θέμα; Παράξενα πράγματα! 

Τις τελευταίες ημέρες φούντωσαν οι φήμες που 
ήθελαν τη διοίκηση της Πάφος fc να απολύει τον 

Κάρλος Καρσέδο, όχι μόνο για την ήττα από τη Δόξα, 
αλλά κυρίως για την αγωνιστική εικόνα που παρουσι-
άζει η ομάδα. 

Κάποιοι, μάλιστα, προχώρησαν ένα βήμα πάρα 
πέρα, διαλέγοντας τον επόμενο προπονητή για 

την Πάφος fc. Μερικοί έβαλαν τον πήχη πολύ ψηλά, 
«δίνοντας» τον Ιβάν Γιοβάνοβιτς, πρώην τεχνικό του 
ΠΑΟ, ως ένα φαβορί για τον πάγκο της Πάφος fc. Κά-
ποιοι άλλοι πρότειναν τον τέως τεχνικό της Ομόνοιας 
Σοφρώνη Αυγουστή. Ο δεύτερος σε σύγκριση με τον 
πρώτο, έχει σαφές πολύ χαμηλότερες απολαβές. 

Σύμφωνα με δημοσιεύματα στην Ελλάδα, ο Ιβάν 
Γιοβάνοβιτς αμειβόταν στον Παναθηναϊκό με 

ποσό που αγγίζει το 1 εκ. ευρώ τον χρόνο. Όπως ανα-
φέρει η ιστοσελίδα newspao ο 60χρονος Σέρβος προ-
πονητής είχε απολαβές περίπου 1 εκατομμύριο ευρώ 
+ κάποια μπόνους.
Απ’ εκεί και πέρα, όσο αφορά τον κύπριο προπονητή, 
οι απολαβές του κυμαίνονται πολύ χαμηλότερα από 
του Σέρβου πρώην τεχνικού του ΑΠΟΕΛ. 

Στο τραπέζι, κάποιοι έριξαν και το όνομα του 
πρώην ομοσπονδιακού προπονητή Τιμούρ Κε-

τσπάγια. Ένα όνομα που είχε «παίξει» και παλαιότερα 
στο ρεπορτάζ της παφιακής ομάδας. 

Τώρα, όσο αφορά τον Καρσέδο… Τι να πούμε. Εί-
ναι αλήθεια ότι περιμέναμε περισσότερα από τον 

πρώην βοηθό του Έμερι. Δεν είναι δυνατόν να μην απο-
κόμισε τεράστιες εμπειρίες δίπλα του, ειδικά τις τρεις 
χρονιές που κατέκτησε το Europa league.

Με την πλάτη στον τοίχο τεχνική ηγεσία και ποδοσφαιριστές της Πάφος 
fc. Αν δεν κερδίσουν ούτε την ΑΕΖ αναμένεται να υπάρξει πολύ έντονη 
αντίδραση από τον (απογοητευμένο) κόσμο. 

Α ντίστροφη μέτρηση για το τέλος 
της πρώτης φάσης του Πρωτα-

θλήματος Β’ Κατηγορίας που θα ολο-
κληρωθεί την Κυριακή 14 Ιανουαρίου 
2024. Σε σχέση με το αρχικό πρόγραμ-
μα, προκύπτουν κάποιες αλλαγές με 
την ώρα έναρξης αγώνων του Σαββά-
του. Απευθείας από τη Cytavision θα 
μεταδοθούν οι αγώνες Διγενής Ακρί-
τας Μόρφου - Ένωση Νέων Παραλι-
μνίου και ΠΟ Αχυρώνας Ονήσιλος - 
Πέγεια.
Συνοπτικά το πρόγραμμα της 15ης 
αγωνιστικής όπως διαμορφώθηκε 
μετά τις αλλαγές:

Σάββατο 13.01.2024 / 14:00
Διγενής Μόρφου - ΕΝ Παραλιμνίου
Ακρίτας Χλώρακας - Αγία Νάπα
ΠΟ Αχυρώνας Ονήσιλος - Πέγεια
Σάββατο 13.01.2024 / 14:30
ΠΑΕΕΚ - Ομόνοια Αραδίππου
ΠΟ Ξυλοτύμπου - ΜΕΑΠ
Ερμής Αραδίππου - ΕΝΑΔ
ΕΝΥ Διγενής Ύψωνα - ΑΣΙΛ
Κυριακή 14.01.2024 / 14:30
Ομόνοια 29Μ - Ολυμπιακός

Η έναρξη της δεύτερης φάσης είναι 
ορισμένη την αμέσως επόμενη εβδο-
μάδα σε δύο ομίλους.

Φινάλε στη Β’ κατηγορία...

Μάχη γιά Μιά θέση στην πρώτη έξάδά… 

Κρίσιμα τα επόμενα παιχνίδια

ΣΑββΑΤΟ 13.01.2024 / 14:00
Διγενής Μόρφου - ΕΝ Παραλιμνίου
Ακρίτας Χλώρακας - Αγία Νάπα
ΠΟ Αχυρώνας Ονήσιλος - Πέγεια
Σάββατο 13.01.2024 / 14:30
ΠΑΕΕΚ - Ομόνοια Αραδίππου
ΠΟ Ξυλοτύμπου - ΜΕΑΠ
Ερμής Αραδίππου - ΕΝΑΔ
Freedom24 ΕΝΥ Διγενής Ύψωνα - ΑΣΙΛ
ΚυριΑΚή 14.01.2024 / 14:30
Ομόνοια 29Μ - Ολυμπιακός

Αγωνιστικό πρόγραμμα Β’ κατηγορίας
15η αγωνιστική

ΠΑρΑΣΚευή, 12 ιΑνΟυΑριΟυ
Εθνικός Άχνας – ΑΠΟΕΛ
Νέα Σαλαμίνα – ΑΕΚ
ΣΑββΑΤΟ, 13 ιΑνΟυΑριΟυ
17:00 Οθέλλος Αθηαίνου – Καρμιώτισσα
18:00 Ομόνοια – Δόξα Κατωκοπιάς
19:00 Ανόρθωση – ΑΕΛ
ΚυριΑΚή, 14 ιΑνΟυΑριΟυ
16:00 Πάφος FC – ΑΕΖ
19:00 Απόλλων - Άρης

Πρόγραμμα A’ κατηγορίας
19η αγωνιστική 

Α μείωτο παραμέ-
νει το ενδιαφέ-
ρον όσο αφορά 

τις ομάδες που θα κα-
ταλάβουν τις πρώτες έξι 
θέσεις στον βαθμολογι-
κό πίνακα. Το ενδιαφέ-
ρον επικεντρώνεται στο 
ποιες ομάδες θα κατα-
λάβουν τις τελευταίες 
θέσεις της εξάδας, κα-
θώς, πέραν του ΑΠΟΕΛ 
που έχει σοβαρό προβά-
δισμα, καμιά άλλη ομά-
δα δεν νοιώθει ασφα-
λής. Εκτός εξάδας μέχρι 
στιγμής είναι Απόλλων 
και Νέα Σαλαμίνα που 
έχουν αρκετές πιθανό-
τητες να ανατρέψουν τα 
δεδομένα. Η συνέχεια 
είναι καθοριστική, κα-
θώς αναμένεται να κρι-
θούν όλα. 
Ξεκινώντας από την 19η 

αγωνιστική ξεχωρίζου-
με το ντέρμπι Απόλλων 
- Άρη, παιχνίδι που εί-
ναι καθοριστικό ιδιαί-
τερα για τον Απόλλων. 
Βέβαια, είναι νωρίς για 
τελικά συμπεράσματα, 
αλλά αν ο Απόλλων δεν 
κερδίζει, τότε οι ομά-
δες που προπορεύονται 
στον βαθμολογικό πίνα-
κα θα αυξήσουν τη βαθ-
μολογική διαφορά. 
Αν για παράδειγμα η 
Πάφος κερδίσει την ΑΕΖ, 
και την ίδια ώρα χάσει ο 
Απόλλων, τότε η διαφο-
ρά μεταξύ των δύο ομά-
δων ανεβαίνει από τους 
έξι που είναι σήμερα 
στους εννιά βαθμούς. 
Στο παιχνίδι της εξάδας 
είναι και η Νέα Σαλαμί-
να που αγωνίζεται με 
την ΑΕΚ και με νίκη πλη-

σιάζει στους δύο βαθ-
μούς, ενώ σε περίπτωση 
ήττας, η ομάδα της Λάρ-
νακας αυξάνει τη διαφο-
ρά στους 8 βαθμούς. 
Επί της ουσίας, όποιες 
ομάδες της πρώτης εξά-
δας, μαζί με Απόλλων 
και Νέα Σαλαμίνα, πε-

τύχουν τις περισσότερες 
νίκες από δω και πέρα, 
είναι αυτές που θα κα-
ταλάβουν τις έξι πρώτες 
θέσεις. Μετέπειτα, αυ-
τές οι ομάδες θα διεκδι-
κήσουν τον τίτλο, αλλά 
και τις θέσεις που οδη-
γούν στην Ευρώπη. 

Σάββατο 13.01.2024 / 14:30
Γεροσκήπου FC - Αναγέννηση Δερύνειας
Δημοτικό Στάδιο Γεροσκήπου

Γ’ κατηγορία - 7η αγωνιστική

Παιδιά, κάντε υπομονή... 
Έρχονται δύο παικταράδες 

για να πάμε ευρώπη...

Χωρίς ανάσα οι ομάδες μας, κα-
θώς μετά την ολοκλήρωση της 

19ης αγωνιστικής θα έχουμε αγώνες 
κυπέλλου. 
Η Πάφος θα αντιμετωπίσει τον Ολυ-
μπιακό, με τον αγώνα να γίνεται στη 
Λευκωσία. 

Τρίτη, 16 ιανουαρίου
19:00 Νέα Σαλαμίνα – ΑΠΟΕΛ
Τετάρτη, 17 ιανουαρίου

19:00 Ομόνοια 29Μ – Ανόρθωση
19:00 Εθνικός Άχνας – Άρης
19:00 ΑΕΚ – Οθέλλος Αθηαίνου
Πέμπτη, 18 ιανουαρίου
19:00 ΑΕΖ – ΠΑΕΕΚ
19:00 Ολυμπιακός – Πάφος FC
19:00 Ομόνοια Λευκωσίας – Διγενής

Ο αγώνας του Απόλλωνα με την ΑΕΛ 
θα διεξαχθεί την Τετάρτη 24 Ιανουα-
ρίου.

Συνέχεια με κύπελλο...



Π έραν της ΑΕ Ζακακίου που θα αντιμετωπίσει 
αύριο Κυριακή, η Πάφος καλείται να αντιμε-
τωπίσει τέσσερις ομάδες με πρωταγωνιστι-

κούς στόχους, μέσα από τους οποίους ίσως κριθεί και 
η θέση της στην εξάδα. 
Θυμίζουμε ότι, για την 19η αγωνιστική η Πάφος θα 
αντιμετωπίσει την ΑΕΖ και αμέσως μετά, την ΑΕΚ στη 
Λάρνακα σε ένα πολύ καθοριστικό παιχνίδι. Στη συ-
νέχεια, χωρίς ανάσα, αντιμετωπίζει την Ομόνοια στο 
ΓΣΠ και ακολούθως τον Απόλλωνα στην Πάφο και την 
Ανόρθωση στο Αν. Παπαδόπουλος.  
Πάμε να δούμε αναλυτικά, το κάθε παιχνίδι ξεχω-
ριστά. 
Αύριο Κυριακή η Πάφος έχει φαινομενικά το πιο εύκο-
λο παιχνίδι από τα υπόλοιπα τέσσερα. Απέναντι στην 
ΑΕΖ καλείται να δείξει το καλό αγωνιστικό πρόσωπό 
της εάν θέλει να κερδίσει. 
Ο Χουάν Κάρλος Καρσέδο και οι ποδοσφαιριστές 
του που δέχονται σκληρή κριτική τον τελευταίο και-
ρό, καλούνται να «ξυπνήσουν» και να επαναφέρουν 
την ομάδα στις επιτυχίες. Με άλλο αποτέλεσμα εκτός 
από αυτό της νίκης απέναντι στην ΑΕΖ, κινδυνεύει να 
μείνει εκτός εξάδας, αφού Απόλλων και Νέα Σαλαμί-
να καραδοκούν. 
Την επόμενη αγωνιστική, η Πάφος fc ταξιδεύει στο 
ΑΕΚ Αρένα για να αντιμετωπίσει την πολύ επικίνδυ-
νη ΑΕΚ Λάρνακας, η οποία θέλει νίκη πάση θυσία 
για να παραμείνει μέσα στην εξάδα, αλλά και κοντά 

στην κορυφή. 
Την 21η αγωνιστική, νέα εκτός έδρας δύσκολη απο-
στολή για το συγκρότημα του Κάρλος Καρσέδο, το 
οποίο καλείται να αντιμετωπίσει την Ομόνοια μέσα 
στο ΓΣΠ. Μια Ομόνοια η οποία δίνει τη δική της μάχη 
για να παραμείνει μέσα στην εξάδα και παράλληλα να 
μείνει κοντά στην κορυφή για να κυνηγήσει μετέπει-
τα τον τίτλο. 
Στη συνέχεια έχει να αντιμετωπίσει τον Απόλλωνα σε 
ένα επίσης σημαντικό παιχνίδι στο Στέλιος Κυριακί-
δης. Ένας Απόλλωνας που κυνηγά είσοδο στην εξάδα 
και θέλει βαθμούς πάση θυσία. 
Αρχές Φεβρουαρίου, στο πλαίσιο της 23ης αγωνιστι-
κής δίνει ακόμα ένα σημαντικό παιχνίδι. Αυτή τη φορά 
αντιμετωπίζει την Ανόρθωση στο Αντώνης Παπαδό-
πουλος. Η ομάδα της Αμμοχώστου κυνηγά τίτλο και 
διάκριση και μέσα στην έδρα της θέλει το απόλυτο. 
Τέσσερα παιχνίδια που ίσως κρίνουν και τη θέση που 
θα πάρει η Πάφος fc στην τελική βαθμολογία της πρώ-
της φάσης του πρωταθλήματος. 
Το πιο ευνοϊκό σενάριο για την παφιακή ομάδα είναι 
να κερδίσει και τα πέντε παιχνίδια (!) κάτι που ασφα-
λώς φαντάζει απίθανο να γίνει, ειδικά με τέτοιες εμ-
φανίσεις που κάνει η ομάδα τα τελευταία χρόνια. 
Απ’ εκεί και πέρα, η Πάφος καλείται, τουλάχιστον, 
να διατηρήσει τη διαφορά βαθμών από τον έβδο-
μο Απόλλωνα, έτσι ώστε να μην μείνει εκτός εξάδας.  
Σήμερα, η διαφορά αυτή είναι στους 6 βαθμούς, μια 

διαφορά που δίνει σαφές πλεονέκτημα στην ομάδα 
της Πάφου. Όμως, για να κρατήσει αυτή τη διαφο-
ρά και τη θέση της στην εξάδα, πρέπει να κερδίσει 
τουλάχιστον τα τρία από τα πέντε παιχνίδια που ακο-
λουθούν. 
Η συνέχεια είναι σαφώς πιο εύκολη, χωρίς αυτό να 
σημαίνει ότι η Πάφος θα κάνει «περίπατο». Μετά την 
Ανόρθωση ακολουθούν Εθνικός Άχνας στην Πάφο, 
Οθέλλος στο «Αμμόχωστος» και την τελευταία αγω-
νιστική της κανονικής περιόδου, τη Νέα Σαλαμίνα 
στην Πάφο. 

Οι αγώνες και ημερομηνίες των πιο κρίσιμων αγώ-
νων της συνέχειας. 
Κυριακή, 14 Ιανουαρίου
16:00 Πάφος FC – ΑΕΖ
20η αγωνιστική
Δευτέρα, 22 Ιανουαρίου
19:00 ΑΕΚ – Πάφος FC
21η  αγωνιστική
Σάββατο, 27 Ιανουαρίου
17:00 Ομόνοια – Πάφος FC
22η αγωνιστική
Τετάρτη, 31 Ιανουαρίου
19:00 Πάφος FC – Απόλλων
23η αγωνιστική
Κυριακή, 4 Φεβρουαρίου
16:00 Ανόρθωση – Πάφος FC  

Τέσσερα ντέρμπι φωτιά 
Κρίνεται η εξάδα για την Πάφος fc

Αδεσμευτος Σάββάτο   13 ΙάΝοΥάΡΙοΥ 2024

Σελίδα 24

Σκληρή κριτική από τους 
φιλάθλους της Πάφος fc 
δέχεται ο Χουάν Κάρλος 

Καρσέδο, ο οποίος κα-
λείται να επαναφέρει την 

ηρεμία στην ομάδα
 με νίκες στα επόμενα 

παιχνίδια. 
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